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Közeledik a karácsony, kezdetét veszi az adventi készülõdés.
Az advent a latin Adventus Domini, az Úr eljövetele kifejezés-

bõl származik. A hagyományt valószínûleg � a római liturgiától elté-
rõ � a gallikán szertartásrend honosította meg a 4. században: a
hívõk vízkeresztkor keresztelkedtek, a megelõzõ három hét
pedig a felkészülésrõl szólt. Az 5. században az adventi idõszak
karácsony elé került, kezdetben hat héten át tartott, majd
késõbb négy hétre csökkent.
Advent elsõ vasárnapjának idõpontja évrõl évre változik, Szent

András napjához (november 30.) legközelebb esõ vasárnapon
ünnepeljük, az idén december 2-ra esett.
Az elkövetkezõ négy hét remek lehetõség arra, hogy felkészül-

jünk az ünnepre. Hogy ezek a napok békés, meghitt hangulatban
teljenek, otthonunk mellett a lelkünket is öltöztessük ünneplõbe!
Ehhez nyújtanak segítséget az egyre népszerûbb szokások, me-

lyek közül az egyik ahogyan házainkat, utcáinkat és most már váro-
sunkat is fényekkel feldíszítjük. Ráckeve városának képviselõi, lel-
kes támogatók segítségével az idén még nagyobb gondossággal,
kétkezi munkával heteken át készülõdtek, így színpompás karácso-
nyi fényekkel ajándékozták meg november 30-án a város lakóit.
A régi Városháza elõtt több száz ember gyûlt össze, hogy meg-

hallgassa dr. Dávid László polgármester adventi köszöntõjét,
hogy aztán karácsonyi dallamokat hallgatva sétálgassanak, kürtõs-
kalácsot, sült gesztenyét eszegetve, forralt borral és forró teával
enyhítve a csípõs hideget.

Boldog, Békés Karácsonyt Kívánunk!
Meghívó

RáckeveVáros Képviselõ-testülete tisztelettel meghívja Önt és kedves
családját a 2007. december 22-én (szombaton) 18 órakor tartandó

KARÁCSONYIKONCERTRE

Helyszín: Savoyai-kastély kupolaterme (Ráckeve, Kossuth Lajos utca 95.)
Program:

Ünnepi koncert
Városi kitüntetések átadása
Amûsorban közremûködnek:

Ránki GyörgyMûvészeti Iskolamûvésztanárai és növendékei,
Pelsõczy László színmûvész,

Duna Szimfonikus VonósKamarazenekar.
Fuvolán közremûködik: Szklenár Ferencmûvészeti vezetõ

Mûsorvezetõ:Katona Erika
Dr. Dávid László polgármester
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Otthonunkban is meggyújthattuk az adventi
koszorú elsõ gyertyáját december 2-án, elsõ va-
sárnap.Az adventi koszorú hagyománya az egy-
ház tanítása szerint a lelki megtisztulásra ad
alkalmat. Négy gyertyája az adventi idõszak
négy vasárnapját jelképezi. A gyertyák olvadó
viasza és az egyre növekvõ láng jelzi lelkünk
készülõdését az ünnepre.
Ma az adventi koszorúk színeit, ahogyan a ka-

rácsonyfák díszeit is sokszor a �trendi�, a tél
divatszínei határozzák meg, vagy pedig alkal-
mazkodnak a lakás, a szoba domináns színeihez.
Az egyházi hagyomány szerint a koszorún 3 lila
és egy rózsaszín gyertya áll. A lila a fegyelem, a
bûnbánat és az összeszedettség színe, a rózsa-
szín az örömé. Elsõ vasárnapján az elsõ lila
gyertyát, második vasárnapján a második lilát
gyújtjuk meg, a harmadikon a rózsaszínt, és a
negyediken az utolsó lilát.
Az adventi koszorúnak története van: egy 19.

századi protestáns lelkész, Johann Heinrich
Wichern úgy próbálta karácsonyig múlatni az
idõt, hogy minden egyes istentiszteleten újabb
és újabb gyertyát tûzött a csillárkoszorúba. Ka-
rácsonyig összesen huszonnégyet. Késõbb a

gyertyák száma négyre csökkent, a napokat pe-
dig mamár az adventi naptárral számoljuk visz-
sza. Nálunk a második világháború után vált
szokássá, de a koszorút ilyenkor még a csillárra
függesztették.
A karácsonyi várakozás izgalmát növelve a

gyermekeket advent kezdetekor adventi naptár-
ral lepjük meg. Ezen az általában házikóra ha-
sonlító ajándékon kis ablakocskák vagy zsá-
kocskák jelzik a napokat, amelyek karácsonyig
hátravannak, a gyermek pedig úgy élheti át a
várakozás örömét, hogy naponta egy ablakot,
zsákot kinyithat, és kiveheti az ott elrejtett apró
ajándékot, rendszerint édességet.
A negyedik században Gyula pápa rendelte

el, hogy karácsony elsõ napja december 25-ére
essen. Ez a nap pont egybeesett a pogány népi ri-
tuáléval, hiszen a téli napfordulón ünnepelték a
Nap újjászületését. Õseink a látszólag alvó ter-

mészettel harmóniában, visz-
szavonulásban várták a fény
eljövetelét. A nehéz, lehú-
zó energiáktól fokozatosan
megszabadulva egyfajta
szellemi-lelki megtisztulá-
son mentek keresztül. Ma
már más a helyzet, manap-
ság az esztendõ vége sokak
számára a legfeszítettebb
munkatempót jelenti. Fe-
szültek vagyunk, rohanunk,
mindent el szeretnénk in-
tézni, nincs idõnk semmire,
egymásra, magunkra. Talán
az ünnepek csendesebb nap-
jai alatt lehetõségünk nyílik arra, hogy megvizs-
gáljuk, életünk mely területén vagy területein
borult fel az egyensúly, és mit tehetünk azért,
hogy újra megteremthessük. Fontos lenne, hogy
mértéket tudjunk tartani minden megnyilvánu-
lásunkban és tevékenységünkben, de talán ez a
legnehezebb�Szembenézni önmagunkkal, kü-
lönösen az árnyékainkkal és a félelmeinkkel, hi-
szen azok csak így oldódhatnak fel, meghozni

régóta halogatott döntésein-
ket, hogy ha kell, léphessünk
tovább. Mindehhez bátorság
kell, amelyet a bennünk lévõ
szeretetbõl meríthetünk, és
amit szeretteinktõl kapunk.
Ha ezekre képesek vagyunk,
talán tényleg átélhetjük az
ünnepméltóságát.

Egy kis néprajz...
Szokásainkról, hagyomá-

nyainkról...

Régen éjféli harangzúgók
jelezték advent kezdetét,
egyben az egyházi év meg-

nyitását is. Egykoron a vallásos emberek szigorú
böjtöt tartottak, ezen idõ alatt falun hajnali misé-
re jártak, amit a középkorból eredeztetett kifeje-
zésekkel angyali vagy ara-
nyos misének is hívtak, és
Szûz Mária tiszteletére aján-
lottak.
Általában az egyházi ün-

nepekhez különféle hiedel-
mek, babonák társulnak.
Advent idõszakához is kötõ-
dik néhány ilyen. Pl.:Az ela-
dósorban levõ lány a hajnali
misére való elsõ harango-
záskor a harang kötelébõl
három darabot tépett, amit
aztán a hajfonó pántlikájá-
ban hordott, hogy farsang-
kor sok kísérõje legyen.

Az Alföldön volt szokás, hogy a hajnali mi-
sére való harangozáskor a lányok mézet vagy
cukrot ettek, hogy ettõl édes legyen a nyelvük, s
mielõbb férjet �édesgessenek�magukhoz.
Erdélyben volt szokás, hogy a hajnali mise

ideje alatt az összes ajtót, ablakot zárva kellett
tartani, mivel ilyenkor a boszorkányok állati ala-
kot öltenek, házakba, ólakba próbálnak jutni, s
ott rontást okozni.
Az Ipoly mentén járta az a hiedelem, hogy az

elázott pénz advent idején tisztul. Salgótarján
környékén azt tartották, hogy ilyenkor tüzes em-
berek járnak, kiknek a szájából tûz árad. Az
ilyen tüzes emberek ellen a néphit szerint olva-
sóval (rózsafüzér) lehetett védekezni.
Advent idején a leghosszabbak az éjszakák,

meglehetõsen jó alkalmat adva a varázslásra. Az
egyház ajánlja ezen idõszak szentjeinek segítsé-
gül hívását (András, Borbála, Luca stb.). A nép-
hit kapcsolatba hozza saját mágikus várakozá-
sait az említett szentekkel, de nem csupán a val-
lás tanítása alapján, hanem mágikus hatalmat is
tulajdonít neki.
Modern rohanó életünkben a szívünk, lelkünk

mélyén mi is várakozunk valamire, valakire. Ez
a négy hét az �ünnepi várakozás� idõszaka.

Szöveg és fotók: Jáki Réka
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Aképviselõ-testület november 30-ánmegtar-
totta soron következõ testületi ülését.

***
Ezután a testület meghallgatta és elfogadta a

lejárt határidejû, valamint a korábbi üléseken
hozott határozatok végrehajtása érdekében tett
intézkedésekrõl szóló beszámolót.

***
A képviselõ-testület a 2007. évi költségvetés

I-III. negyedévi teljesítésérõl készített tájékoz-
tatót tudomásul vette.
Az Ács Károly Mûvelõdési Központ pótelõ-

irányzat kérelmét a képviselõ-testület
3.800.000 Ft összegben jóváhagyta, ennek for-
rása a helyi adókból származó többletbevétel.

***
A képviselõ-testület elfogadta a város 2008.

évi költségvetési koncepcióját az alábbi ki-
egészítésekkel:
� A képviselõi tiszteletdíj mértéke ne változ-

zon.
� A közalkalmazotti jogviszonyban foglal-

koztatottak, továbbá a munka törvénykönyv
hatálya alá tartozók esetében adómentesen
adható étkezési utalvány 6000 Ft/fõ/hó, a me-
legétkezési utalványt igénybe vevõk esetében
12.000 Ft/fõ/hó összeggel tervezendõ.
� A Ráckevei Újság díja elõfizetõk esetében

változatlanul 120 Ft/db, egyéb esetben az ela-
dási ár 150 Ft/db.
� A helyi adókmértéke ne változzon.

A képviselõ-testület a 2008. évi költségve-
tési tervezetét megalapozó döntéseivel kapcso-
latban a decemberi testületi ülésen tárgyalja a
következõ témákat:
� A Városi Bölcsöde 2008. évi költségvetési

terve.
� A Ránki György Alapfokú Mûvészetokta-

tási Intézmény 2008. évi költségvetési terve.
� Közterület-foglalási díjak mértékére vonat-

kozó helyi rendelet felülvizsgálata.

A testület felkérte az érintett intézmények
vezetõit, illetve a Polgármesteri Hivatalt, hogy
a szükséges számításokat végezzék el és az elõ-
terjesztést december 5-ig nyújtsák be.

A jövõ év fõ irányait a képviselõ-testület a
következõkben állapította meg:
� Elsõdleges feladat az önkormányzati tör-

vényben meghatározott kötelezõen ellátandó
feladatok pénzügyi fedezetének, az ellátást
végzõ intézmények kiszámítható és hatékony

módon történõmûködtetésének a biztosítása;
� A korábban vállalt kötelezettségeik teljesí-

tése;
� Változatlan célkitûzés a
1. a körzetközponti szerepkör erõsítése, az

érintett településekkel korrekt, jó kapcsolat-
építés és -ápolás,
2. a többcélú kistérségi társulás nyújtotta le-

hetõségek maximális kiaknázása, az együttmû-
ködés további lehetõségeinek felkutatása,
� Új célkitûzésként meg kell jelenjen a város

költségvetésében egy olyan monitoring rend-
szer, mely élesen kettéválasztja a mûködési cé-
lú, illetve a felhalmozási célú bevételeket és ki-
adásokat, biztosítva ezzel, hogy a költségvetés
végrehajtása átláthatóbb és világosabb legyen,
ezzel együtt a városi vagyongazdálkodás éle-
sen elkülönüljön amûködéstõl.Amûködési cé-
lú hitelfelvétel minimális legyen.

A koncepció összegzésében a következõ
megállapítások szerepelnek: Az önkormányza-
ti forrásszabályozásban alapvetõ változás nem
következik be, hiszen az önkormányzati rend-
szerben sincs elmozdulás. Általános törekvés:
ahol nem lehet a fajlagos támogatásokat (nor-
matívákat) növelni, megõrzik a 2007. évi
összeget. Ez azonban azt jelenti, hogy az inflá-
ció miatt a támogatás reálértéken kevesebb
lesz.

***
A testület megalkotta a 20/2007. (XII. 03.)

számú rendeletét a szociális igazgatás és ellá-
tás helyi szabályairól, módosítva a 29/2006.
(XII. 27.) számú rendeletét. A rendelet az aláb-
bi 11/A. §-sal egészült ki:
�11/A. §
Közgyógyellátás
A méltányossági közgyógyellátásra való jo-

gosultság megállapításánál a szociális igazga-
tásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi
III. tv. 50. § (3) bekezdésének a.) és b.) pontjá-
ban foglalt szabályokat kell alkalmazni.�
(A rendeletet teljes terjedelmében a Hivatal

hirdetõtábláján olvashatják. � a szerk.)
***

ACSÖSZ a 2007. szeptember 27-énmegtar-
tott ülésén a 79/2007. (IX. 27.) sz. határozatával
elfogadta a módosított Társulási Megállapo-
dást, mely a társulási tagönkormányzatok mi-
nõsített többséggel hozott jóváhagyó döntése
után lép hatályba.
Ezért Ráckeve Város Önkormányzatának

Képviselõ-testülete a jegyzõkönyv mellékletét
képezõ Csepel-sziget és Környéke Többcélú
Önkormányzati Társulásmódosított Társu-
lásiMegállapodását elfogadta.

***
Ráckeve VárosÖnkormányzatánakKépvise-

lõ-testülete aCsepel-Sziget és Környéke Több-

célú Önkormányzati Társulás 2007. évi mun-
kájáról szóló beszámolót elfogadta.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selõ-testülete � egyeztetve az érintett települé-
sekkel � úgy határozott, hogy aMakádKözség,
Lórév Község és Szigetbecse Község Önkor-
mányzataival 2006. július 27-én a családsegítés
és gyermekjóléti szolgáltatás feladatra kötött �
az 1997. évi CXXXV. tv. 8. §-ábanmeghatáro-
zott � intézményi társulási megállapodást kie-
gészíti, a házi segítségnyújtás és étkeztetés fela-
datok ellátását kiterjeszti valamennyi telepü-
lésre.
A testület felhatalmazta a polgármestert,

hogy a kiegészített társulási megállapodást az
önkormányzatokkal � a képviselõ-testületeik
által történõ elfogadást követõen � kössemeg.
Ráckeve Város Önkormányzat Képviselõ-

testülete a Családsegítõ és Gyermekjóléti
Szolgálat Alapító Okiratát az említett felada-
tokkal kiegészítette.

***
A képviselõ-testület 309/2007. (X. 19.) szá-

mú határozatában felhívta a tûzoltóparancs-
nokot, hogy a tûzoltóság dolgozói munkajogi
helyzetével kapcsolatban dolgozzon ki javasla-
tot.
Vásárhelyi Zoltán tûzoltóparancsnok által

elõterjesztett javaslattal a testület egyetértett.
A tûzoltóság többlettámogatásáról a korábbi

határozatánakmegfelelõen a 2008. évi költség-
vetés elfogadása során dönt.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete úgy ha-

tározott, hogy a Szivárvány Óvoda Dömsödi
úti telephelyét tagintézménnyéminõsíti.
A testület döntése szerint az intézmény alapí-

tó okiratát a Dömsödi út 67. szám alatti telep-
hely tagintézménnyé minõsítése vonatkozásá-
banmódosítja.
A testület felhívta a Polgármesteri Hivatalt,

hogy a változásról az érintett szerveket érte-
sítse.

***
A képviselõ-testület az önkormányzat pénzü-

gyi helyzetérõl szóló jelentést elfogadta. Fel-
kérte a Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Irodá-
ját, hogy készítsen hirdetményt, amelyben fel-
hívja a város polgárait a fennálló tartozások
megfizetésére. A felhívásnak a Ráckevei Újság
decemberi számában meg kell jelennie. (A fel-
hívást az 5. oldalon találhatják. � a szerk.)

***
Egyebek:

A testület a 273/2007. (IX. 21.) számú hatá-
rozatában úgy döntött, hogy újabb pályázatot ír
kiRáckeve idegenforgalmi szlogenjére az el-
sõ forduló eredménytelenségemiatt.
Tizenkettõ pályázat érkezett, de � összevetve

Testület i
ülés

2007. december 3
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a két fordulóban benyújtott összes pályázatot �
az elsõ fordulóban szereplõ �Ráckeve � ahol
érdemes kikötni� szlogen mond legtöbbet vá-
rosunkról, ezért a testület ezt fogadta el nyertes
pályázatnak. A pályázat benyújtóját díjazásban
részesítette.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete úgy hatá-

rozott, hogy támogatja Pest Megye Önkor-
mányzatának azon kezdeményezését, hogy lét-
rejöjjön az önálló Pest megyei tervezési, terü-
letfejlesztési és statisztikai régió.
Ennek érdekében a képviselõ-testület helyi

népszavazást kíván tartani az országos népsza-
vazással egy idõben, várhatóan 2008 tavaszán
az alábbi kérdéssel:
�Támogatja-e Ön, hogy Pest megye 2013

után önálló régióvá válása érdekében Ráckeve
Önkormányzatának Képviselõ-testülete és Pest
Megye Önkormányzatának Közgyûlése kezde-
ményezze az Országgyûlés ezzel kapcsolatos
döntésénekmegváltoztatását?�

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete kijelen-

tette, hogy nem kíván csatlakozni a DunaMen-
ti Városok Együttmûködési Fóruma által java-
solt �Duna Menti Környezetvédelmi Infor-
mációs Rendszer� projekthez.

***
A ráckevei 4852 hrsz-ú útnak � mely a Bem

utcából nyílik és eddig nem volt hivatalos neve
� a Klapka utca elnevezést adta, tekintettel
arra, hogy a környezõ utcák az 1848/49-es
forradalom hõseinek nevét viselik.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete úgy ha-

tározott, hogy a Csepel-sziget és Környéke
Többcélú Önkormányzati Társulás által fenn-
tartott ráckevei Tourinform Irodával bizo-
mányosi szerzõdést köt az önkormányzat
kiadványainak további értékesítése céljából. A
bizományosi szerzõdés aláírására felhatalmaz-
ta a polgármestert.

***

Ráckeve Város Képviselõ-testülete �Rácke-
vei Városi Bölcsõde eszközbeszerzése� tárgy-
ban közzététellel indult egyszerû közbeszerzési
eljárásban � a Bíráló Bizottság javaslata alap-
ján � az alábbi döntéseket hozta:
1. HORZRt.
(székhelye:1074 Budapest, Alsóerdõsor u.

32.) ajánlata érvényes,
2. Szatmár Bútorgyár Kft. (székhelye: 4700

Mátészalka, Ipari út 18.) ajánlata érvényes.
3. Az eljárás érvényes és eredményes.
4. Az eljárás nyertese aHORZRt.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete úgy ha-

tározott, hogy együtt kíván mûködni a Csepel-
sziget és Környéke Többcélú Önkormányzati
Társulással a 2008. évi szúnyoggyérítés lebo-
nyolításában. A képviselõ-testület a 2008. évi
költségvetésében az önkormányzat területére
esõ szúnyoggyérítés költségére vonatkozóan
kötelezettséget vállal.
A testület felkérte a hivatalt, hogy a 2008. évi

szúnyogirtás költségeit 3 millió forint összeg-
gel tervezze be a következõ évi költségveté-
sébe.
A testület felkérte a Társulást, hogy a szol-

gáltató kiválasztására a közbeszerzési eljárást
haladéktalanul indítsa el. Továbbá felkérte a
Társulás elnökét, hogy a költségek csökkentése
érdekében keresse meg a támogatási lehetõsé-
geket.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete úgy dön-

tött, hogy az Önkormányzat és a Ráckevei
Ipari Park Kft. között az Árpád Fejedelem Ál-
talános Iskola, Szivárvány Óvoda, Ács Károly
Mûvelõdési Központ, Skarica Máté Városi
Könyvtár, Ránki György Alapfokú Mûvészet-
oktatási Intézmény, Városi Bölcsõde intézmé-
nyek karbantartási feladatainak ellátására
irányuló megbízási szerzõdést az elõterjesztés
szerinti tartalommal jóváhagyja.

***
A képviselõ-testület elfogadta az Ács

KárolyMûvelõdési Központ Alapító Okira-
tánakmódosítására vonatkozó javaslatát.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete úgy hatá-

rozott, hogy a már korábban elfogadott Ápor-
ka�Kiskunlacháza�Ráckeve�Szigetszentmár-
ton településeket összekötõ KerékpárútMegva-
lósítását Célzó Önkormányzati Társulás Alapí-
tó Okiratának Szigetszentmárton község kivá-
lása miatt szükséges módosításához hozzájá-
rul, az ily módon három település társulásában
Ráckeve Város Önkormányzata részt vesz, a
Ráckeve-Kiskunlacháza közötti kerékpárút
megvalósításához szükséges 262/2007. (IX.
21.) számú határozatában tett pénzügyi kötele-
zettségvállalását fenntartja. A testület úgy dön-
tött, hogy azÁporka�Kiskunlacháza�Ráckeve
településeket összekötõ kerékpárút megvaló-
sításával kapcsolatos gesztori tevékenység el-
látását � pontos tájékoztatás kérése mellett �
átadja Kiskunlacháza Nagyközség Önkor-
mányzatának, pontos tájékoztatás mellett.

***
Dr. Dávid László polgármester megtartotta

tájékoztatóját az elõzõ ülés óta történt fonto-
sabb eseményekrõl, polgármesteri teendõirõl.

***
A testület a továbbiakban ZÁRT ülést rendelt

el, amelyen a 2007. évi önkormányzati kitün-
tetések adományozásáról döntöttek.

***
Ezután a képviselõ-testület kivonult, hogy a

város lakóival együtt ünnepelhesse a délután 5
órakor kigyulladó adventi fényeket, ahol dr.
Dávid László köszöntõje után karácsonyi zenés
mûsort láthattunk, közben sült kalács, gesz-
tenye, forralt bor és forró tea társaságában
együtt örülhettünk az adventi idõszak kezde-
tének.
A következõ testületi ülés idõpontja decem-

ber 14.
Jáki Réka

A testületi ülés teljes jegyzõkönyve a
www.rackeve.hu oldalon olvasható.
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Hirdetmény
Ráckeve Város Önkormányzata a

2008. 01. 01-jén fennálló adóhát-
ralékokat adósságrendezõ cégen
keresztül fogja behajtani. Kérjük
az érintett adóalanyokat, hogy az el-
járás elkerülése érdekében tartozá-
sukat december 20-ig rendezni
szíveskedjenek.

Tegyük hangulatosabbá
városunkat adventtõl újévig!

Itt vannak az adventi ünnepek! Díszítsük fel utcáinkat, lakóépületeinket, üzleteink kirakatát!
A képviselõ-testület a legszebb, legötletesebb díszítést

jutalomban részesíti.

Akövetkezõ kategóriákban lehet nevezni:
utca, utcarészlet, kirakat, legszebb udvar.

Akik részt kívánnak venni, jelentkezzenek 2007. decem-
ber 21-ig a Polgármesteri Hivatal Mûszaki Irodáján. A
képviselõ-testület tagjaiból álló zsûri az ünnepek alatt, a
helyszínekmegtekintése után alakítja ki a sorrendet.

RáckeveVárosKépviselõ-testülete
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2007. 12. 03. (Tudósítás)
�Ráckeve, ahol érdemes kikötni...�
Ezzel a szlogennel tartotta meg Ráckeve

Város Képviselõ-testülete 2007. december 3-
án szokásos õszi-téli közmeghallgatását. A
közmeghallgatásra a hagyományok szerint a
Polgármesteri Hivatal nagytermében került
sor, este 6 órai kezdettel, mely 3 és fél órán át
tartott.

Dr. Dávid László polgármester köszön-
tötte a jelenlévõ érdeklõdõket, és a KÖR tele-
vízió nézõit. A polgármester hangsúlyozta,
hogy a közmeghallgatás az önkormányzati
törvény szerint testületi ülésnekminõsül.
Üdvözölte a jelenlévõ képviselõket, a hi-

ányzó Dr. Vona Ferenc képviselõt pedig a te-
levízió nagy nyilvánossága elõtt névnapja al-
kalmából köszöntötte, remélve, hogy minél
hamarabb részt vehet ismét a képviselõi mun-
kában.

A napirendi pontok a következõk voltak:
1. Beszámoló az elmúlt egy évmunkájáról.
2. A 2008-as év költségvetési koncepciója.
3. Lakossági kérdések, javaslatok.

1. Elsõ napirendi pontként projektoros ki-
vetítõvel szemléltetve dr.DávidLászló ismer-
tette az önkormányzati költségvetési hiány
csökkenését, miszerint 90 MFt-ról 24 MFt-
ra csökkent, ez 66 millió forint megtakarítást
jelent a város számára.
Beszámolt az azonnal beindított fejleszté-

sekrõl: lelátó, bölcsõde, óvodabõvítés.A lelá-
tó nagy eredmény � mondta � népszerû, már
jelentkeztek környezõ települések kölcsönzé-
si szándékkal is. A bölcsõde építése kapcsán
lehetõség nyílt az óvodabõvítésre. A bölcsõde
több mint 1000 m2, elkészülésének határideje
kitolódottmárcius végére, és jelentõs kiadáso-
kat generál a város életében. A bölcsõde fenn-
tartása nem kötelezõ feladat, de a város jól
döntött, hiszen nagyon sok fiatal számára te-
szi lehetõvé a letelepedést, mivel el tudja he-
lyezni kisgyermekét.
Jelentõs eredmény a közbiztonság növelé-

se: polgárõrség megerõsítése, térfigyelõrend-
szer kiépítése. A stabil és forgó kamerákkal,
jó képminõségekkel máris sikereket értünk el
a bûnmegelõzésben �mondta a polgármester.
Beszámolt olyan eredményekrõl is, ame-

lyek régi adósságként szerepeltek:
� AVámház rendbetétele;
� Az �Úttörõ tábor� területének rendezése.

Nyerõ pozícióba került a város a kisajátítást il-

letõen, de felvették az érintettekkel a kapcsola-
tot, és úgy tûnik, végremegegyezés születik.
� A Lakásrendelet megalkotása, mely ne-

héz volt, de a testület próbált megfelelõ meg-
oldásokat találni, mivel ennek a városnak ek-
kora vagyonnal gazdálkodni kell!
� A dunai strandnál a legfontosabb a lehetõ

leggyorsabb birtokba kerülés. Már az elõzõ
testület is próbálta tisztességgel eztmegoldani
� hangsúlyozta a polgármester �, de a pályázó
nem volt tisztességes a várossal szemben,
ezért elindult egy peres eljárás. Elsõ fokon
megnyerte a város a pert, másodfokon új eljá-
rásra kötelezték a Ráckevei Városi Bíróságot.
Új jelenség a Város felébresztése, infor-

mációcsere városon belül:
Valami elindult, a ráckevei polgárok nagy

számban vannak jelen a városi programokon.
(Mikulás futás, gyermektáncház, játszóház, új
honlap, élõ fórum, valódi viták, vállalkozás-
barát ügyintézés, kertkultúra projekt elõkészí-
tés, operaelõadás).
Fontos a testület számára a lakosok bevo-

nása a városfejlesztésbe, városszépítésbe:
Lórévi úti járda (Szadai József).
Adventi díszkivilágítás � mindenkinek kö-

szönte a polgármester, aki részt vett benne, az
eddigi talán legszebbre sikerült díszkivilágítás
díszíti a várost.
Szalmababák a város szélein.
A Peregi Dunasor padkajavítása, amelyet

Sári Istvánnak és az Ipari Park Kft.-nek kö-
szöntmeg a polgármester a város lakóinak ne-
vében is.

Magántõke bevonása fejlesztésbe:
Ipari Park teljes területe, plusz terület eladá-

sa, beindult beruházás.
FeketeHolló teljes felújítása(2008tavaszára).
Kishajó kikötõ, klub és szabadidõ központ.
Városközpont kiépülése (Schlecker, K&H

bank).
Mesterházi tér rehabilitációja.
Aqualand fedett létesítmény átadása, amely

nagyon szép. Köszönetet mondott a polgár-
mester úr a város nevében a Karcagi család-
nak.

Aváros lakóinak érdekképviselete:
A HÉV bérletek 400% helyett csak 15%-

kal emelkedtek, mindez csodálatos összefo-
gás eredményeként. Vélhetõen januárban
kezdõdik elölrõl a nyugdíjasok érdekében a
küzdelem, akiknek megszorították a a ked-
vezményét.
Környezõ települések adósságainak rende-

zésére tett a testület erõfeszítéseket.
Szakrendelõ versenyképességének megõr-

zése (bõvítés, mûködés racionalizálása).

Aváros vezetésének határozott jövõképe
van, amely a nehéz gazdasági helyzet mel-
lett is komoly fejlesztésekkel tervez.
Céljaink változatlanul:
Tovább erõsíteni a város összetartozását.
Egyre jobban kihasználni adottságainkat.
Turisztikailag és lakóhelyként is vonzóvá

tenni városunkat � hangsúlyozta dr. Dávid
László.

Költségvetési koncepció
Eztán rátért dr. Dávid László a város költ-

ségvetési koncepciójának ismertetésére. Elõ-
ször az ország gazdasági és költségvetési
helyzetére vonatkozó általánosságokat fogal-
maztameg: (A 2008. évi költségvetésekmeg-
osztása az alrendszerek között � országos ará-
nyok. Az államháztartás egészében bevételek
alakulása az elmúlt pár évben és jövõre. Ösz-
szes bevétel nõ, az önkormányzati vagyon
nominál értéke csökken. Az államháztartás
egészében a kiadások alakulása az elmúlt
években és jövõre: kiadások emelkednek, nõ-
nek a dologi kiadások és a közüzemi díjak.
Önkormányzatok részesedése a költségvetés
hiányából. Az állam azt szeretné elérni, hogy
az önkormányzatok pályázatokkal pótolják ki
a normatív támogatások hiányát. Nem egy-
szerûma egy pályázatotmegírni, sokat is küz-
dünk, mert minden lehetséges pályázatra vá-
rosunk jelentkezik �mondta a polgármester.)
A jövõ évben nagy szerep jut aKözponti tá-

mogatásoknak, a helyi adók kis lehetõséget
jelentenek Ráckeve adottságai miatt.
A polgármester leszögezte a lakosság meg-

nyugtatására: helyi adókat a város nem kíván
emelni 2008-ban.
A lényeg az utolsó megjegyzés: költségve-

tési évünk a bölcsõde pályázattal elég jó volt,
nélküle 250 millió Ft-tal kevesebb lenne. To-
vábbi beruházásokra akkor kerülhet csak
sor, ha lesz pályázati pénz, ha nyerünk, Rác-
kevemás bevételbõl nem tud fejleszteni!

Ráckeve Város 2008-as költségvetési kon-
cepciójának fõ vonalai:
A kötelezõ feladatellátást meg kell oldani.
Beruházások, fejlesztések pályázati költsé-

geire külön kereteket kell biztosítani.
A korábban vállalt feladatokat be kell fejez-

ni.
Ezután a polgármester úrmegköszönte a fi-

gyelmet és a kérdések sora következett.

2. KÉRDÉSEK
Dr. Dávid László hangsúlyozta, hogy sok

kérdés érkezett levélben, némelyik több olda-
las, de ezeket idõ hiányában a közmeghallga-
táson nem lehet felolvasni. A hivatal munka-

Közmeghallgatás
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társai igyekeztek a beérkezõ kérdéseket téma-
kör szerint külön csoportosítani.
� Építményadóval kapcsolatosan Józsa

Sándor kérdezte, hogy miért van építmény-
adó Ráckevén, Kiskunlacházán pl. nincs, em-
berségesebb az önkormányzat? Javaslatokat
küldött a jövedelemszerzésre, pl. a tilosban
parkolókat, gyorshajtókat jobban meg kell
büntetni.
Dr.DávidLászló polgármester válaszában

elmondta: � �Valóban Kiskunlacházán nin-
csen építményadó, talán több ipari létesítmé-
nyük van, több az üzlet, több az ipari adó.�

� A Balabán külön területe Ráckevének,
egyre több a véglegesen itt letelepedõ nyaraló.
Nõnek az igényeik. Izmai Péter úr levelében
elismerését és köszönetét fejezte ki a testület
eddigi munkájáért. De felvetett néhány kér-
dést:
A Balabán mostoha sorsú, hiszen novem-

bertõl áprilisig nincs szemétszállítás, a kuká-
kat ki kell tolni a Peregi Dunasorra. Miért? A
földút murvával való leszórása nem elég,
van-e terv másra? A Balabán 1-35. szám kö-
zött nincs közvilágítás.
Elöregedtek a fák. Fontos a természetvéde-

lem, de az emberek biztonsága is. Természe-
tesen az új fák ültetését vállalják a kiöregedett
fák helyére.
� Sári István levelében ugyanezeket kér-

dezte kb., mint Izmai Péter úr.
Ihász Tibor, a Mûszaki Iroda vezetõje vá-

laszolt: � A 2005-ös rendezési tervmódosítás
adta meg azt a lehetõséget, hogy a Balabán
vegyes építésû rész lehessen, de csak a
szennyvízrákötést írta elõ. Szerencsések a ba-
labániak, mert egy jómódú ingatlantulajdo-
nos, Szõllõsi Imre odaköltözött, és felajánlot-
ta az önköltséges rákötést. Az utóbbi 3-4 év-
ben történt közvilágítás-fejlesztés, de a bekötõ
szakasznál, és valóban nincs még az 1-35.
szám között. A szemétszállítást meg kell ol-
dani. Az útjavításokkal kapcsolatosan remé-
nyeit fejezte ki Ihász Tibor. A Balabánban ta-
lálható hatalmas fák Ráckeve szépségei, csín-
ján kell velük bánni, de felül kell vizsgálni,
emberi életet nem veszélyeztethet.

Józsa Sándor kérdezte levélben:
A József Attila utcai közterület eladásátmi-

lyenmagán-köz érdek kívántameg?
Ihász Tibor válaszolt: �Gazos, beépítésre

javasolt területként volt nyilvántartva. Így ke-
rült eladásra, bevételt jelentett a városnak.�
� Probléma az állattartás, nagy a bûz, patká-

nyok is elõfordulnak.
Ihász Tibor válaszolt: �A decemberi testü-

leti ülés napirendjében szerepel az Állattartás

szabályozása, de tudomásul kell venni, hogy
ez kisváros, vannak falusias területek, több
ember számára az állattartás megélhetést je-
lent.
� A fészkelõ gyurgyalag élõhelyét tönkre-

tették.Miért?
Dávid László válaszolt: �A helyi termé-

szetvédelmi területté nyilvánított Senki sziget
remélhetõleg jó helye lesz a gyurgyalagoknak
is.�
� A Hídvámház szépen felújult, de nem az

eredeti formájában.
Ihász Tibor válaszában cáfolta ezt, hiszen

a vámház eredeti fotók alapján készült el.

Endrõdiné levelében kérdezte a tüdõszû-
réssel kapcsolatosan: a két héten 6 alkalom
nemelegendõ a szûrésre. Váró hiányában kint
álltak sokan az esõben, az emberek elmentek
inkább. Jó lenne visszatérni a korábbi évek
gyakorlatához, hogy legyen minden délelõtt
lehetõség a szûrésre.. Van aki a szûrés befeje-
zése elõtt két nappal kaptameg az értesítést.
Mesterné Veszeli Mária aljegyzõ asszony

válaszolt: �A Tüdõgondozó a Szigetszent-
miklósi Szakorvosi Rendelõhöz tartozik, õk
szervezik a lakosság szûrését, az idõpontot,
idõtartamot is õk határozzák meg, a hivatal
feladata a lakók értesítése volt. A korábbi
években valóban több idõ állt rendelkezésre a
szûrésre, nem volt olyan nagy a zsúfoltság.
Az idõ rövidsége miatt elõfordulhatott,

hogy a befejezés elõtt két nappal kapta meg
valaki az értesítést, mert névre szólóan, átvé-
tellel kellett kézbesíteni, és volt ahová több-
ször vissza kellett menni a kézbesítõnek.
Azt tudjuk tenni, hogy a lakossági igény

alapján kérjük a szigetszentmiklósi intézetet,
hogy több idõt biztosítson a szûrésre."

Bernát Zoltán kérdezte:
� A Haladás utcában sok kutya van kint

rendszeresen közterületen, ezek nem kóbor
kutyák, hogyan lehet ezt megszüntetni?
� Kifogásolta, hogy kevés a hirdetõtábla a

városban, és még mindig kint vannak a vá-
lasztási plakátok.
Novák Csaba, alpolgármester válasza:

�Kevés a hirdetõtábla valóban. Nem is annyi-
ra pénzkérdés ez, hirdetõtáblák, információs
táblák, utcabútorok, szemétkosarak � szeret-
nénk, hogy egységesek legyenek, ezért a
VÜM tartott egy megbeszélést e tárgyban,
hogy egységes legyen ez az utcakép. A meg-
valósítás folyamatban van, sok más fontos
kérdés mellett erre valóban nem jutott sor, re-
méljük fog hamarosan.�
Mesterné Veszeli Mária aljegyzõ válaszá-

ban hangsúlyozta, hogy a választójogi tör-

vény szerint a választóplakátokat azoknak
kell eltávolítani a választást követõ 30 napon
belül, akiknek az érdekében kitették, van aki
megteszi ezt, van aki nem.Egy évvel a válasz-
tás után az lenne a megoldás, hogy egy köz-
hasznú munkabrigád végigmegy a városon,
és eltávolítja. A kutyákkal kapcsolatban úgy
lehet eredményesen eljárni, ha szabálysértési
feljelentést tesznek a kutya gazdája ellen.
A polgármester ígéretet tett a saját válasz-

tóplakátjaik eltávolítására, amennyiben még
fentmaradtak.
Ezután aHELYSZÍNENLÉVÕK tették fel

kérdéseiket:

Szilágyi Lászlóné:
� A kastély felõl a sarkon többmint 2méter

magas a sövény, nem látni be az utat. A gyalo-
gos is ugyanolyan veszélyben van.
� A lakosok kérésére a Selyem utca kátyúi

miatt emelte fel a szavát, ahogyan a Gárdonyi
sor bevetõjénél is kb. 100 méteren kátyús az
utca.
� Locsolási kedvezménnyel kapcsolatosan

kérdezett az újságban, amire választ is kapott,
de nem valósat � állította.
� A HÉV-állomásnál, ahol a busz befordul

jobb oldalon, gyalogátkelõ még mindig nem
készült, a Volánnál ezt már évek óta megígér-
ték. Meg kell fordulni, ott kell letenni az em-
bereket.
� A kérdések után megköszönte a Város-

gazdálkodási Osztálynak, hogy a Selyem utca
közvilágítási problémáit megoldották.
Bukri Sándor, az Ipari Park Kft. vezetõje

válaszában arra kérte a Selyem utca lakóit,
hogy várják meg a tavaszi kátyúzást. Meg-
vizsgálják a sövényt is, amennyiben az városi
területen van, az Ipari Park Kft. feladata, ha a
PEMÁK-é, akkor fel kell szólítani.
Fekete Tibor Keve-Víz Kft. szerint õ kor-

rekten válaszolt az újság hasábjain. De elis-
merte, hogy az valóban nem 10%volt.
Ihász Tibor, aMûszaki Iroda vezetõje sze-

rint a HÉV-nél gyalogos átkelõhely valóban
nem lett kijelölve. Jogos az igény még a Vö-
rösmarty úti óvodánál, a Zöld házaknál �
Iskola � Bajcsy-Zs. úton és a HÉV-állomás-
nál. Évek óta áll az ügy, valószínû nehezen le-
het engedélyt szerezni, indokolni kell, költsé-
ges, de a város vezetésemindent megtesz.

LédererAndor:
� A bio-szemét ügy nincs elrendezve Rác-

kevén, szépen megoldották � szerinte � azzal,
hogy odacsatolták Ráckevét Dömsödhöz.
Bodrogi úr (Bio-Pannónia) válaszában

hangsúlyozta, hogy félreértés történhetett. A
zöldhulladék gyûjtésére volt hivatott az iroda
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elõtt álló konténer, de minden került bele,
csak zöldhulladék nem, elcsúfítva a látképet,
ezértmegszüntették ezt a konténert. AZöldjá-
ratot megszervezték, meg is hirdette a Bio-
Pannónia, lehetõségük volt a ráckevei lako-
soknak, hogy a zöldhulladéktól megváljanak.
A Bio-Pannóniás zöld zsák 240 Ft, arra szol-
gál, hogy ha több hulladék keletkezik, mint
ami beleférne a hulladékgyûjtõ edénybe, ak-
kor ebbe a zsákba beteheti.
Kiss Jánosné jelenlévõ hosszasan sérel-

mezte a hivatal ügyfélfogadási módszerét,
rendjét, hiányolta a távollevõ ügyintézõ he-
lyettesítését. Hogy fordulhat elõ, hogy a ké-
sõbb érkezõ ügyfél korábbi ügyintézési idõ-
pontot kap? Elmondta, hogy munkahely után
érdeklõdött a hivatalban, elutasították, mégis
mindig új arcokat lát.
Posta-segélyhívó telefont hiányolt a Lórévi

útról. Igaz, hogy tovább épült a város, de a
Ráckeve tábla még mindig a régi helyén van.
A Tüzép elõtt kátyúk vannak.
Mesterné Veszeli Mária aljegyzõ válaszá-

ban hangsúlyozta: alapvetõ követelmény,
hogymindenmunkatársat távolléte esetén va-
laki helyettesítsen, különösen így van ez a ha-
tóságimunkában, ahol ügyfelekkel foglalkoz-
nak. E követelménynek a hivatal eleget tesz.
Személyes sértettséget érez a kérdezõ részé-
rõl, de nemgondolja, hogy számot kellene ad-
nia arról, hogy kit vesznek fel dolgozni.
Az ügyfélhívó rendszer ügytípusonként ad-

ja az idõpontot, elõfordul, hogy a közlekedés
igazgatásra a nagyobb ügyfélforgalom miatt
több nappal késõbbre, míg pl. a személyi iga-
zolványra még ugyanazon napra kap valaki
idõpontot.
Bukri Sándor, az Ipari Park Kft. vezetõje

elmondta, hogy a Dobos tüzép elõtti kátyút a
múlt héten rendbetették. Valószínûnek tartja,
hogy azért nem helyez ki a szolgáltató tele-
fonfülkét,mertmár nem érimeg, hiszen veze-
tékes telefonja vanmindenkinek vagy egy-két
mobiltelefonja is.
Ihász Tibor, a Mûszaki Iroda vezetõje vá-

laszolt: a város belterületi határa és aKRESZ-
tábla két különbözõ dolog. Az áthelyezését a
feltételek (pl. közvilágítás megléte) szabják
meg, valamint a KÖZÚTKEZELÕ.

KissGábor �Vezér u.
� Az utca rendbetételét, leaszfaltozását kér-

te. A két merõleges utca aszfaltos, ez a kis ut-
ca 150-200méter, de a környék szégyene. Le-
hetséges-e a rendezése?
Ihász Tibor, a Mûszaki Iroda vezetõje el-

mondta, hogy az útjavítás folyamatosan törté-
nik. De itt aszfaltozni kellene. A fejlesztések

alapvetõen támogatással valósíthatók meg,
van jelenleg egy aszfaltozási pályázat, amit
mégmeg is kell nyerni.

KenesseyGyörgy:
� A híd gyalogos forgalmát sérelmezte, az

új táblát, miszerint már a Vámház oldalán
nem lehet menni a járdán gyalogosoknak. Se
zebra, se villogó sárga nem segít az átkelés-
nél. �Egy járdát évtizedek óta elzárnak elõ-
lünk, ezt miért tûrjük?� � kérdezte. Hány
ilyen szûk szakasz van a városunkban, inkább
megoldást kellene találni a Vámház elõtt el-
zárt járda feloldására végre! A Dömsödi útról
és a Peregi útról nagy sebességgel jönnek fel a
hídra. Miért nem raknak ki egy lassítót?
Kenessey György kérte, hogy oszlassák el azt
a �piaci pletykát�, miszerint egy gyergyócso-
mafalvai látogatás során egy képviselõ meg-
sértette a testvérváros egyik polgárát, ezért
romlott a kapcsolat a testvérvárossal. Ihász
Tibor, a Mûszaki Iroda vezetõje elmondta,
hogy a KÖZÚTKEZELÕ karbantartást akart
végezni, ott hagyták a táblát. A táblák csak
ideiglenesek.A híd sajnos nem a városé, a jár-
da sem.
Dr. Dávid László polgármester hangsú-

lyozta, hogy soha ilyen jó kapcsolat nem volt
a testvérvárosokkal, mint most, semmi ilyen
esetrõl nem tud.
Dr. Kiss László jegyzõ is ezt erõsítette

meg, hiszen az összes testvérvárost egyszerre
most elõször láthatta Ráckeve vendégül.

KovácsGyula:
� A Magyar Roma Szövetség Pest Megyei

Elnöke, közmunkások felügyelõje, vezetõje:
Iskola utcai telkek csatornadíj kérdését vetette
fel.
Ihász Tibor, a Mûszaki Iroda vezetõje el-

mondta, hogy Kovács Gyula nagyon kemény
munkát végez. A házakat egyenként kell
megnéznünk.
ÍRÁSBAN érkezett kérdésekre következ-

tek ismét válaszok:

Környezetvédelmi blokk:
GacsKároly:
� Nincs Ráckeve újtelepi oldalán köztéri

szemétkosár, a város másik oldalán számos
található, miért?
Ihász Tibor, a Mûszaki Iroda vezetõje el-

mondta, hogy természetes, hogy a városköz-
pontban van a legtöbb, itt fordul elõ a legtöbb
ember, itt vásárol, szemetel.
Selmeczi Imre több kérdést vetett fel:
� Homokbánya-parlagfû.
Ihász Tibor, a Mûszaki Iroda vezetõje el-

mondta, hogy a homokbányát a város tavasz-
szal bezárta, de a Környezetvédelmi Fõfelü-
gyelõség kért egy felülvizsgálatot és intézke-
dési tervet. Amennyiben a terület szennyezett
� remélhetõleg nem �, akkor komolyabb be-
avatkozásra van szükség, amelyet önerõbõl a
város nem tud elvégezni, ehhez pályázati tá-
mogatást kell nyerni. Az országban kb. 2000
ilyen terület van.
�Miért nincs a képviselõknek fogadóórája?
Dr. Dávid László polgármester elmondta,

hogy van, sõt a fogadószobájuk is elkészült,
ahol fogadhatják a lakosságot.

Selmeczi Imre sérelmezte, hogymiért nem
jelenhetett meg a cikke a homokbányáról a ta-
vaszi közmeghallgatás után aRáckeveiÚjság-
ban?A jegyzõ, felelõs kiadó nem engedte?
Dr. Kiss László jegyzõ válaszában elhang-

zott, hogy errõl szó nincs, õ nem szól bele a
szerkesztõi munkába.
Jáki Réka felelõs szerkesztõ is hangsúlyoz-

ta, hogy a felelõs kiadóhoz csak tanácsért, vé-
leményért fordul. Selmeczi úr lapzárta után
adta már le cikkét, és mivel számos témával
érkeznek be olvasói írások a szerkesztõségbe,
a lap oldalszámakorlátozott, sajnos nem jelen-
het meg minden írás. Ebben az esetben a ho-
mokbánya és Selmeczi úr véleménye megje-
lent a tavaszi közmeghallgatás tudósításában,
ezért olyan írásokat jelentetett meg, amelyek
máshol teret nemkaptak. �Az írások elfogadá-
sa nem jelenti azok feltétlen megjelentetését�
� ezt hangsúlyozza is a Ráckevei Újság.
Selmeczi úr nem jelentkezett újra kérésével.

Közoktatási blokk:
� Lehetne-e fejlesztõ iskolát, óvodát létre-

hozni a kissé lemaradottakra, a sajátos nevelé-
si igényû gyerekre vonatkozóan? � kérdezte
egy levélíró.
Kulcsárné Paska Ibolya, a Szivárvány

óvoda vezetõje válaszolta: �Sajnos személyi
és tárgyi feltételei vannak ennek, amelyek
nincsenek meg. Fejlesztõ óvodapedagógus,
logopédus foglalkozik ezekkel a gyerekekkel.
Családsegítõ szolgálattól is kérhetünk segítsé-
get. A lehetõségeink szerint minden plusz fej-
lesztést megadunk.�
Solti János, az ÁFÁI igazgatója elmondta,

hogy elindították évekkel ezelõtt a fejlesztésre
szorult gyerekek iskolaotthonosi oktatását.
Fejlesztõpedagógusok foglalkoztak velük kis
létszámú osztályban. 2005-ben már nem volt
erre támogatás, beindult az �esélyegyenlõségi
terv�, nem kaptak erre fejkvótát, jött az integ-
rált oktatás, ésmegszûntek a kis létszámúosz-
tályok.
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A legtöbb kérdés ismét az Utak blokk-ban
vetõdött fel, hiszen évek óta városunk egyik
neuralgikus kérdésköre.

�KenesseyAntalné aKenderes-Szellõ köz
lakói nevében kérdezett az utak állapotáról.
Kovácsné: A Tinódi utcából hogyan lehet

gyalogosan biztonságosan közlekedni?
Bukri Sándor, az Ipari Park Kft. vezetõje

válaszában azt hangsúlyozta, hogy annyira
szegény nem lehet a város, hogy legalább só-
dert ne vitessen az utcákba. De ezek olyan
keskeny kis közök, amelyekbõl nem tud le-
folyni a víz. Vízelvezetõt kell létesíteni. A Po-
kolhegyen elindult egy munkafolyamat, a
rossz idõ beleszólt, hamarosan folytatják.
Józsa Sándor több kérdést tett fel levelében:
� Eltûnt a megállni tilos tábla a virágbolt és

a Kanca között.
Bukri Sándor, az Ipari Park Kft. vezetõje

szerintmeg kell nézni, hogy ez PEMÁK-os út
e, csak ezután lehet intézkedni.
�Miért kell a kisnyugdíjasnak is ugyanany-

nyit fizetni a szemételszállításért, mint egy
nagy családnak?
Ihász Tibor, aMûszaki Iroda vezetõje sze-

rint igazságos hulladékelszállítást ma nem le-
het Magyarországon biztosítani, mértékét a
mennyiségi elosztás szabja meg, ez pedig
mindenkinél más.
A képviselõ-testület és a városvezetés di-

cséretet is kapott a lakosság részérõl a köz-
meghallgatáson.

Fekete Lászlóné megdicsérte a Családse-
gítõ Szolgálat tevékenységét és megköszönte
a sok segítséget, amelyet egész évben kaptak.
Dobos Tibor sokak nevében megköszönte

Szadai József képviselõ Bajcsy-Zsilinszky úti
járdaépítését, a hivatal, a lakosok részérõl,
akik kivették a részüket.

Petre Béla levélben kérdezte, hogy a Senki
szigeti partvédelem ügyében és az ígért bio-
WC-vel mi esz?
Agócs Zoltán képviselõ (VÜM elnök) vá-

laszában elmondta, hogy a tavaszi közmeg-
hallgatáson már tervben volt egy tárgyalás a
Vízügyi Igazgatósággal. Készült egy megál-
lapodás, amely szerint a város összegyûjti
gondolatait, hogymilyen létesítmények jöhet-
nek szóba. Ha a kotrási munkák elkezdõdnek,
ezekre is sor kerül a ZAGY-tározó bérleti dí-
jának fejében.
�HerbertMihály: az Ilona közre kérdezett

rá, ahol bokáig ér a sár.
Bukri Sándor, az Ipari Park Kft. vezetõje

beszámolt arról, hogy elkezdték már a mun-

kát, igyekeznek az idõjárás függvényében fo-
lyamatosan járhatóvá tenni a közt.

� Mihályi Norbert mozgássérült felvetette
levelében, hogy nincs mozgássérült parkoló
Angyali révnél, és lehetne egy stéget is építeni a
mozgássérültek számára csónakkikötés céljára.
Ihász Tibor, aMûszaki Iroda vezetõje örö-

mét fejezte ki, hogy elõfordul olyan is, amikor
felvet valaki egy problémát, és javaslatot is
tesz a megoldásra. Valóban ki lehet alakítani
egy mozgássérült parkolót a révnél, és a stég
is jó ötlet. Figyelemreméltó javaslat.

� Smidth József azt kérdezte, hogy nem le-
hetne-e elvinni a piacot máshová, megbénítja
egy héten kétszer is a város életét.
Novák Csaba alpolgármester válaszában

hangsúlyozta, hogy ez egy ráckevei sajátos-
ság, hagyomány, csónakos piac. 4-5 ezer em-
bert vonz csúcsidõben, turisztikai látványos-
ság is. Büszkék vagyunk rá.
Sõt, péntek délutánonként lehetne árusok-

nak megjelenni, mint egy sétálóutcán, hiszen
pazar a kilátás, egyedi. A Duna-partra nyitott
vendéglátóegységeket létesíteni, hogy éljen a
város.
Bukri Sándor, az Ipari Park Kft. vezetõje

teljesen egyetértve az alpolgármesterrel el-
mondta, hogy a nyáron elkészíttetett egy rep-
rezentatív felmérést a piacról, vásárlási szoká-
sokról, stb. Az egyik kérdés az volt, hogy el-
vinné-e innen a piacot? Az 5000 látogatóból
többmint 90% azt válaszolta, hogy nem.

Sallai Sándorné azt panaszolta telefonon,
hogy a Béke utcában folyamatosan autók áll-
nak a járdán.
Abonyi István közterület-felügyelõ meg-

ígérte, hogy utánajár.

Horváth István:
� Menetrendszerinti hajójárattal lehetne-e

enyhíteni a belváros forgalmán, Ráckevén a
Vizek városában, ahol �jó kikötni�? Gondol-
tak-e rá?
Agócs Zoltán képviselõ (VÜM elnök) vá-

laszában elmondta, hogy a felsõ szakasz telje-
sen alkalmatlan a hajózásra. Ráckevén bizto-
sítva van a hajózási szélesség, a Tisza akadá-
lyozza a hajózást. Ahol megvan a szélesség,
ott nincs mélység stb. Az RSD kotrása ezt
kultiválná.
Horákné Éva köszönetét fejezte ki a testü-

letnek telefonon mindenért, a gyönyörû kivi-
lágított városért.
Lengyel Csaba jelenlévõ több kérést inté-

zett a testület felé:

� A vadászok hajtása 10 méterre kezdõdik
az utcájuktól.Mekkora a távolság, amelyet be
kell tartaniuk? 3-4 hektáron parlagfüves terü-
let a szomszédságban (Vályogos). Egy éve
foglalkoztatja egy véderdõ sáv telepítés az
Ipari Park területén.
Bukri Sándor, az Ipari Park Kft. vezetõje:

a vadászokra vonatkozó kérdésnek utána kell
járni; az erdõsáv telepítése környezetvédelmi
kérdés, szerinte ez túlmutat az Ipari Parkon, a
Vályogosmagánterület.

Ócsai Sándor telefonon kérdezte:
� Nyáron összeszemetelték a szalmahordók

a várost, megtérítette a takarítását valaki?
Bukri Sándor, az Ipari Park Kft. vezetõje

igennel válaszolt. A közterület-felügyelõ úrral
megtalálták, hogy ki szórta szét a szalmát, és a
takarítás költségeit kiszámlázták az illetékes-
nek, aki ki is fizette.

Selmeczi Imre telefonon kérdezte, hogy
mi van az ígért murvaszórással Pokolhegyen
az utcákban?

Kovács Gyula mindenkit megnyugtatott
Pokolhegyen, hogy folyamatosan haladnak az
utak javításával, ahogyan az idõjárás engedi.

Schneider Gabriella telefonon kérdezte,
hogy tesznek-e valamit, mert az iskolában a
kis és a nagy tornaterem beázik, mennyire ve-
szélyes?
Ihász Tibor, a Mûszaki iroda vezetõje el-

mondta, hogy tudnak a beázásról, hiszen az
iskola igazgatója, Solti János folyamatosan
bombáz a kéréssel, meg kell csinálni minél
hamarabb valóban.
Fél tíz tájban a kérdések elfogytak, dr.

Dávid László elmondta, hogy nagyon nehéz
helyzetben van az önkormányzat, amikor a
pénzelosztásról van szó. Gondolkodjunk kö-
zösen, és láthatjuk, hogy milyen nehéz elosz-
tani a semmit.
Megköszönte a kérdéseket, a közös gon-

dolkodást, a képviselõknek, a bizottsági ta-
goknak, a hivatal munkatársainak, az intéz-
ményvezetõknek ésmindenkinek amunkáját,
a ráckevei lakosságnak, hogy odafigyelnek
városukra, és hogy közösen a szívükön viselik
a gondokat, a problémákat.
Miután invitálta a polgármester úr a kará-

csonyi programokra a lakosságot, Boldog,
Békés Karácsonyt és Szép Új Esztendõt kí-
vántMindenkinek!

Jáki Réka
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Az elmúlt hónapok tapasztalatai azt mutatják,
hogy városunkban sokan érzékenyek hátrányos
helyzetû embertársaik gondjaival kapcsolatban.
Számtalan felajánlás érkezett, melynek segítsé-
gével több család szociális helyzetén tudtunk
változtatni.
Szükségünk lenne mûködõ háztartási gépek-

re (mosógép, hûtõ, centrifuga stb.), valamint
gyermekágyra, babakocsira. Idõs, kisnyugdíjas
ügyfeleink részére keresünk használható kályhát
� akár térítés ellenében is. A szállítást intézmé-
nyünkmegoldja.
Kérjük a T. ráckevei polgárokat, segítsenek

a rászorulóknak! Felajánlásaikat várjuk az
523-306-os telefonszámon, vagy személyesen a
Családsegítõ és Gyermekjóléti Intézményi Tár-
sulás irodájában, a Szent István tér 4. szám alatt.
Segítségüket elõre is köszönjük.
Tavaly karácsonykor az Ady Endre Gimná-

zium szervezésében gyermekek ajándékoztak
gyermekeket az ún. �Egy doboznyi szeretet� ak-
ció keretében. Idén is várjuk az oktatási intézmé-
nyek ésmagánszemélyek felajánlását, ami egy ci-
põsdoboznyi ajándékból áll, melyet a városunk-
ban élõ szegény gyermekek között osztana szét
intézményünk. A dobozba kerülhet játék, apróbb
ruhanemû, iskolai felszerelés, színes ceruza,

tisztálkodási szerek, édesség stb. Kérjük, a do-
bozra írják rá a megajándékozni kívánt gyermek
nemét és korát! Felajánlásaikat elõre is köszönjük.
Ráckeve Város Önkormányzata és a Magyar

Élelmiszerbank Egyesület együttmûködésének
köszönhetõen ismét 60 rászoruló család kapott
élelmiszeradományt, ami a Gyõri Keksz Kft.
termékeibõl állt.
Ráckeve Város Képviselõ-testületének kö-

szönhetõen intézményünk munkatársa, Balogh
Péter pszichológus munkaideje 2007. szeptem-
ber 1-jétõl a heti 6 óra helyett heti 10 órára bõ-
vült. Ennek köszönhetõen � és az Árpád Fejede-
lem Általános Iskola vezetõségével egyetértés-
ben � heti négy órában iskolapszichológusi teen-
dõket lát el. E tevékenység keretében foglalko-
zásokat tart magatartási problémákkal, beillesz-
kedési zavarokkal küzdõ tanulóknak, órát
látogat, szakmai tapasztalatcserét folytat az isko-
la pedagógusaival, illetve a hozzá forduló szü-
lõknek ad tanácsot a gyermekneveléssel kapcso-
latban felmerülõ problémákra, mindezt térítés-
mentesen. Az elmúlt három hónap tapasztalatai
azt mutatják, hogy a szülõktõl, pedagógusoktól,
gyermekektõl érkezõ visszajelzések pozitívak, a
szolgáltatásnak van értelme, és � reméljük �
eredménye is lesz.

Ezúton is bátorítom a szülõket, hogy vegyék
igénybe a szolgáltatást! Elõzetes idõpont-egyez-
tetés, bejelentkezés a 24/523-306-os telefonszá-
mon.

Felhívás
Tájékoztatjuk a Tisztelt Lakosságot, hogy a

Családsegítõ és Gyermekjóléti Intéz-
ményiTársulás személyszállítási feladatokat
is ellát (szakrendelésre, kórházba, kapcsolattar-
tásra stb.). Kérjükmindazokat, akik igényt tarta-
nának e szolgáltatásra, jelentkezzenek szemé-
lyesen a Ráckeve, Szent István tér 4. sz. alatt,
vagy telefonon a 06-24/523-306-os számon.
Kérjük továbbá, hogy aki ismer környezeté-

ben, rokonságában olyan idõs, egyedülálló, gon-
dozásra szoruló személyt, akit házi segítség-
nyújtás keretén belül intézményünk ápolhatna,
jelentkezzen!

Orováné Penke Tünde
intézményvezetõ

Ráckeve, Lórév, Szigetbecse,Makád
Központ: 2300 Ráckeve, Szent István tér 4.
Telefon/fax: 24-523-306
e-mail: csskrackeve@freemail.hu
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ACsaládsegítõ és Gyermekjóléti Intézményi Társulás felhívása

A szeretet ünnepének közeledtével elgondol-
kodtam azon, hogy sok embernek miért �teher�,
miért hagyná ki ezt az ünnepet. Szeretet. Mit is
értünk ezalatt? Minden embernek alapvetõ
szükséglete a �valahová tartozás�. Lehetõleg
úgy, hogy ahová tartozunk, ott elfogadjanak,
szeressenek. A hibáinkkal együtt (mert ugyan
kinek nincsenek). Akit szeretek, arra odafigye-
lek, idõt szentelek rá, meghallgatom, beszélge-
tek vele, ha konfliktusaink adódnak, közösen ta-
láljunk rá gyógyírt. Megtesszük ezt? Egyre ke-
vesebb ilyen család létezik. Mert mindig roha-
nunk! Minden éppen akkor fontosabb, meg kell
oldanunk ezt, el kell intéznünk azt stb. Az ég
szerelmére! Így mennek tönkre szép lassan az
emberi kapcsolataink (legyen az baráti, családi
vagymunkahelyi).
Az érzelmi nélkülözés végzetes kimenetelû

lehet. Megkezdõdik a pszichés leromlás � ami-
hez könnyûszerrel társul valamilyen betegség �
és egyre többen pótszerektõl várják a pozitív-
(nak) vélt élmények átélését (cigaretta, alkohol,
nyugtatók, egyebekrõl már nem is beszélve).
Szerintetek ez a megoldás? A problémák szõ-
nyeg alá söprésével tudunk javítani a helyzeten?
Nézzünkmármagunkba egy kicsit! Te elvárod a

másik embertõl, hogy meghallgasson, megért-
sen, szeressen stb. És temit teszel közben?Meg-
hallgatod, megérted, szereted? Nem másra kell
mindig mutogatni! Tedd meg te az elsõ lépé-
seket! Ugyanis csak azt várhatod el a másiktól,
amit te is adni tudsz, és azt se feledd, hogy nem
szabad olyat tenni mással, amit magadnak sem
kívánsz. Kezdjük el végre! Nem látjátok hova
vezet ez a világ?
Apró lépésekkel kezdjük.
Elõször is tanuld megmegbecsülni önmagad.

Ismered egyáltalán magadat? Tedd fel a kérdé-
seket néha: milyen vagyok (jószívû, nyugodt,
kiegyensúlyozott, határozott, kiállok az elvei-
mért stb.), milyen szeretnék lenni, mit teszek en-
nek érdekében? És hasonlóakat.
� Vedd észre a pozitívumaidat is, mert van-

nak! Ne titkold el õket, hogy a többiek is észre-
vegyék!
�Fény vagy te is, lobogj hát,
Melegíts és égess,
Hinned kell, hogy a világ
Teveled is ékes!�
(Tóth Á. : Kaszáscsillag)
� Szakíts idõt ebben a nagy pörgésben ma-

gadra is!

Megérdemled. (Lehet, hogy ez egy elcsépelt
frázis, de így van.)
� Tanuld meg érzéseidet, indulataidat kont-

rollálni!
(Számolj 10-ig, lélegezz mélyeket, relaxálj,

meditálj, tornázz, kertészkedj, hallgass zenét, és
még sok ilyen módszer van a feszültség leveze-
tésére.)
De nem elég ismerni ezeket, alkalmazni is

kell.
�Nem elég a jóra várni,
A jót akarni kell!
És nem elég akarni,
De tenni, tenni kell.�
(VáciM.:Még nem elég)
Ha önmagaddal már tisztában vagy, vagy jö-

hetnek a többiek, és már javíthatsz is az emberi
kapcsolataidon. Fõleg a hozzád közel állókhoz.
Meglátod, csak el kell indulnod az úton, és ha
lassan is, de célhoz érsz.
Megéri!!!
Aztán lehet, hogy legközelebb már tényleg a

szeretet ünnepévé emelkedik a karácsony.
Kérlek, olvasd el Pál apostol Korinthusiakhoz

írt levelét!
Kívánok mindenkinek Boldog Békés Kará-

csonyt!
Méri Istvánné
ifjúságvédõnõ

Gondolataim�
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Közeledik az esztendõ vége. Újra és újra átél-
jük az a pillanatot, amikor rádöbbenünk, már
megint eltelt egy év, és milyen gyorsan! Az em-
ber óhatatlanul számvetést készít, mi az amit el-
ért, amit megtett, és amelyet nem sikerült,
amelyhez még idõ, erõ, lehetõség kellene. Mi az
amely elégedettséggel tölt el, és hol maradtak
hiányérzeteink.
Megtesszük ezt önmagunkban, családunkban,

de aki közéleti feladatot vállal, annak az év végi
értékelés egyfajta felelõsség is, amelyben már
benne rejlik a további feladatvállalás.
Ráckeve városa a 2006-os önkormányzati vá-

lasztáson új polgármestert és képviselõ-testüle-
tet választott. A kihívás óriási volt, bebizonyítani
az õket megszavazóknak, hogy méltán kerültek
ebbe a feladatkörbe, és képesek végigvinni az ál-
taluk �megálmodott� terveket, teljesíteni a fela-
datokat, tartani magukat az �ígéretekhez�, hi-
szenmi választókmindig erre figyelünk fel a leg-
inkább.
Nehéz helyzetben van manapság minden em-

ber, aki bármi �nagyot� szeretne elérni. Sok-
szor az apró lépéseknek is örülni kell, de türel-
metlenek és csalódottak leszünk, ha valami nem
sikerül. És mindig számon kérnek minket...
Ahhoz, hogy választ tudjunk adni, elõször ma-
gunkba kell nézni, önkritikával és tisztességgel.
Legnehezebb magunknak megfelelni, csak en-
nek birtokában vagyunk képesek a ránk bízott
feladatnak eleget tenni, teljesíteni a legjobban,
lehetõségeinkhez és képességeinkhez mérten.
Ezek a gondolatok megfogalmazódtak dr.

Dávid László polgármester, Novák Csaba al-
polgármester és a bizottsági elnökök � dr.
Vona Ferenc (Jogi és Közbiztonsági Bizottság),
Agócs Zoltán (Városfejlesztési. és Üzemeltetési
Biz.), dr. Novák Gábor (Egészségügyi és Szo-
ciális Biz.), Szadai József (Pénzügyi és Pályáza-
ti Biz.), Szále Zsolt (Mûvelõdési és Oktatási
Biz.), � fejében is, ezért arra kértem õket, pró-
bálják meg összefoglalni, hogy milyen érzések-
kel, eredményekkel zárják le az elsõ teljes mun-
kaévüket.
Elérték-e céljaikat,megvalósították-e terveiket,

azon az úton haladnak-e, amelyet közösen tûztek
ki, változott-e valami egymáshozésa lakossághoz
való viszonyukban?Mire a legbüszkébbek és
milyen konkrét feladatok várnakmég rájuk?

Dr. Dávid László polgármester: � Azt hi-
szem, ez a testület tartja magát ahhoz az õszinte
hanghoz, amelyet megígértünk még a választá-
sok elõtt. Ez érvényes itt a hivatalban, de a vá-
rosban is.Nagyon fontosnak tartomaz emberek-
kel való kapcsolattartást, hogy érezzék, értük
dolgozunk, velük vagyunk, az örömben és a ne-
hézségekben is. Ha máshogyan nem tudunk se-

gíteni, legalább azt el kell érni, hogy elhiggyék,
ebben a városban azért dolgozunk közösen, ve-
lük együtt, hogy egy élhetõ környezetben jó
közérzettel tölthessék napjaikat, nevelhessék
gyermekeiket, élhessék életüket. Törõdni kell az
emberekkel. Ezért kerestük fel a 90 év feletti
polgárainkat a városban Idõsek Napja alkalmá-
val, köszöntöttük levélben 18 évet betöltõ fiatal-
jainkat. Az ötlet az új jegyzõnktõl, Dr. Kiss
Lászlótól származott, ez is azt mutatja, hogy
mennyire jól együttmûködünk. Sportnyelven
szólva, ugyanazt a mezt viseli amelyet mi, és
ugyanarra a kapura játszik. Azért ez nagyon
nagy dolog.

Novák Csaba alpolgármester: � Amire a
legbüszkébbek vagyunk � azt hiszem ezt mind-
annyiunk nevében mondhatom � a legnagyobb
vívmányunk, hogy találtunk egy �csapatot�. És
ezt a csapatot két dolog jellemzi: a pontosság �
eztmegtanultuk a polgármesterünktõl �, amásik
pedig az, hogy elõre szeretnénk menni, és 99%-
ban tudunk együtt alkotni. Ezt a �csapatot� nem-

csak a polgármester úrra és a 13 képviselõre ér-
tem, hanem a külsõ bizottsági tagokra is, akikre
sokszor nehéz feladat hárul, hiszen ugyanígy itt
töltenek órákat az üléseken, áldozzák fel idejü-
ket, valamint arra a számtalan hivatali dolgozó-
ra, szervezõre és segítõre, akik velünk együtt
dolgoznak a városunkért, a benne élõ emberek
jobb életkörülményeiért, és nem utolsósorban
jobb közérzetéért.
Óriási dolognak érzem, hogy nem vagyunk

egyedül, és sokan egyet akarunk.
Ezzel együtt jár a megváltozott légkör. Nincs

egymás marcangolása, támadások, vádaskodá-
sok, helyezkedések. Ez nem azt jelenti, hogy
nincsenek elõrevivõ viták, sokszormég éjszaká-
ba nyúlók is, mert arra szükség is van, de alapju-
kat a megvalósítás különbözõ módjai okozzák
és nem a cél.

� Mint alpolgármester rengeteg idõt tölt a hi-
vatalban, holott vállalkozóként és többgyerme-
kes családapaként ismeg kell állnia a helyét.Ho-
gyan tudja ezt a több �frontot� összehangolni?

NovákCsaba alpolgármester: �Munkaidõt
nem is nézek, fogalmam sincs mennyi idõt töl-
tök a feladataimmal. Ami igaz, még éjszakákat
is átdolgozom néha, vagy hajnalban kelek, hogy
mindenhol helytálljak. Meg kellett találnom a
helyes arányokat a család, a saját munkám és az
alpolgármesteri feladatok között. Remélem,
hogy ezt így sikerül továbbra is úgymegtennem,
hogy az egyik a másik kárára ne váljon. Azért
nagyon jó érzés, hogy nem vagyok egyedül,
mert rengeteg erõt ad a képviselõtársaimmal és a
segítõkkel közösen érzett feladatok megvalósí-
tása által okozott öröm és elégedettség.

� Valóban a képviselõtagok jelentõs része sa-
ját vállalkozást visz, és a saját idejébõl-pénzébõl
áldoz, amikor a városért tevékenykedik �mun-
kaidejében�. Azt hiszem, ez is egy új jellemzõje
ennek a testületnek, és nemcsak az ifjúi kora.

Novák Csaba alpolgármester: � Ez így
igaz, de tudok olyan képviselõtársat is említeni,
aki pedagógus, pl. Simsik Zsuzsanna és Szále
Zsolt, akik rengeteg idõt töltenek a munkájukon
kívül a város gondjaival, dolgaival, a gyerekek
iskolán kívüli szabadidejének, programoknak a
szervezésével, testvérvárosi kapcsolatok ápolá-
sával, városszépítéssel ésmég sorolhatnám.

� Az országban elég �sûrû� a levegõ, renge-
teg változás, változtatás van, amely az embere-
ket közvetlenül a bõrén érinti, sokan elkesere-
dettek, félnek a jövõtõl, az áraktól. Miben tud a
város vezetése könnyíteni a terheken, biztatni
kicsit az itt élõket?

Dr. Dávid László polgármester: � A leg-
fontosabb, hogy az emberek bizalmát elnyerjük
és ezt a bizalmat megtartsuk. Ehhez a számom-
ra nélkülözhetetlen eszköz, hogymeg kell hall-
gatni õket, beszélgetek velük az utcán, bárhol,
ahol megfordulok, bármikor bejöhetnek hoz-
zám, nincs is fogadó órám.
De konkrétan azzal is próbálunk segíteni,

hogy újabb adóterhekkel igyekszünk nem nehe-
zíteni a polgáraink anyagi gondjait, például mi
nem vetettünk ki ingatlanadót, majd ezt úgyis
megteszik magasabb szintrõl, addig is mi le-
galább ne hozzunk ilyen intézkedéseket.

� Szadai József, ön mint a Pénzügyi és Pályá-
zati Bizottság elnöke sokszor a legkevésbé �ked-
velt� személynek számít az intézményvezetõk,
alkalmazottak szemében, még az intézményi fi-
nanszírozásoknál is, mert mindenhol meg kellett
húzni a nadrágszíjat. Ez hogyan érintette, meny-
nyire viselte meg sokszor az óriási felelõsség, és
az a helyzet, hogy persze megoldást viszont min-
denki Öntõl vár?

Szadai József (PPB elnök): � Februárban az
intézményvezetõkkel történõ tárgyalás után egy
nagy sétára volt szükségem, hogy feldolgozzam
az ott történteket. Nem visel meg a felelõsség,
mert ehhez már hozzászoktam a magánpraxi-
somban, a könyvelésnél. Mindenkin próbálok
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segíteni. Azért is volt nehéz, mert sok területet
az eddigiektõl eltérõen, más szempontok szerint
vizsgáltunk meg, és ezeknek az elfogadtatása
nem volt egyszerû. A munkaidõt én sem isme-
rem, ritkán fekszem le éjfél elõtt, de nem érzem
magam fáradtnak, minden héten sportolok,
hogy bírjammind fizikailag, mind szellemileg a
munkát.

� Azt tudjuk, hogy még járdaépítésre is van
ideje nap mint nap, hogy a Bajcsy-Zsilinszky ut-
cai gyalogosok életét megkönnyítse, elnök úr
nemcsak szervez, hanem még betonozik is� Azt
hiszem, ezt nagyon sokan értékelik.
Ön hogyan értékeli a bizottságának eddigi

munkáját?

Szadai József (PPB elnök): �Nagyon jónak,
hiszenmindenki egy célért dolgozik: hogy váro-
sunk pénzügyi értelemben a lehetõ legjobban
mûködjön. Jól érzemmagam, mert kitûnõ szak-
emberek segítik a munkámat. Itt szeretném
megragadni az alkalmat, hogy az újság hasáb-
jain keresztül is köszönetet mondhassak mind-
azoknak, akik segítették a munkámat egész év-
ben, akik biztattak, polgármester úrnak, képvise-
lõtársaimnak, a pénzügyi csoportnak, a bizottsá-
gi tagoknak és a családomnak is.

� Voltak-e olyan célkitûzések a pénzügyi bi-
zottsági munkában, amelyet nem sikerült meg-
valósítani? Ha volt, miben látja az okot?

Szadai József (PPB elnök): � Igen, sajnos
voltak. Hozzáállásbeli gondokat tapasztaltam,
és ezt én is késõn vettem észre. Úgy szüntetném
meg, hogy még szigorúbban ellenõrizném a
végrehajtásokat. Igyekszünk a városban élõk
életkörülményein konkrétan azzal is javítani,
hogy fejlesztünk. Egy új bölcsõde épül, egy
óvodabõvítés már átadásra került, hogy a kis-
gyermekes családokat minél jobban kiszolgál-
juk. Elkészült a térfigyelõ rendszer elsõ fázisa,
hogy jobban védjük az értékeinket.Megnyitott a
melegvizû strandon a fedett uszoda, ezzel is le-
hetõség nyílt egész évben a helyi fürdõzésre, és
még számos tervünk van, amit szeretnénk meg-
valósítani.
Ráckeve gazdasági helyzetét, mint ahogyan

az ország összes települését is, nehéznek látom.
Nehéz év volt az idei, és 2008 sem ígérkezik
könnyûnek, de ennek ellenére szeretném, ha
még tudnánk javítani az eredményeinken, és ez
a közös szándék, hiszem, hogy eredményeket
hozhat. Én bizakodó vagyok. A 2006-os évhez
képest 66millió Ft-tal csökkentettük amûködési
hitelt, hosszú évek után rendezõdött a pénzügyi
csoport helyzete, teljes létszámmal, új, önálló
költségvetési szervként funkcionálnak. Meteo-
rológiai nyelven fogalmazva: �Borús, felhõs az
idõ felettünk, de holnapra napsütés várható.�

�Ez aderûlátás jellemzi tapasztalataim szerint
is az új városvezetést. Érezni az ülések hangu-
latain, a városi rendezvényeken, figyelnek a szép-

ségre, virágosítanak, díszkivilágítást szerveznek,
vanNyuszi-futás,Mikulás-futás, operaest, hangu-
latos találkozók stb.Vanennekmélyebboka, vagy
habitusban és az ifjúi erõben rejlik?

Novák Csaba alpolgármester: � Ha én nem
lennék optimista, biztos régen feladtam volna a
közéleti tevékenységet. Két dologban hiszek: az
emberi tényezõkben és a természeti adottságok-
ban. És nekem is könnyû dolgom van, mert ka-
pom a bizalmat és az információt. Polgármester
úrral együtt dolgoztunkmár az elõzõ testületben
is, nekünk egyre jár az agyunk. Ez nagyon nagy
szerencse. És ez a csapatra is jellemzõ: közösen
jár az agy, mert közösek a célok. Ez ad erõt és
önbizalmat számunkra, és a kézzelfogható ered-
mények. Minden hétfõn reggel polgármester úr,
jegyzõ úr, aljegyzõ asszony és jómagam találko-
zunk a polgármester úr szobájában, átnézzük a
hetet, kiosztjuk a feladatokat. A legfontosabb,
hogy nem hatalomgyakorlásról szól ez az egész,
tulajdonképpen a bizottsági üléseken nekem
még szavazati jogom sincs, de ez nem is számít,
mert itt városvezetésrõl van szó.

Dr. Dávid László polgármester: � Azt hi-
szem ez a legfontosabb, amit Csaba most meg-
fogalmazott, és ezt szeretnénk bõvíteni. Hiszünk
a város adottságaiban, a termálvizében, a Duna
vizében, a szépségeiben, hiszünk egymásban, az
itt lakókban, és tulajdonképpen ezt a hitet szeret-
nénk az emberekben erõsíteni. Akárhol járok,
mindig népszerûsítem Ráckevét, elmondom,
hogymilyen gyönyörû ez a város, ki kell állni az
itt élõkért. Ez ami erõsségünk.
Nekem nagyon könnyû itt polgármesternek

lennem, mert kiváló �csapatom� van, nélkülük
nem tudnék ennyi eredményt felmutatni, mint
amit már ebben az évben elértünk. Megszépült
végre a vámházunk, fejlesztettük az óvodát,
megvalósult a térfigyelõrendszer, épül a böl-
csõde.

�Hamár a fejlesztésekrõl, építkezésekrõl van
szó, ennek egyik zászlóvivõje Agócs Zoltán, a
Városfejlesztési és Üzemeltetési Bizottság elnö-
ke. A VÜM elnökeként a városban történõ épít-
kezések, fejlesztések, városszépítési kezdemé-
nyezések, pályázatok területén Önnek óriási a
felelõssége. Hogyan birkózott meg ezzel a teher-
rel?

Agócs Zoltán (VÜM elnök): � Ebben nagy
segítségemre van az egész képviselõ-testület,
különösen Dávid László polgármester és Novák
Csaba alpolgármester, akik átérezve a bizottság
felelõsségét maximálisan kiveszik részüket a
tennivalókból, hiszen a lakosok számára aVÜM
Bizottság eredményei a leginkább mérhetõk a
város életében. És még nem beszéltem a bizott-
sági tagokról, akik ötletektõl vezérelvemaximá-
lisan ellátják feladatukat, és kreativitásuknak kö-
szönhetõen szinte mindent megoldanak. A pá-
lyázatok tekintetében a jegyzõ úr, Dr. Kiss Lász-
ló vezetésével továbbra is a hivatal, azon belül a

mûszaki iroda az, amely figyelemmel kíséri a
megjelenõ aktuális pályázati kiírásokat, és tá-
jékoztatja a bizottságot a kínálkozó projektek ál-
lami támogatásának lehetõségeirõl.

� Összefoglalva, felsorolná mindazokat az
építkezéseket, amelyek elindultak, vagy éppen
zajlanak, vagy tervben vannak?

Agócs Zoltán (VÜM elnök): � Úgy érzem,
az elmúlt egy évre nem lehet panasz. Többek
között sikerült óvodát bõvítenünk, megteremtet-
tük a feltételeket a KÖRTV élvezhetõ adásának
szerkesztésére egy új TV stúdió kialakításával,
felújítottuk a híd vámházat, építés alatt áll a vá-
rosi bölcsõde (ha vannak is olyanok akik nem a
mi érdemünknek tekintik), letettük az alapjait a
belváros forgalmának rendezésének, tehermen-
tesítésének, jó nyomon halad a virágkiállítás
szervezése.
Kivitelezés elõtt áll egy dunai yacht-club a

régi ELMÛ telep helyén. Ezen felül meg kell
említenem azokat az építkezéseket is, amelyek
önerõbõl, a városi kassza megterhelése nélkül,
de a város érdekeit szolgálva épülnek. Ilyen töb-
bek között Karczagi úr jóvoltából a melegvizû
strandEU színvonalnakmegfelelõ átépítése, fej-
lesztése. Minden elismerésem Brezina Károly
atyának, aki szinte egymaga megvalósítja azt,
amit nem egy városvezetés is megirigyelne tõle,
egy magas színvonalú oktatási komplexum
megteremtését helyezte folyamatba. Vannak ke-
vésbé látványos közmûépítések, például a Bala-
bán utca közterületi csatornázása, amely szintén
példaértékû, köszönet érte Szõllõsy Imrének.
Ami a terveket illeti óvatos vagyok, mert rá kel-
lett döbbennem, hogy pénz hiányában az álmok
bizony szertefoszlanak. Nagyon nehéz bármit is
megvalósítani megfelelõ anyagi forrás nélkül.
De fõ az optimizmus, tervbe van véve Ráckeve
és Kiskunlacháza között egy kerékpárút építése,
valamint választási kampányunk során ígért vá-
rosi utakmegfelelõ szintû kiépítése.A kapcsoló-
dó felszíni csapadékvíz-elvezetéssel amegfelelõ
pályázati lehetõségre vár, ami ezidáig sajnos a
városra nézve kedvezõ állami támogatással nem
került kiírásra. Nem adtuk fel a rehabilitációs
központ létrehozását a melegvizû strandnál.
Szeretnénk legálisan mûködõ sitt-telepet létre-
hozni környezetünk megóvása érdekében, sze-
retnénk környezetünk védelmében városszerte
fásítani, növényeket telepíteni. De mindenek-
elõtt szeretnénk végre azRSDadta turisztikai le-
hetõségekbõl profitálni, szívügyemnek tekintve
az RSD mederkotrását, amelyhez városunk biz-
tosítani kívánja a kikerülõ mederanyag elhelye-
zéséhez szükséges területeket. Várjuk a dunai
strand peres ügyének kedvezõ lezárását, hogy
mielõbb kulturáltan rendezni tudjuk, és ter-
vezésbe vehessük a területet.Abiztonságos köz-
lekedés érdekében a városközpontot összekötõ
utak, gyalogosjárdák építése, bõvítése is fontos
cél.
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� Melyik volt a legproblémásabb, legnehe-
zebb projekt, amelyen dolgoztak, dolgoznak?

AgócsZoltán (VÜMelnök): �Ha rövid aka-
rok lenni, mindegyik, hiszen minden munkának
megvannak a nehézségei. Ehhez hozzáadódik
az egyesmunkákra kiírt pályázatok állami támo-
gatásának folyamatos kiszámíthatatlansága, vál-
toztatásai, amihez újból és újból igazodni kell, a
költségvetésünk figyelembevételével. Össze-
gezve az elmúlt évet, nehéz volt, de sokan segí-
tettek, hogy megfeleljünk az elvárásoknak, és
ennek tudatában úgy érzem, sikerült minden fel-
merült problémát orvosolni.
Maximálisan elégedett vagyok a bizottság

minden tagjának teljesítményével, és csak di-
csérhetem a bizottsági tagokat, illetve a bizott-
ság munkáját segítõ személyeket, akik tényleg
szívvel-lélekkel próbálják a város érdekeit tudá-
sukkal, tapasztalataikkal képviselni. Nagyon jó,
hogy bizottságon belül szinte minden egyes
munkának (témakörnek) vannak gazdái, ésmin-
denbõl tudásuknak megfelelõen a maximumot
akarják kihozni.
Nem szeretném ismételni magam, hogy

felsoroljam a korábban említett projekteket,
hiszen mindent együtt érünk el, éppen ezért
együtt nevetünk és együtt sírunk. Nem
szeretnék kiemelni semmilyen munkát, bár
igaz, hogy ami komoly eredmény a városra
nézve, azokból az egyik a térfigyelõrendszer
kiépítése, ami több más bizottság összehan-
golt munkájának eredménye, nem beszélve
Mikola Péter ésDeák Tibor bizottsági tagok,
valamint dr. Vona Ferenc jogi és közbizton-
sági elnök önzetlen és lelkiismeretesmunká-
járól a projekt mielõbbi megvalósításának
érdekében.
Persze elõfordult olyan is, hogy nem tudtuk

megvalósítani a terveinket. Minden egyes
képviselõnek, beleértve a polgármester urat is,
megvolt a saját elképzelése, terve, amelyek nagy
részének az anyagi forrás hiánya vetett gátat.
Azonban úgy érzem, a lehetõségeinkhez mérten
tudtunk tenni, alkotni, aminek nem biztos, hogy
már most érezhetõ a hatása, de bízom benne,
hogy elõbb-utóbb profitál a város belõle. Talán a
személyi kérdésekben nem lennék ennyire
engedékeny, bár tudom, elsõsorban a városra
nézve a biztonságos mûködés, üzemelés a
fontos.

Novák Csaba alpolgármester: � Ezért
mondtam én, hogy ez csapat. Mert egy csapat-
ban mindenki húz és mindenki dolgozik. És ha
ezt látják az emberek, akkor nekik is van kedvük
tenni ezért a városért, a közös életért, mert látják
hogy van értelme. Egymást biztatjuk. Ebben a
városban nekemaz tetszik, úgy érzemRáckevét,
mintha egy kis burokban lenne, kizárva a külsõ
világ politikai hadakozásait, egymás elleni tá-
madásait. Mi nem politikusok, hanem lokálpat-
rióták, ráckeveiek vagyunk. Azt mondtuk, hogy

�írjuk együtt Ráckeve jövõjét�, és azt is, hogy
�szemléletet váltunk�. Mi ugyanazt szeretnénk
csinálni, de az emberekkel együtt.

� Dr. Novák Gábor, Ön az Egészségügyi és
Szociális Bizottság elnöke, orvos, nyilván külö-
nösen nehezen viselte a kényszerûségbõlmegho-
zott megszorító intézkedéseket, amelyek az
egészségügyet érintették. Hogyan éltemeg ezt az
idõszakot?

Dr. Novák Gábor (ESZB elnök): � Bizott-
ságot vezetni nagyobb felelõsséggel jár, és talán
nem veszik rossz néven képviselõtársaim, ha azt
mondom, hogy a szociális bizottság a legkénye-
sebb, hiszen itt eleve érzékeny emberek, sokszor
sérült családok problémáival találkozunk.
Igyekszünk a valóban nehéz sorsú eseteket em-
pátiával kezelni, ugyanakkor az aránytalanságot
elkerülni. A nehéz döntésekben kitûnõ segítsé-
get ad Csiki Gáborné és Gera Mihályné, akik
helyi emberismeretükkel, lelkesedésükkel nél-
külözhetetlenek a bizottságban. Ezúton is szeret-
némmegköszönni munkájukat.

Az utóbbi idõben ahol csak lehet elmondom,
hogy számomramiért elfogadhatatlan a jelenleg
zajló egészségügyi reformelképzelés. A legna-
gyobb problémának azt tartom, hogy az egész-
ségügyre a termelõszféra és a piaci kereslet-kí-
nálat mechanizmusainak, gazdasági folyamatai-
nak modelljét akarják ráerõltetni, és a megoldá-
sokat is ebbõl a torzmodellbõl akarják levezetni.
Verseny! Költséghatékonyság! Mûködõképes-
ség! Ezeket a gyógyulni akarók számára sem-
mitmondó jelszavakat halljuk. Eközben minden
józan ember tudja, hogy együtt érzõ nõvérre,
emberséges orvosra van szüksége a betegeknek.
Egy egyszerû példát hadd mondjak saját szak-
mámból: Egy átlagos fogtömés elkészítése
(mindennel együtt) kb. húsz percet vesz igény-
be. Azonban egy félõs, sírós gyermeknél csak az
injekciós érzéstelenítés beadásához sokszor
húsz percnyi alkudozás után jutunk el, és ez jó-
val többet kivesz belõlem, mint maga a beavat-
kozás. A most zajló átalakítások egy része már
lecsapódott az ellátóknál több szabályzattal, ad-
minisztrációval, jelentési kötelezettséggel stb.
Az ellátó két dolgot tehet: még kevesebb idõt

fordít a betegre vagy szépen megnyújtja a váró-
listákat. Egyik sem jó senkinek sem. Az egész-
ségügyben az lehetne a megoldás, hogy a túlter-
helt szakmákban munkahelyeket kellene terem-
teni, tehát több orvost és több nõvért kellene a
rendszerbe bevonni, ezáltal a beteget vigasztaló
jó szóra is több idõ lenne. Sajnos épp az ellenke-
zõje zajlik�

� Hogyan látja ma a szociális támogatások
rendszerét, az embereket legnehezebben érintõ
problémákat? Melyek a legsúlyosabbak Ön sze-
rint?

Dr. Novák Gábor (ESZB elnök): � A szo-
ciálisan nehéz helyzetbe kerülõk számára sem-
mi biztatót nem ígér a társadalompolitika elõre-
jelzése. Az energiaárak és a keresetek növeke-
dése annyira nincs szinkronban, hogy különösen
télen a közüzemi számlák kiegyenlítése után
már nemmarad ennivalóra. A legrosszabb hely-
zetben az egyedül élõ nyugdíjasok vannak. A
szociális rendszer egyik legnagyobb fogyaté-
kossága, hogy éppen ez a réteg az, amelyik a

legtöbb szociális juttatásból kiszorul, hiszen
az egy fõre jutó kereset (ez a legfõbb alapja
minden szoc. támogatás elbírálásának) ha
mondjuk meghaladja a 40-50.000 Ft-ot
akkor már túl magas. Pedig hát egy ekkora
nyugdíj mire elég? A családokat érintõ szo-
ciális nehézség meglátásom szerint itt Rác-
kevén (talán máshol is), sajnos többnyire
életvezetési hiányosság. Nem leszek vele túl
népszerû, ha kimondom, hogy ezeknél a
családoknál gyakori a szülõi alkoholizmus
vagy a súlyos megszorítások ellenére is sok
fölösleges, átgondolatlan költekezés: ciga-
retta, különféle színes üdítõitalok, egy csalá-
don belül több mobiltelefon (nem is akármi-

lyen) fenntartása stb. Ezek havonta a 10.000 Ft-
os nagyságrendet ismeghaladják. Ezekre az ese-
tekre nem a pénzbeli szociális juttatás az adek-
vát megoldás. Csak hát�

� Mi a véleménye a ráckevei emberek élet-
formájáról, egészségi állapotáról, szociális
helyzetérõl?

Dr. Novák Gábor (ESZB elnök): � Rácke-
vén úgy látom, hogy él egy több évszázados
hagyományokból táplálkozó, erre alapozó pol-
gári felfogású réteg. Összetételét tekintve persze
vegyes, hiszen az értelmiség mellett erõs az
iparos és a gazdálkodó családok száma is. Ez a
város nagy értéke, mert ez a többségében patrió-
ta felfogású réteg hatalmas megtartóerõt jelent.
Manapság amigráció, a kitelepülési hullám erõ-
sen érezhetõ Ráckevén is, de remélem, hogy az
ide érkezõk �felveszik� ezt a kisvárosi, polgári,
szerintem értékes életformát. A városi közösség
lelki egészségéhez hozzájárul ez a konzervatív
felfogás. És mint tudjuk ép lélek nélkül a test is
sebezhetõ. Tehát úgy vélem, hogy a múlt ér-
tékei, hagyományaink ápolása, ezeken keresztül
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az emberi kapcsolatokmegtartása sokat jelent az
itt élõk lelki egészsége számára. Itt ismét hadd
említsek egy aktuális példát: a karácsonyi bel-
városi díszítés már hagyománynak tekinthetõ.
Akik a szervezésben, a kivilágításban, szerelés-
ben részt vesznek, talán már kissé fáradtan, de
mégiscsak odateszik magukat és megmutatják,
hogymire képesek. Innen üzenem nekik biz-
tatva és megköszönve: az adventi idõszak-
ban, akik estefelé a belvároson keresztül
mennek hazafelé, bizonyára egy kis derût,
melengetõ világosságot kapnak. Személy
szerint nekemmindig lendít a hangulatomon
a fárasztó nap végén. Kicsi dolog ez, de
mégis másképpen hajt végig az ember a fõ-
utcán!

� Szále Zsolt, Ön pedagógusként és a Mû-
velõdési és Oktatási Bizottság elnökeként is
nyilván nehezen viselte az oktatási intézmé-
nyeket, a pedagógusokmunkáját érintõ meg-
szorító intézkedéseket? Összefoglalná az év
tapasztalatait a saját szakterületén, az
oktatásban és kulturális életben? Hogyan látja
ma az iskolák, oktatási intézmények helyzetét?
Mi a véleménye a ráckevei kulturális-közmûve-
lõdési életrõl?

Szále Zsolt (MOSIB elnök): � Bizottsá-
gunknak egyik fõ feladata hogy Ráckeve város
összes oktatási intézményében a gyermekek
fejlõdését biztosítsuk.
Az iskola olyan téma Magyarországon, mint

a foci. Sokan hiszik azt, hogy értik és a vé-
leményük igaz. Ezeket az embereket el kell
hogy keserítsem.Már 30 éve dolgozom pedagó-
gusként. Az új törvények értelmezése, az állan-
dó változások nyomon követése, a dokumentu-
maink állandó újrafogalmazása még nekünk is
sokszor igen nehéz feladat. Nem ülhetünk még
ölbe tett kezekkel. Ha a körzetközponti szere-
pünket megtartani, ill. erõsíteni akarjuk, ésmiért
ne akarnánk, akkor fontos a város számára a kul-
turális � közmûvelõdési élet fejlesztése. Már
csak azért is, mert a környezõ települések is
igyekeznek ezen a téren elõrelépni.Õk is színhá-
zi elõadásokat, irodalmi esteket, kiállításokat,
fesztiválokat szerveznek. A mai rohanó világ-
ban jó, ha van lehetõség a kikapcsolódásra és a
feltöltõdésre. Nagyon jónak tartom, hogy a civil
szervezetek egyre több programot szerveznek,
és nem csak Ráckevén hirdetik meg azokat,
hanem a környéken is. Ugyanezt megteszik a
környezõ települések is. Manapság a felmerülõ
költségeket csak összefogással lehet fedezni. Az
elmúlt évben több kulturális, közmûvelõdési és
sportprogram került így megrendezésre. Véle-
ményem szerint ezen az úton kell tovább halad-
ni. Mindenképpen támaszkodni szeretnénk a ci-
vil szervezetekre és a lakosságra. Egy kis város-
ban mindig szükség van a polgárok együttmû-
ködésére. Ráckeve is csodára képes! Vélemé-
nyem szerint a kínálati viszonyokon kellene vál-

toztatni, melyhez egy jó marketingnek kellene
kapcsolódnia.Az érdeklõdést a rétegigényeknek
megfelelõ rendezvények szervezésével erõsíteni
lehetne. Bár még csak egy év telt el, de úgy ér-
zem, ha sikerül olyan programot összehozni,
amellyel széles réteg érdeklõdését keltjük fel,
akkor van közönség. Még egy tapasztalat. Ha jó

a kommunikáció, ha személyesen szólítjuk meg
az embereket, �aktívak�. Természetesen vannak
ötleteink a jövõre nézve, de ezeket elõre nem
szeretnémmégmost elárulni.

� Hogyan értékeli a bizottságának eddigi
munkáját?Melyek azok az eredmények, amelye-
ket közösen elértek? Voltak-e olyan célkitûzések,
amelyeket nem sikerült megvalósítani? Ennek
miben látja okát?

Szále Zsolt (MOSIB elnök): � A mi bizott-
ságunk a döntéshozatal szempontjából a szeren-
csések közé tartozik, mivel fõleg az oktatás, kul-
túra, közmûvelõdés kérdéseivel foglalkozunk,
és ritkán kell gazdasági döntéseket hoznunk.
Úgy gondolom, hogy a bizottság külsõs tag-

jaival közösen kellõ körültekintéssel, felkészül-
ten végezzük munkánkat, hogy jó elõkészítéssel
segítsük a végleges döntéseket. Már a kampány
ideje alatt kialakult egymunkamegosztás a leen-
dõ bizottságomon belül. Ez a tényleges munka
megkezdésekor tovább folytatódott. A bizottsá-
gi tagok úgymond szabad kezet kaptak. Min-
denki megvalósíthatja elképzeléseit, mindenki
szervezhet programokat. Ezeket természetesen
egyeztetjük, segítjük egymásmunkáját, ha szük-
séges. A módszerünk az, hogy hadd valósítsa
meg mindenki azt, amit szeretne. Ez mindenki-
nek jó, ha Ráckeve lakosságát szolgálja. Így
több és színesebb rendezvény lehet városunk-
ban. Ha mindenki egy dologra koncentrálna,
sokkal szegényesebb lenne a kínálat. Az eddigi
rendezvények igazolták az elképzelésünket. Aki
már szervezett valamit bebizonyította, hogy ké-
pes színvonalas munkát végezni. Ezek a sikerek
a jövõre nézve is elõre mutatóak és biztatóak.
Biztos vagyok abban, hogy egyre több program
lesz közmegelégedésre Ráckevén. Egy év alatt
városi viszonylatban nem lehet óriási dolgokat
alkotni. Még egy család életében is kevés a 365

nap látványos változásokra. Mi képviselõk dol-
gozunk. Õszintén a városért. Mindenki munká-
jábamégmi sem látunk bele teljesen.Demegbí-
zunk egymásban. Hisszük, hogy mindenki a sa-
ját munkáját igyekszik jól végezni.

� Polgármester úr, hallgatva az alpolgármes-
ter úr és a bizottsági elnökök véleményét, ho-
gyan összegezné együttmûködését a válasz-
tott �csapattal�?

Dr. Dávid László polgármester: � Ko-
romnál fogva apjuk lehetnék, érzem az
ennek kijáró tiszteletet, de nagyon sok min-
denben az õ tudásukra, szakértelmükre tá-
maszkodom. Ha megbántok valakit, igyek-
szem ezt azonnal rendezni.
Van akinek én is köszönetet szeretnék

mondani, mert korban Õ a rangidõs közöt-
tünk, és bölcsessége, szakértelme nekünk
nagyon sokat számít, hiszen a közéletben el-
töltött több évtizedes tapasztalata nélkül nem
mentek volna olyan gördülékenyen az ülése-
ink, az egész évi munka, dr. Vona Ferenc-

nek, a Jogi és Közbiztonsági Bizottság elnöké-
nek, aki most nem tudott erre a beszélgetésre el-
jönni. Szeretnék hálás köszönetet mondani Feri
bácsinak a képviselõtársak nevében is, jó egész-
séget és pihenést kívánva az ünnepekre, hogy a
jövõ évben újra együtt dolgozhassunk és segít-
senminket tanácsaival, tudásával.
Nagyon-nagyon sokat dolgozik az alpolgár-

mester, Novák Csaba. Neki ez már a harmadik
ciklusa, tapasztalt, koránál fogva is ereje tel-
jében van, hallgatnak is rá a többiek. Nagyon jó
választás volt alpolgármesternek. Hiába, nem
tudok elszakadni a sportmúltamtól, ezért megint
csak egy sporthasonlatot mondanék: én vagyok
a szövetségi kapitány, és énmondommeg, hogy
ki játszik. Ezen azt értem, hogy tudom, ki mihez
ért a leginkább, kit mennyire lehet terhelni.
Itt van például a Pénzügyi és Pályázati Bizott-

ság elnöke, Szadai József, aki óriási munkát
végzett ebben az évben.Belenõtt a feladatba, ha-
talmas felelõsségérzete van és teherbírása. Vagy
éppen Agócs Zoltán, Mikola Péter, Bukriné
Gyengési Erzsébet, a MOSIB-tag, aki nélkül
nincs Ráckevén rendezvény, Szále Zsolt felesé-
gével, Évával, aki bár nem képviselõ, de lega-
lább annyit dolgozik, mint mi, és a rengeteg ön-
kéntes, akit most fel sem tudok sorolni, félek is,
hogy azzal megbántanék valakit, ha kihagynám.
Nagyon fontosnak érzem, ahogyan húzzuk

egymást. Ha látjuk, hogy a másik mi mindent
megtesz, akkormuszáj dolgozni nekünk is.
Tartottam egy elõadást a napokban az Ady

Endre Gimnáziumban, ahol azt mondtam a gye-
rekeknek, hogy legyenek arra büszkék, hogy itt
élhetnek Ráckevén. �Ez egy gyönyörû város,
ami a tiétek, szeretnénk ha továbbtanulnátok, és
ha megszereztétek a diplomáitokat, visszavá-
runk benneteket.� � mondtam nekik, és a csillo-
gó szemekbõl azt éreztem, értették a lényeget.
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� Hogyan ünnepelnek? Mit várnak a jövõ
évtõl?

Szadai József (PPB elnök): � Családommal
töltöm az ünnepeket, megpróbálok többet velük
lenni,mint az év során voltam.A jövõ évtõlmél-
tón a pénzügyi feladatkörömhöz én stabil mûkö-
dést várok a várostól, és ezért szeretnék dolgozni
munkatársaimmal, képviselõtársaimmal együtt.
A célunk, hogy nagy városi összefogással minél
több értéket alkothassunk. Az álmom pedig egy
mûködési hitel nélküli költségvetés, valamint
egy sport- és szabadidõközpont létrehozása.

Agócs Zoltán (VÜM elnök): � Az ünnepe-
ket családom körében fogom tölteni, egy kevés-
ke pihenéssel, és sok-sok készülõdéssel, hogy
kisfiam januári érkezésére minden a helyére ke-
rüljön.
A város jövõjérõl azt gondolom, hogy élnünk

kell a város adta lehetõségekkel, még akkor is,
ha a jelenlegi politikai helyzet nem éppen ked-
vezõ számunkra. A megszorító intézkedések ér-
zékenyen érintik az önkormányzat költségveté-
sét, évrõl évre csökkentik az állami támogatáso-
kat, ezzel piaci alapúmûködésre kényszerítve az
önkormányzatokat és hozzá kapcsolható intéz-
ményeit. A városnak arra kell törekedni, hogy
minél több külsõ forrásból származó bevétellel
rendelkezzen,mert igazából csak ezután lehet az
álmokat megvalósítani. Elsõsorban tõkeerõs be-
fektetõkre van szüksége a városnak.
Elsõsorban azon vagyunk mi képviselõk,

hogy az itt élõ emberek számára munkahelyet,
ezáltal megélhetési lehetõségeket biztosítsunk.

Erre vannak kínálkozó lehetõségek, de errõl
most még korai lenne beszélni. Meg szeretnénk
teremteni városunk lakosai számára, hogy min-
dennapi dolgaikat a városon belül el tudják in-
tézni. A polgármesteri hivatalban, valamint az
intézményekben gyors és megbízható ügyinté-
zéssel szeretnénk a polgárok érdekeit szolgálni.
Mindenféleképpen meg kell teremteni egy

erõs infrastruktúrát, amit jelenlegi helyzetünk-
ben csakis a turizmusra építhetünk. Nem va-
gyunk ipari szektorral megáldva (mint például
Dunaharaszti, Szigetszentmiklós, Százhalom-
batta), így abban nem bízhatunk, vagy legalább-
is kevés az esély arra, hogy egymulticég nálunk
kíván telephelyet, gyárat létesíteni, bár sosem le-
het tudni. Így visszatérve a turizmus adta lehetõ-
ségekre, arra kell törekedni, hogy a hozzánk lá-
togató vendégek jól tudják érezni magukat, le-
gyenek a kikapcsolódást, szórakozást biztosító
létesítmények, megbízható legyen a közbizton-
ság és a közlekedés minden téren biztosítva le-
gyen. Az álmoknál megmaradva, biztos vagyok
abban, hogy a város fejlõdését szolgálná egy fel-
sõfokú intézmény létrehozása.
A jövõ évtõl énmegbecsülést, elismerést, sze-

retetet és egészséget várok. Szeretnémmég job-
ban a város érdekeit szolgálni. Remélem, az iga-
zi szembetûnõ változások a város arculatánmin-
denki nagy megelégedésére fognak szolgálni.
Az álmokról és tervekrõl már esett szó. Bízom
benne, hogy a 2008-as évben is akadnak lehetõ-
ségeink, egy szebb, jobb jövõ megteremtése ér-
dekében. Ésmindenkinek a közelgõ ünnepek al-

kalmából Boldog, BékésKarácsonyt és eredmé-
nyekben gazdag, Boldog Új Évet szeretnék kí-
vánni!
Novák Csaba alpolgármester: � Természe-

tesen családi körben, hagyományos módon ün-
neplem én is a karácsonyt, zellersaláta, rántott
hal kíséretében.Kis pihenéssel, készülõdéssel az
új évre. A jövõ lehet közeli és távoli. Ha csapat-
ban maradunk, akkor ez át tud lendíteni minket,
a várost a nehézségeken. Mert pénzügyi nehéz-
ségek biztosan lesznek, halljuk folyamatosan.
De abban én biztos vagyok, hogy találunk meg-
oldásokat, és van távolabbi jövõképünk, itt a vi-
zek városában, aholmég gyógyvizünk is van. Ez
óriási adottság, és erre lehet építeni egy város jö-
võjét.

Dr. Dávid László polgármester: � Azt hi-
szem, legalább az ünnepeket mindnyájan csalá-
di körben tölthetjük.De leszünk együtt is, hiszen
mi össze szoktunk járni, közösen ünnepelni,
mert barátok is vagyunk. Bár találkozunk a vá-
ros polgáraival még a karácsonyi koncerten,
azért hamár itt az újságban lehetõségemnyílt rá,
szeretnék minden Kedves Olvasónak, ráckevei
polgárnak nagyon szép, szeretetteljes és békés
karácsonyt kívánni. Ünnepeljünk együtt a gyö-
nyörûen kivilágított városunkban, érezzék, hogy
Önökért dolgozunk, a boldogulásukért, és felejt-
sék el a szeretet ünnepén az év nehézségeit, ku-
darcait, fájdalmait, érezzék a szûkebb és a tá-
gabb, városuk által nyújtott otthon melegét és
védettségét.

Jáki Réka
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Évekkel ezelõtt, mint a pénzügyi bizottság
külsõs tagja, a költségvetés készítésekor javasol-
tam a Bajcsy-Zs. utcában járda építését a köz-
ponttól távol esõ részeken. A tervrajz elkészült,
ami többszázezer forintba került, de a tényleges
munka a bevételek elmaradása miatt nem kez-
dõdhetett meg.

2007. elsõ félévének számai viszont biza-
kodásra adtak okot. Október elején lakossági
fórumot tartottunk Ihász Tibor úrral, ismer-
tetve azon elképzelésemet, hogy a Város és a
lakosság közös kivitelezésében készüljön el a
járda. A fórum résztvevõi támogatták a ja-
vaslatot szóban, majd a tetteikkel is.

Október közepétõl megindult a �nagy
munka�. Az emberek csak jöttek és jöttek, az
elsõ napon 23-an. Együtt gereblyéztünk, la-
pátoltunk, talicskáztunk, betonoztunk, segí-
tettük a Keve-Építõ Kft., Sári Lajos vezette
kõmûvesbrigád szakmunkáját. Megépítettük

az 1984-ben épített járda hiányzó szakaszát a
Gábor Áron utcában, és összekötöttük az addig-
ramár elkészült Bajcsy-Zs. útival.
November végére már túljutottunk a Tûzoltó-

ságon is, ahol az idõjárásmegálljt parancsolt.
Reményeim szerint azonban csak egy kis idõ-

re: jövõre szeretném, ha tovább folytatódnának a
munkálatok.

Most pedig álljon itt azoknak a névsora, akik-
nek köszönetet mondhatok az eddigi munkáju-
kért, a vállalkozóknak a felajánlott segítségü-
kért:

Bálint Gyula, Borbély Ferenc, Borbély
Károly, Borbély László, Borbély Lászlóné,
Bozóki István, Csereklei László, Csöme Kft.,
Deák Tibor, Dékány Ferenc, Dékány Ferencné,
Dékány Tamás, Dimitrovics Dusán, ifj. Dobos
István, Dobos István, Dobos Tibor, ifj. Dulcz

Attila, Dulcz Attila, Dulcz Dániel, Engyel
József, Engyel Józsefné, Erdõs Ferenc,
Gabai László, Kunné Szecsei Emõke, Lerner
József, Lipták János, Mikola Péter, Oázis
Park Kft., Podruzsik József, Pongrácz Kft.,
Ráckevei Ipari Park Kft., Rátkai Antal, Répás
Lászlóné, Rózsa Lajos, Szadai Lajos,
Szadainé LernerMónika, Szakáll István, Sza-
kolczi Balázs, Szamosvári István, Tóth Illés,
Tóth Illésné, Vas András, Vidákné Virág
Melinda.
Tisztelettel:

Szadai József
városi képviselõ

580méter járda nagy összefogással
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Pest Megye Közgyûlése határozatának meg-
felelõen megkerestem a megye 187 településé-
nek polgármesterét annak érdekében, hogy tá-
mogassák az önálló régióvá válás ügyét. Ez kö-
zös ügyünk, közös érdekünk és közös harcunk a
megyében élõ 1 millió 300 ezer ember érdeké-
ben.

A Közgyûlés nevében a következõ levelet
küldtem a polgármestereknek:
�Tisztelt Polgármester Asszony/Tisztelt Pol-

gármester Úr!
Támogatja Ön, hogy Pest megye új, önálló

régióvá váljon 2013 után?
Pontosabban: Támogatja-e Ön, hogy Pest

megye új, önálló régióvá válása érdekében Pest
Megye Önkormányzatának Közgyûlése kezde-
ményezze az Országgyûlés ezzel kapcsolatos
döntésénekmegváltoztatását?
Amikor öt éve, 2002. augusztusi közgyûlé-

sünkön megyei népszavazás kiírásáról döntöt-
tünk, ezt a kérdést szándékoztunk feltenni Pest
megye választópolgárainak.
A Közép-magyarországi Régió fõvárosra

és Pest megyére osztása a kitörés lehetõségét
teremtimeg Pestmegye lakói számára.
A fõvárostól különválasztva Pest megye saját

gazdaságimutatói lehetõvé teszik, hogy az eddi-
gi európai uniós támogatásnak akár a kétszeresét
is magunkénak tudhassuk. Ráadásul Budapest
esélyeit a szétválás egyáltalán nem rontja, gaz-
dasági besorolását csak minimális mértékben
befolyásolja. A fõváros által elérhetõ támogatás
összege nem csökken.
A fõváros nem veszít. Pestmegye, Pestme-

gye lakói nyernek.
A népszavazás akkori megtartására mégsem

került sor, mert a hatályos jogi szabályozás e
kérdésben megyei népszavazást nem tesz lehe-
tõvé. Ezért határozatunkat a Pest megyei Bíró-
ság 1. Kpk. 26.827/2002/5. sz. végzésével meg-
semmisítette.Most, öt évvel késõbb, új lehetõsé-
get látunk a rég remélt lehetõség valóra váltásá-
ra. 2007. októberi 26-án határozatban fogadtuk
el, hogy a megye lakóinak érdekében Pest me-
gye településeinmegtartott helyi népszavazások
útján kezdeményezzük Pest megye önálló sta-
tisztikai régióvá válását.
Az önálló Pest megye statisztikai régió

megvalósításához az Ön és az önök települési
önkormányzatának segítségére van szükség.
A lehetõség és döntés a kezükben van.
Arra kérem, támogassa, támogassák közös

ügyünket.

1. Kérem, hogy a Pestmegyei önálló statiszti-
kai régió létrehozásának szükségességérõl alko-
tott véleményükrõl mihamarabb levélben tájé-
koztasson. Ha a támogatásról testületi döntést
hoznak, vagy hoztak, kérem, csatolja leveléhez
az errõl szóló határozatot.
2. Kérem, hogy levelében értesítsen arról,

egyetért-e, hogy az ügyben helyi népszavazást
tartsanak.
3. Végül kérem, hogy válaszlevelében arra is

térjen ki, támogatja-e, támogatják-e, hogy a he-
lyi népszavazást az országos népszavazással egy
idõben, várhatóan 2008 tavaszán tartsák meg.
Ez lehetõséget teremt arra, hogy a helyi népsza-
vazás költségeit minimálisra csökkenthessék.
Pest megye Önkormányzati Közgyûlése és

személyesen énmagam is, arra kérjükÖnt és
azÖn által vezetett önkormányzati testületet,
legyen társunk a cselekvésben. Érjük el
együtt a kitûzött célt: kétszerezzükmeg az itt
élõk számára a gazdaság fejlesztésének az
EUpályázatokkal elérhetõ esélyét.
Ezzel csak használunk és senkinek sem

ártunk.
Budapest, 2007. november 8.
Tisztelettel:

Szûcs Lajos
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SAJTÓKÖZLEMÉNY
Levél a Pest megyei polgármestereknek az önálló régióvá válás ügyében

AMagyar Államkincstár
közleményei

Tájékoztatjuk kedves Ügyfeleinket, hogy
Igazgatóságunk Családtámogatási Irodája
Budapesti Kirendeltsége a 1134 Budapest,
Lõportár u. 3/B-bõl elköltözött, elérhetõsége
az alábbiak szerint változik:

2007. november 12-tõl
Budapesti Kirendeltség Szociális és Családtá-
mogatási Ügyfélszolgálata:
Címe: 1139 Budapest, Váci út 71. (Megközelít-
hetõ: 2-esmetró Árpád-hídmegálló)
Telefonszám: 349-93-84
Fax szám: 350-25-22
Ügyfélfogadási idõ:
H�K: 8�15.30
Sz: 8�17.30
Cs�P: 8�12

Családtámogatási Kifizetõhelyeket Ellenõrzõ
Osztály:
Címe: 1139 Budapest, Váci út 71. (Megközelít-
hetõ: 2-esmetró Árpád-hídmegálló)
Osztályvezetõ
Tel.: 350-25-19; Fax: 350-25-18
Ügyintézõ
Tel.: 350-25-29

Nemzetközi KapcsolatokOsztálya:
1115 Budapest, Bartók Béla út 120-122.
Levelezési cím: 1519 Budapest, Pf. 272
Telefonszáma: 371-9952, 371-9067, 371-9209,
371-9213, 371-9258
Fax száma: 350-24-65
Ügyfélfogadási idõ:
H�Cs: 8�12, 13�15
P: 8�12
2007. november 16-tól

Budapesti Kirendeltség (irodavezetés, számfej-
tés):
Címe: 2600Vác, Dr. Csányi László krt. 16.
Levelezési cím: 2600Vác, Pf. 249
Telefonszám: 06-27/315-893
Fax szám: 06-27/315-893

Gázártámogatási ÜgyekÜgyfélszolgálata:
1115 Budapest, Bartók Béla út 120-122.
Levelezési cím: 1431 Budapest, Pf. 148
Telefonszáma: 371-9947, 371-9939
Fax száma: 371-99-59
Ügyfélfogadási idõ:
H�Cs: 8�17
P: 8�12

Tájékoztatás
A családtámogatási ügyek fõvárost kiszolgá-

ló ügyfélszolgálata november 12-tõl új helyen
mûködik a Váci út 71. szám alatt. További fon-
tos információ, hogy a 2008. évi gázártámogatá-
si ügyekben Igazgatóságunk (Budapest és Pest
megye illetékességében) az ügyfeleket a
Budapest XI. kerület Bartók Béla út 120. szám
alatti ügyfélszolgálatán fogadja. (Ügyfélszolgá-
lati telefonszámok: 371-9947, 371-9939.) Az
ügyfélszolgálatok címe és az ügyfélfogadás idõ-
pontja amellékelt levélben részletezve van.
Amennyiben plusz érdeklõdés van, akkor

személyesen állok mindenki rendelkezésére
(telefon: 20/3134-741).

Dr.Horváth József
igazgató
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2007. december 21-tõl Magyarország teljes
jogú tagja a schengeni övezetnek. Ennek ered-
ményeként a schengeni térségen belül megszû-
nik a szárazföldi határellenõrzés, a magyar ál-
lampolgárok bármikor és bárhol átléphetikmajd
a belsõ határokat az övezeten belül. A schengeni
övezet külsõ határain azonban a határellenõrzés
erõsödik.
Fenti változás láthatóan csak az állampolgá-

rok mozgásának ellenõrzését érinti, az utazás
feltételeit, valamint az ahhoz szükséges okmá-
nyok körét nem.
Fõszabály szerint a külföldre utazás jogaMa-

gyarország teljes jogú schengeni taggá válását
követõen is csak érvényes úti okmánnyal gya-
korolható. Az Európai Unióhoz való csatlakozá-
sunkból következõen magyar állampolgár érvé-
nyes személyazonosító igazolvánnyal is utaz-
hat külföldre, de csak azEurópaiGazdasági Tér-
ségrõl szóló Egyezményben részes tagállam te-
rületére történõ beutazáskor és a tagállamok kö-
zötti utazás során.
Ezek az országok a következõek: Ausztria,

Belgium, Bulgária, Ciprus, Csehország, Dánia,
Észtország, Finnország, Franciaország, Görög-
ország, Hollandia, Írország, Izland, Lengyelor-
szág, Lettország, Litvánia, Lichtenstein, Lu-
xemburg, Málta, Nagy-Britannia, Németország,
Norvégia, Olaszország, Portugália, Románia,
Spanyolország, Svédország, Szlovákia, Szlo-
vénia.
Ezen túl ugyancsak lehetõség van személy-

azonosító igazolvánnyal történõ utazásra, ha azt
nemzetközi szerzõdés lehetõvé teszi. Nemzet-
közi szerzõdés alapján jelenleg Horvátországba,
Svájcba és Andorrába lehet személyazonosító

igazolvánnyal utazni, feltéve, hogy az utazás
idõtartama a 90 napot nem haladja meg, illetve
az utazás nem irányul keresõ tevékenység foly-
tatására.
Az érvényes személyazonosító igazolvány

valamennyi formátuma használható külföldre
történõ utazásra az említett országokba, kivéve
Svájcot, ahová csak az új, kártyaformátumú ok-
mánnyal lehet beutazni.
Azok a 14 éven aluli kiskorú állampolgárok,

akik koruknál fogva személyazonosító igazol-
vánnyal nem rendelkeznek, az ország területét
kizárólag érvényes úti okmánnyal hagyhatják el.
A 14. és 18. életév közötti kiskorúakat ismeg-

illeti a jog, hogy érvényes személyazonosító iga-
zolvánnyal utazzanak azokba az országokba,
ahová ezt jogszabály vagy nemzetközi szerzõ-
dés lehetõvé teszi.
A nem magyar állampolgár részére magyar

hatóság által kiállított személyazonosító igazol-
vánnyal nem lehet külföldre utazni (bevándo-
rolt, letelepedett, menekült jogállású személy).
Vezetõi engedéllyel � annak formátumától

függetlenül � nem lehet külföldre utazni.
Az országot a schengeni csatlakozást köve-

tõen � a határellenõrzés megszûnte után � is
csak érvényes utazásra jogosító okmánnyal
(úti okmány, személyazonosító igazolvány)
hagyhatjuk el, hiszen a schengeni tag-
országok közötti mozgás során csak
az ellenõrzés módja változik. A belsõ
határokon való ellenõrzés
megszüntetésének kompenzálására a
schengeni tagállamok ún. mélységi
ellenõrzési rendszert mûköd-
tethetnek. Ennek lényege, hogy az

adott ország területén belül az ide-
genrendészetért felelõs hatóságok munkatársai
igazoltathatják a külföldieket. Ezen túl a schen-
geni szabályok lehetõvé teszik, hogy valamely
tagállam indokolt esetben, korlátozott idõtar-
tamban ideiglenesen visszaállítsa a határellen-
õrzést.
A mélységi ellenõrzés egyik hatékony esz-

köze a Schengeni Információs Rendszer
(betûszóval: SIS). Ennek az információs rend-
szernek a segítségével juttathatják el az egyes
tagállamok más államok területére azokat a kö-
rözési vagy beutazási és tartózkodási tilalmi fi-
gyelmeztetõ jelzéseket, amelyek alapján a határ-
ellenõrzési, rendõri, idegenrendészeti és egyéb
szervek az ellenõrzés során eljárnak. Ha a rend-
szer találatot jelez, akkor a hatóság végrehajtja a
figyelmeztetõ jelzést elhelyezõ tagállam által
kért intézkedést, tehát a személyt elfogja, a be-
léptetést a schengeni területre megtagadja, a kö-
rözött tárgyat lefoglalja.

További információkat találhat a schengeni
csatlakozással kapcsolatban a következõ inter-
netes oldalakon:
Igazságügyi és Rendészeti Minisztérium hon-
lapja: http://irm.gov.hu
Külügyminisztérium honlapja:
www.kulugyminiszterium.hu
Országos Rendõr-fõkapitányság:
http://www.police.hu
EU vonal: http://www.euvonal.hu
Adatvédelmi Biztos Hivatala:
http://abiweb.obh.hu/abi/index.php?menu=fooldal

Okmányiroda

Tájékoztató
Utazási okmányokról és a határátlépés feltételeirõl a schengeni

csatlakozást követõen
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Szombat reggel hét óra felé álmosan érkeztem
az iskola elõtti parkolóba.
A csapat nagy része már felszállt a két buszra,

kísérõ tanárainkmár csak a hozzám hasonlóan ki-
csit késve érkezõ túrázókra vártak. Miután végre
mindenki befutott, döcögve elindultunk.
Az álom hamar kiszökött a szemembõl ahogy

izgatott beszélgetésbe kezdtünk a barátnõimmel
az elkövetkezendõ három napról. Ahogy azonban
teltek az órák, az utazás kezdett egyre hosszabb-
nak és hosszabbnak tûnni. A végénmár mindenki
azt leste, mikor lassít végre a busz és mikor hang-
zik fel a jól ismert �Na fiatalok, akkor potyogjunk
le a buszról!� � kiáltás. Nemsokára el is érkezett a
várva várt pillanat és megérkeztünk a szögligeti
Szalamandra-ház udvarára.
Rövid terepszemle után rögtön elindultunk elsõ

túránkra, a szádvári várromhoz és Derenk romfa-
lujához. �Kis� csapatunk elszántan gyalogolt fel a
hegyre, ahol a vár története után egy hosszabb
ebédszünet következett. Fényképezkedés után to-
vább folytattuk utunkat Derenk felé. Néhányak
nagy riadalmára csepegni kezdett az esõ, de épp
csak annyit esett, hogy feleslegesen elõ lehessen
kotorni az esõkabátot a hátizsákmélyérõl... A falu
után ismét a szádvári várromhoz értünk, csak
most az Alsóvár falaihoz, felmásztunk és ismét
Mészáros tanár úré volt a szó, aki ismertette a vár
egykori felépítését és rövid történetét. Ezek után
már csak a hazatúrázás volt hátra. Szürkületkor
értünk haza, még épphogy nem volt annyira sötét,
hogy orra bukjunk elemlámpa nélkül. A táborhoz
érve azonban még mindig nem foglalhattuk el a
szobáinkat, ugyanis mennünk kellett vacsorázni a
helyi óvodába, természetesen a buszokkal, a fá-
radt túrázók nagy örömére.
Vacsora után ismét a tábor felé vettük az irányt,

aznap immár harmadszor.
Miután mindenki megtalálta a bõröndjét, a ta-

nárnõk beosztották, ki melyik szobában fog alud-
ni, és végre valahára elfoglalhattuk a szállást!
Mielõtt azonban elkezdhettünk volna zuhanyozni,
jött a hír, hogy a tanár úrék mindenkit várnak a
ház nagytermében.
A röpke egyórás eligazítás után végre beállhat-

tunk a jól megérdemelt zuhany alá, eme fárasztó

nap után. A zuhanytól némileg felfrissülve este
persze senki nem tudott aludni... vagy inkább a jó
társaság volt az oka ennek? A mi szobánkból tö-
kéletesen lehetett hallani a folyosón büntetõ-fek-
võtámaszokat nyomó rendetlenkedõket. Szeren-
csére mi megúsztuk az esti �tornát�, habár jóval
éjfél után aludtunk el...
Reggelmég az elõzõ napnál is álmosabban kel-

tem. Az elõzõ estérõl már ismert nagyteremben
megterített asztalok fogadták a társaságot a nyol-
cadikos lányok jóvoltából. Gyors reggeli és ebéd-
csomag-osztás után már indultunk is Aggtelekre.
40 perc után meg is érkeztünk a barlanghoz, ahol
amíg a tanárnõék elindultak a hosszútúrás csapat-
tal a barlang sötét és kiépítetlen részeire, mi, a rö-
vidtúrások a helyi ajándékboltokban nézelõdhet-
tünk. Ezután újra buszra szálltunk és a Vörös-tói
barlang felé vettük az irányt. A barlang bejáratá-
nál egy kedves idegenvezetõ fogadott minket, aki
aztán egész utunkon végigkísért minket és ismer-
tette a barlang jellemzõit és az egyes
cseppkövek fantázianeveit. A bar-
langban feltûnt, hogy valamiért sen-
ki nem mert hangosabban beszélni
vagy kiabálni, mindenütt csak halk
beszéd hallatszódott, sõt megkoc-
káztatom, nagyobb csend volt mint
némely tanórán. Ez is hozzátartozott
egy kicsit a barlang hangulatához.
A felszínre érve aztán fél óra alatt

befaltuk az ebédcsomag nagy részét
mielõtt tovább-, azaz visszaindul-
tunk volna Aggtelekre, gyalog ter-
mészetesen.
Túránk elsõ felében ellátogattunk a Vörös-

tóhoz. A tó melletti sziklákra telepedtünk le
meghallgatni a kapcsolódó történetet, hogy miért
Vörös-tó a Vörös-tó. Néhány fénykép és a tó kö-
rüli nézelõdés után ismét �beugrottunk a hátizsák
alá� ésmentünk tovább.
Pár perc gyaloglás után rögtön megláttuk elsõ

dolinánkat, amirõl minden jólnevelt kisdiák tudja,
hogy egyfajta karsztos képzõdmény. Kiderült ki
tanult és ki nem föciórára még anno nyolcadik-
ban... Az elsõ után még több dolinával találkoz-
tunk, és túrácskánk végén egy karrmezõhöz is

volt szerencsénk.
Visszaérve Aggtelekre már várt

ránk a busz a reggelrõl már ismert
parkolóban és elindultunk vissza a
táborba.
A szálláson aztán kb. másfél óra

szabadfoglalkozás után vacsorázni
indult a csapat.
Miután mindenki jól belakmáro-

zott, a szálláson ismét megteltek a
zuhanyzók, és a folyosó kiáltozástól
volt hangos. Ez az este még hango-
sabb volt az elõzõnél is. A kupakta-
nács ismét megtörtént, kísérõ taná-
raink ismertették a következõ napi

programot, illetve hogy reggel kiknek kell kony-
háramenni...
Ezek utánmár csak amiénk volt az este. A fiúk

biliárdoztak, a lányok itt-ott a folyosón beszélget-
tek, üldögéltek, a nagyteremben kártyáztak is.
Egy idõ után aztán elhalkult az este, visszahúzód-
tunk szobáinkba és ott folytattuk amegkezdett be-
szélgetéseket. A mi szobánkban viszonylag ha-
mar elnyomott az álommindenkit, ez az elõzõ na-
pi hajnalig tartó beszélgetések számlájára írható...
Az utolsó napon többek közt mi voltunk kony-

hai szolgálaton. Reggeli után egy gyors mosoga-
tás és ebédcsomag-készítés után a szobánk felé
vettük az irányt és befejeztünk az elõzõ este siker-
telen csomagolást. A hazatérés tudata ott lebegett
a levegõben, egy kicsit mindenki szomorúbb volt
a szokottnál.
A buszút ezúttal nem volt olyan hosszú, mivel

csak a Cserehátig kellett mennünk, ahol elindul-
tunkutolsó túránkra.Aköd, a borongós idõ és a sá-

ros út eleinte nem volt túl biztató de késõbb aztán
kisütött a nap és egy kicsit az idõ ismelegebb lett.
Azonban a sáros út semmit nem változott, sõt

talán csak egyre sárosabb lett. Néhányan belera-
gadtak a sárba, a cipõk talpa pedíg csak vastago-
dott és vastagodott... Mikor késõ délután felszáll-
tunk a buszra (sárosan, vizesen, fáradtan de vidá-
man) kiderült, hogy a tanárnõk egy meglepetéssel
készültek nekünk! Hazafelé megállunk Miskol-
con, és aki akar bemehet egyMcDonaldsba... Ettõl
perszemindenki csakmég vidámabb lett és nevet-
gélve, viccelõdve utaztunk. Miskolcra érve aztán
megejtettük a megígért McDonalds-látogatást.
Miutánmindenkimegette az utolsó sült krumpliját
és kiürültek a kóláspoharak, ismét felszálltunk a
buszra és hazáigmár nemvoltmegállás.
Az az egy rossz van abban hogy Szigetszent-

miklóson lakom, hogy mindig az elsõk között va-
gyok akik leszállnak. Most sem történt ez más-
képp. A busz begördült a valamikori kenyérgyár
elé, nekem pedig hosszas búcsúzkodás után ott
kellett hagynom a barátnõimet.
Röviden összefoglalva fárasztó három napban

volt részünk, és az egyetlen problémánk az volt,
hogy rövid volt. De hát ahogy mondják, repül az
idõ ha az ember jól érzi magát...

ZupkaDóra tanuló

Háromnapos túra a Gömör-Tornai karsztban
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A molnárság emlékei-
nek ápolása mintha egyre
fontosabbá válna váro-

sunkban, hiszen végre lelkes és kitartó kezdemé-
nyezõk, molnárleszármazottak vették ke-
zükbe Ráckeve múltjának oly fontos és so-
kat emlegetett céhes idõszakát, hogy felku-
tassák és felidézzék a vízimolnárság emlé-
keit.

Szõgyényi Gábor, a Szõgyényi-vízimol-
nárcsalád leszármazottja a vízimalom re-
konstrukcióján fáradozik már több mint
egy éve, jelentõs eredményeket elérve. A
Szentendrei Szabadtéri Múzeum vezetésé-
tõl ráckevei küldöttségünk végre komoly
ígéretet kapott, hogy az eredeti, Ráckevén
1968-ban szétesett, és a Skanzenbe elszál-
lított Gyurcsik-malom hengerszékét tartós
letét formájában visszakaphatjuk, és be-
építhetjük a tervezett új vízimalomba, mint eredeti
alkatrészt. Ez óriási lépés a vízimalom megépítése
felé.

ARáckeveiÚjság novemberi számábanmár hírt
adtunk egy másik jelentõs megmozdulásról, amely
szintén a molnársághoz kötõdik. Szeredi Lászlóné,
Krisztina néni az egyik legnevesebb molnárcsalád
leszármazottja (édesapja: néhai Rímer Alajos, aki
az utolsómolnárcéh elnöke is volt), szívügyének te-
kintette, hogy visszakerüljön a molnárok zászlója a
katolikus templombaméltó helyére, a molnárok ol-
tárára. Mivel az eredeti zászló 1949-ben elveszett,
felvetõdött egy új molnár céhzászló elkészítésének
ötlete, amelynek mintájául a ráckevei múzeumban
található molnár-céh zászló szolgált. Krisztina né-
ni elindult hogy felkeresse a Ráckevén élõ molnár-
családok leszármazottjait, hogy elmondja nekik
tervét. Szándékával egyetértõk lelkes támogatására
talált a molnárcsaládok és a molnárság emlékeit
tisztelõk körében, így megindulhatott a gyûjtés. A
zászló elkészült aMagyarNemzetiMúzeum zászló-

készítõ-restaurátorának, Dúzs Krisztinának közre-
mûködésével.

A felszentelésére december 2-án került sor, az
elsõ adventi vasárnapon az istentisztelet és mise

után, a János Vitéz Díszkútnál, ahol dr. Kovács
József László ünnepi beszédét követõen az egyhá-
zak képviselõi megáldották a zászlót, és a �Zászló-
anya�, özv. Kalmár Károlyné (szül.: Rímer Mar-
git) felkötötte a zászló szalagjaitmajd visszahelyez-
ték eredeti helyére, a katolikus templomba, a mol-
nárok oltárára.

Száznál is többen toporogtak a kissé fagyos va-
sárnap délelõttön, de mikor megpillantották a mol-
nárcsaládok leszármazottai, rokonok, ismerõsök, a
molnárság emlékeit tisztelõ városi polgárok az új
kék selyemzászlót, mindenki szívét melegség járta
át. Az idõs molnárok és hozzátartozóik szemében
bizony könny is csillogott. A megilletõdést csak fo-
kozták az egyházak képviselõinek a zászlót és ad-
vent ünnepét megáldó szavai, valamint dr. Kovács
József László emlékeinkre ésmúltunk fontosságára
felhívómegindító beszéde.

A hivatalos ceremónia után még sokáig ott ma-
radtak az ünneplõk, érdeklõdõk egymással beszél-
getni,megsimítani a zászlót, hozzáérni, hogy egy ki-

csit közelebb kerülhessenek
szüleikhez, nagyszüleikhez,
rég köztük nem élõ szeret-
teik és gyermekkoruk, fia-
talságuk emlékéhez. Amíg
néztem és hallgattam a vi-
dám és meghatódott embe-
reket, azon gondolkodtam,
lám az ember, ha társra,
társakra talál álmai, céljai
megvalósításához, akkor
már nincs egyedül és való-
ra válthatja összefogással
álmait... Csak ezen az úton
haladjunk tovább, szorítok
magunknak...

Szeredi Lászlónét,
Krisztina nénit kérdeztem,

mint a fõ szervezõt, hogy miért érezte úgy, hogy
ennyi energiát és idõt kell szentelnie egykor a mol-
nárok és most az utódok számára valaha oly fontos
emléknek az újrakészíttetésére?

Szeredi Lászlóné: � 1949-ben eltûnt ez
a zászló, amelyet nagyszüleink, szüleink
tiszteltek és fontosnak tartottak. Bennem
már hosszú ideje belsõ kényszerként élt,
hogymegtaláljam a zászlót. Több évig ke-
restem, hiába. Még fényképünk sem volt
róla. Nem tudtam megnyugodni abban,
hogy ha nincs meg, akkor ne is legyen, így
két, két és fél éve elhatároztam, hogy
akkor csináltatni kell egy újat. Ennek a
zászlónak éreztem, hogy el kell készülnie.

Az õsök tiszteletére ezt nekünkmegkell
tenni, hogy a lelkünk és mindenki meg-
nyugodjon. Az idén májusban konkrét lé-
pésekre szántam el magam, árajánlatra

volt szükségem egy zászlókészítõtõl, mennyiért
készítené el a ráckevei molnárcéh templomi zász-
lóját. Ebben nagy segítséget nyújtott Bukriné
Gyengési Erzsébet � szinténmolnár leszármazott õ
is �, aki internetrõl keresett nekem zászlókészítõt,
aki igaz, hogy csak hímzett zászlókkal foglalko-
zott, nem festettel, mint amiénk, de õmár összeho-
zott aMagyarNemzetiMúzeumzászlókészítõ-res-
taurátorával, Dúzs Krisztinával. Eljött a múzeum-
ba, lefotózta az egyetlen eredeti ráckevei molnár-
céh zászlót, amelyet az állandó kiállításban õriz-
nek, és elvállalta amunkát.Nyáron két hónapig jár-
tam a leszármazottakat, kb. 23-25 családnál
voltam. Hosszan beszélgettünk a régmúltról, a
malmokról, a molnárokról, a céh múltról, és jó ér-
zéssel töltött el, hogy tulajdonképpen minden csa-
lád örömmel és lelkesedéssel fogadta az ötletet.
Megnyíltak, emlékeztek, és fél óra-óra múlva bol-
dogan megtették felajánlásaikat a lehetõségeikhez
képest. Megállapodtunk, hogy az adományok
összegyûjtését szeptember elején kezdem, akkor
ugyanígy mégegyszer végigjártam a családokat.
Több mint 100 emberrel találkoztam, akik mind a
ráckevei molnárok, vízimolnárok családtagjai
voltak.

� A zászló elkészültén kívül mit érez Krisztina
néni a legnagyobb eredménynek?

� Örülök, hogy errõl beszélhetek, mert olyan
csodálatos ézéseim támadtak, amelyeket el is sze-
retnék mondani. Azt tapasztaltam, hogy ezek a be-
szélgetések a családokkal, a közös szándék, a vágy
nyitottabbá tette a családokat, elkezdtek egymással
beszélgetni, felszabadultabban újra találkozgatni
kezdtek. A rég nem szoros, mindennapi kapcsolat-
ban lévõ embereket összehozta a zászló ügye. Azt
remélem, hogy ez folyamat nem marad abba a
zászlószenteléssel, és ezért nagyon fontosnak ér-
zem a Szõgyényi Gáborék kezdeményezését, a ví-
zimalom megépítését és visszaállítását, amely egy
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Elkészült és visszakerült a molnárok zászlója
méltó helyére
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óriási dolog lenne, és én is nagyon támogatom és
mindenben segítem õket. Akivel én találkozom,
mindannyian örülnek ennek a kezdeményezésnek
is. Újabb és újabb vízimalom-alkatrészek, -dara-
bok, berendezési tárgyak kerülnek elõ és
ajánlják fel a leszármazottak, hogy beépül-
jenek az új vízimalomba.

Mindezekbõl úgy érzem, hogy az uno-
kák talán jobban érdeklõdni kezdenek a
múlt iránt, kérdezgetni fogják a nagyma-
mát, nagypapát a régi idõkrõl. Csepp a ten-
gerben, de talán elindulhat valami az embe-
rek egymáshoz való viszonyában, egymás
iránti érzéseiben. A mai elsekélyesedett vi-
lágban ezt nagyon fontosnak érzem, és mo-
tivál is engem.

� Milyen segítséget kapott még a zászló
elkészítésénél?

Viski György készítette el a 3,5 méteres
zászlórudat. Valamint a keresztet a zászló
tetejére Frideczky János céhmester veje,
Félegyházi-Meggyessy Péter készítette el. Ez volt
a legkülönlegesebb a zászlókészítés során. Nagyon
sokat jártunk utána, hogymilyen lehetett az eredeti
kereszt. Ebben segített a Székesfehérvári Egy-
háztörténeti Levéltár igazgatója is.

A zászló megérkezésekor jelentkezett Simsik
János, aki a szülei padlásán megtalálta az eredeti
keresztet! Ez egyszerûen csoda volt! Így a zászlón

az eredeti Félegyházi-Meggyessy Péter által polí-
rozott, rendbehozott kereszt került a zászlócsúcsra.

Hálás köszönetet szeretnék mondani így az új-
ság hasábjain keresztül mindenkinek, aki bármivel

is hozzájárult ennek a csodálatosan szép zászlónak
az elkészítéséhez, aki biztatott és támogatott ebben
a munkában, aki segített, hogy ismét csodálhassuk
a templomunkban az õsök zászlóját és alatta
emlékezhessünk múltunkra, szüleinkre, nagyszü-
leinkre, amolnár idõk küzdelmes, de szép idejére.

�Mikor készült el a zászló?
� A zászló november 10-én érkezett haza, és a

római katolikus plébánián befogadta Brezina
Károly atya, hogy a felszentelésig biztonságban le-
hessen. Nekem ez nagyon nagy dolog, nagyon so-
kat álmodtam errõl, boldogsággal és megnyugvás-

sal tölt el.
A felszentelésre meghívtuk Ráckeve

város vezetõit, a katolikus egyház képvise-
lõjét, BrezinaKároly atyát és természetesen
minden ráckeveimolnárcsaládot, amolnár-
ság múltja iránt érdeklõdõt, az adományo-
zókat, de meghívtuk a lórévi polgármester
urat és a szerb egyház képviselõjét, hiszen a
molnárok Lórévnél jártak a nagy Dunára,
ott volt az õrletõ házikójuk is, nembeszélve
arról, hogy a lóréviek is ott õrlettek. Meg-
hívtuk a ráckevei református esperes urat,
Komlósi Pétert és amakádi református tisz-
teletes asszonyt, Lakatos Enikõt is, vala-
mint a makádiakat, hiszen a makádi révben
is voltak vízimalmok.

GratulálokKrisztina néninek a zászló el-
készültéhez, ahogyan végig tetszett küzdeni és vinni
elhatározását, és kívánok jó egészséget, sok erõt.
Azt hiszem, ehhez kellett az a kitartás és belsõ erõ,
amely a vízimolnárok sajátja is lehetett valamikor
a küzdelmes idõkben... Köszönöm a beszélgetést!

� Én köszönöm!
Szöveg és fotó:

Jáki Réka

Nagy múltú cég
keres Ráckevén

jó kommunikációs
készséggel rendelkezõ,

jó megjelenésû
kollégákat,

üdülõjog értékesítési
területre.

Jelentkezni:
06-30-253-7375
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Haeljönazõszésa tél, szülõk
tízezrei érzik úgy, hogy sû-
rûsödnekafellegekafejükfelett.

Fogy az idõ, lassan le kell adni a középiskolai
továbbtanulási jelentkezési lapokat, elõször csak
a felvételi vizsgákra, késõbb a választott isko-
lákba.
De hová?
Rengeteg szempontot kell ilyenkor mérlegel-

ni, hiszen meghatározó 4-5-6 évre választunk új
iskolát gyermekünknek.
Arra gondoltam, hogy gyakorló szülõként és

tanárként talán egy kis segítséget tudok nyújtani
ezekben a vívódásokkal teli hetekben.
Az év elején megkérdeztük a gimnáziumba

belépõ új diákokat és szüleiket,miért esett éppen
ránk a választásuk. Több egyéb indok mellett a
gimnázium közelsége és családias jellege volt a
meghatározó.
Ezzel teljesmértékben egyet tudok érteni, mi-

vel ez nálunk is nagy súllyal szerepelt akkor,
amikor 4 éve a fiammal éltük át ezeket a napo-
kat. Az a tény, hogy õ abba a gimnáziumba ké-
szült, ahol én tanítok, nem könnyítette a helyze-
tet, inkább fokozta a kétségeket. Ugyanis ez
egyúttal azt is jelentette, hogy nekünk egymás
mellett kell átélnünk a gimnazistaéveit, és ez
gyerekszemmel nézve nem feltétlenül elõnyös!
Ráadásul ott kellett hagyni Rózsika nénit, az

osztályfõnököt és sok más barátot is a régi osz-
tályban, ami szintén nem volt könnyû, mert na-
gyon jó osztályfõnökrõl és jó kis közösségrõl
volt szó.
Végülmegszületett a döntés, ráadásul a felvé-

teli is jól sikerült, és a családból már ketten jár-
tunk a gimnáziumba.
Döntésünk helyességét az azóta eltelt 3 év fo-

lyamatosan bizonyítja.
Elõször is kiderült, hogy nagyszerûen megy

az �együttélés� a gimi falai között, tehát elvisel-
hetõ az anya jelenléte.
Másodszor, én nagyon boldog vagyok, hogy

a gyerekem a szemem elõtt cseperedik, látom,
kik a barátai, mivel tölti az idejét a tanítás után.
Ezért volt nálunk is � sokmás szülõhöz hasonló-
an � az egyik fõ szempont a gimi közelsége. A
mai világunkban nem baj az, ha a gyerekem
nincs kitéve a fõváros csábításainak, nem egy
óránként járó hévvel tud csak órák alatt haza-
érni, nemkell hajnalban kelnie vagy esetleg csak
hétvégeken hazalátogatnia.Még 6 évre a fészek-
benmaradhatott.
A gimnáziummal szemben az egyik elvárás �

ahogy ez is kiderült a felmérésbõl � az, hogy fel-
készítsen a felsõfokú továbbtanulásra. Ezért fon-
tos volt, vajonmegkaphatja-e ezt itt. Azt tudtam,
hogy ha komolyan veszi a feladatát, ugyanúgy
esélyes lesz bekerülni a felsõoktatásba,mint bár-

melyik más, akár távolabbi gimnáziumban. Eb-
ben a hitemben a tavaly elballagott osztályom is
megerõsített, ahonnan három ember kivételével
(33-ból)mindenki ott tanulmost tovább, ahol el-
sõ helyen szeretett volna, és az osztály fele egye-
temista vagy fõiskolás.
Aztán itt vannak a hétköznapok. Akármeny-

nyire is vágyhat valaki bekerülni egy iskolába,
ha ott nem érzi jól magát, úgysem fog tudni
hosszabbanmegmaradni.
Nálunk talán a hétköznapok igazolják vissza

legjobban, hogy ott van a gyerek, ahol lennie
kell.
Tanítás után hetente háromszor van röplabda-

edzés � ez hetedikben, nyolcadikban atlétika
volt. Egy külön kis közösség formálódott, amely
Gera Imrének köszönhetõen állandóan erõsö-
dik. Tudom, hogy jó helyen vannak a gyerekek,
mozognak, fejlõdnek testben és lélekben, sõt
még az idejüket is meg kell tanulniuk beosztani,
mert a sport nemmehet a tanulás rovására.
Családunk azt is szépen megszokta, hogy a

közös nyaralást a nyári tábor idõpontjához iga-
zítsa, mert arról természetesen nem lehet lema-
radni. Hogy milyen sokan gondolják ezt így, az
is bizonyítja, hogy évrõl évre 50-60 gyereket
visz el Mészáros Attila és csapata az ország
szebbnél szebb helyeire és a környezõ országok-
ba. Ehhez jön még hozzá a többi 10-11 egy-
vagy többnapos túra évente, ahol szintén rendre
megtelik Misi bácsi busza, és a szülõk megint
csak nyugodtak lehetnek, hogy gyermekük
újabb élményekkel gazdagodik, és nõ a számító-
géptõl, tévétõl távol töltött napok száma.
Ha éppen nem röpiznek vagy túráznak a gye-

rekek, akkor évente kétszer részt vehetnek a

gyönyörû fekvésû, Duna-parti iskolánk környe-
zetének szebbé tételében, rendszeresen díszíthe-
tik, egyénivé tehetik az osztálytermüket. Idén
nálunk újdonság volt, hogy a szülõk áldozatának
köszönhetõen frissen festett, színes termek élén-
kíthetik a hangulatot az órákon.
Szót kell még ejteni a vetélkedõkrõl, amelyek

mind azt célozzák, hogy a tanulás mellett ma-
radjanak ott a gyerekek az iskolában, készülje-
nek együtt, és végül szórakozzunk közösen.
Van �Ki tud többet Magyarországról?� vetél-

kedõ, Történelmi napok (tavaly az egész család
tudta, milyen ember is volt Catilina), idegen-
nyelvi versenyek (néha házi, többnyire megyei),
irodalmi verseny (mindig vannak bátor vers-
mondó gyerekek) és az elmaradhatatlan Ady-
olimpia, amely õsztõl tavaszig minden péntekre
biztosítja a sportolási és szurkolási lehetõséget.
Nagyon fontosnak tartom � és nemcsak

nyelvtanárként � az iskola külföldi kapcsolatait.
Két német és egy francia iskolával szoktunk diá-
kokat �cserélni�. Ezek az együtt töltött napok
igazi tartalommal tudják megtölteni és próbára
is teszik az órákon tanultakat.
Bár az én gyerekemmég idejár, de lassan saj-

nos már látjuk ennek az izgalmas korszaknak a
végét. Azonban azt gondolom, hogy õ is olyan
lesz, mint nagyon sok, már elballagott diákunk,
akik idõrõl idõre feltûnnek egy-egy rendezvé-
nyen, röplabdás találkozón, túrán és elmesélik a
kis gimiseknek,milyen is az �Élet� a falakon túl.
Aztán visszalátogatnak egy-egy érettségi

találkozóra, megnézik a régi videofelvételeket,
és átélik újra az itt eltöltött napokat.
Természetesen a mi iskolánk sem tökéletes,

de folyamatosan azon dolgozunk és gondolko-
dunk, hogyan tudnánkmég jobbá tenni.
Minden kedves szülõtársamnak azt kívánom,

hogy gyermekével együtt sikerüljön elérni a vá-
gyott célt, amelynek elõnyeit utána éveken át él-
vezik, legalábbis a következõ nagymegmérette-
tésig, amit úgy hívnak: érettségi.

Hidvégi Klára
szülõ és tanár

Alapítványi hírek
Az Ady Endre Gimnázium és Szakkö-

zépiskola �PusztaiGyulaAlapítványa� kö-
szönetet mond azoknak, akik a jövedelem-
adójuk egy százalékának felajánlásával hoz-
zájárultak az iskola tanulóinak alapító okirat
szerinti jutalmazásaihoz.Összege: 39.155 Ft.

***
Az Ady Endre Gimnázium és Szakkö-

zépiskola �Nemzedékek Alapítványa� kö-
szönetet mond azoknak, akik a jövedelemadó-
juk egy százalékának felajánlásával hozzá-
járultak az iskola tanulóinak alapító okirat sze-
rinti jutalmazásaihoz.Összege: 289.034Ft.

Molnár László igazgatóElkészült az Ady Endre Gimnázium új évkönyve

Vívódások és döntések
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A december iskolánkban mindig sok program-
mal, játékkal, készülõdéssel telik.

Feldíszítjük a tantermeket, a 4. osztályosok pe-
dig karácsonyi mûsort adnak az iskola tanulóinak,
dolgozóinak.

Hatodik éve hagyomány az adventi gyertya-
gyújtás. A vasárnapokat követõ hétfõ délelõttjén
összegyûlik az alsó tagozat. A mûsort mindig egy
vállalkozó osztály készíti. Énekelünk, verset mon-
dunk, jeleneteket adnak elõ tanulóink. A gyertya
lángja nemcsak a szeretetet, várakozást, hanem az
összetartozás érzését is erõsíti bennünk.

Az adventi idõszakban segítjük a kicsiket, hogy
õk is készítsenek valami apró ajándékot, hiszen
nemcsak kapni, adni is öröm.

A készülõdés alkalmat ad arra, hogy megtanul-
ják az ünneplés meghitt módját, illemszabályait.
Ügyelünk az apró ajándékok díszcsomagolására és

arra, hogy a meglepetés titokban marad-
jon az ünnepig.

Másik fontos esemény aminden évben
megrendezett �Madárkarácsony�. A
kertbe kifüggeszthetõ eleséget készítünk

az itt maradt madaraknak, és egy kis
mûsor hívja fel a gyerekek figyelmét
a környezetükben élõ állatok gondo-
zására, az ember felelõsségére.

Iskolánk környezeti nevelési prog-
ramja szerint egész évben odafi-
gyelünk, hogy tanulóinkat környe-
zettudatosmagatartásra neveljük, for-
máljuk alakuló értéktudatukat,
együttmûködési képességüket.

Parkunk gondozást, törõdést kíván. Minden
évszaknak megvan a maga feladata. Tavasszal
a sarjadó fûre, rügyekre vigyázunk, hogy ké-
sõbb sok örömet okozzanak. Õszi-tavaszi idõ-
szakban takarítást végzünk, figyelünk kör-
nyezetünk tisztaságára.

A téli madáretetés felelõsséggel jár, ha oda-
szoktak a kis szárnyasok, egész télen át etetni
kell õket, mert különben elpusztulnának.
Az óvodásokat is bevonjuk amadáretetés-

be. Iskolánkbanmegtanulhatják a téli eleség-
készítés módjait, lehetõségeit az alsó tagoza-
tosokkal. Reményeink szerint sok családi
kiskert is gazdagodik utána etetõvel.

A nagycsoportosokat több alkalommal is
várjuk iskolánkba. December 21-én szeretet-
tel fogadjuk õket karácsonyi mûsorunkon.

2008. február 1-jén és 29-én 1/2 4 és
1/2 5 között megtartjuk hagyományos suli-
kóstoló péntek délutánunkat. Az óvodások
kipróbálhatják tornatermi játékainkat,

ügyeskedhetnek számítógépes programokkal jól
felszerelt számítógép szaktantermünkben és
kézmûves foglalkozásokon alkothatnak valami
nekik tetszõ játékot vagy figurát.

Mindenki számára boldog, békés ünnepeket kí-
vánunk!

VarnyúnéCsörgi Erzsébet
Kissné Bácskai Rózsa
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December az Árpád FejedelemÁltalános Iskolában

Az év végéhez közeledve szeretném felhív-
ni a munkáltatók figyelmét egy megfontolan-
dó adókérdésre.
Azon gazdasági társaságok, szövetkezetek,

ügyvédi irodák, egyéni vállalkozók (munkál-
tatók), akiknek munkaviszony keretében fog-
lalkoztatott magánszemély számára kifizetett
bérköltsége van, szakképzési hozzájárulásra
kötelezettek. Ennek teljesítése azonban történ-
het úgy is, hogy a fizetendõ adó nagy része
helyben (Ráckevén)maradjon.

A törvény lehetõséget ad arra, hogy bruttó
kötelezettségét annak legfeljebb 80%-os mér-
tékéig csökkentheti: szakképzõ iskola számára

nyújtott fejlesztési támogatás összegével,
melynek befizetési határideje: 2007. 12. 31.
KéremÖnöket, fontoljákmeg:
� Érdemes-e a kötelezettségük 100%-át az

adóhatóságnak befizetni? vagy
� Érdemesebb-e inkább a hozzájárulás nagy

részével helyi szakképzõ iskolát támogatni,
amivel segíti az intézménymûködését.

Kérem, még e hónapban keressék fel az in-
tézmény vezetõjét, hogy támogatásukkal se-
gíthessenek.
Tisztelettel:

Szadai József
települési képviselõ

Az Árpád Fejedelem Általános
Iskola támogatási lehetõsége

November 8-án került sor az ÁFÁI tornatermében a
BólyaiMatematika Verseny Pest megyei fordulójá-
nak ünnepélyes eredményhirdetésére. Az eredményes

ráckevei diákoknak gratulálunk
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Szent Imre-nap a
katolikus iskolában

Kislányom meghúzogatja a szoknyámat:
Anya, ugye már nem kell sokat aludni karácso-
nyig? Ösztönbõl jön a válasz: De! Látva csaló-
dott arcát, elforduló vállait, félreteszem a pilla-
natnyi teendõket, ésmár számolgatjuk is a napo-
kat. Közben átsuhan az agyamon: vásárlás, az
ünnepi menü, a nagytakarítás, mit kapjon a
Nagyi� és ha leesik a nagy hó is?!
Újabb kérdés következik: Sütünk ma mé-

zest?! � csillognak, ragyognak és egyszerre fél-
nek is a választól a szemek. Na, jó! � sóhajtok.
Szól a karácsonyi ének, ragad a kezünk a sü-

teménytõl.
Életemben sok-sok gyerek van. A családban,

a �saját négy� és a Szent Imre Katolikus Általá-
nos Iskolában. Most a legelsõ, a ma 29 éves ke-
resztlányom (a �nagy� Zsófi) és az én kicsi
Dórimversenyre kelnek a süti formázásában, dí-
szítésében. A sok nevetéshez � nem szeretem
bevallani �meghatódott könny is vegyül.

Szól a dal:
Karácsony este jöjj el már,
Mi tiszta szívvel várunk�
Percig nem kérdés, mirõl is beszélünk a kö-

vetkezõ osztályfõnöki órán. Nagyok, kamaszok,

nyolcadikosok, demég csillogó szemûek, tiszta-
lelkûek.
Felidézzük az elmúlt három év közös adventi

(eljövetel, megérkezés, felkészülés) napjait. Be-
szélgetünk a sok-sok lehetõségrõl, ami a kará-
csonyi ünnepkör hagyományainak gyakorlásá-
ra, megõrzésére admódot iskolánkban:
� A Roráte misén megjelenõ gyermekeket a

�konyhás nénik� várják illatozó, finom reggeli-
vel, a gyertya megható fénye mellett csendesen
beszélgetnek, álmodozhatnak a diákok.
� A tantermek is díszbe öltöznek, adventi ko-

szorúkkal, fenyõgallyakkal, saját készítésû dí-
szekkel gazdagodnak.
� Jobban figyelünk egymásra, gyûjtögetjük a

jócselekedeteket. Alsós, felsõs gyerek egyaránt
várja az �angyalkázást�, amikor apró ajándék-
kal, segítséggel, figyelemmel lepheti meg társa-
it, tanárait.
� Nagy az izgalom december 6-án; a kicsik

kedves mûsorral várják a Mikulást, a nagyok a
tavalyi évben népi hagyományokra alapozva
versekkel, táncokkal, vidám jelenetekkel kö-
szöntötték,majd fejüket törve, nagyokat nevetve
válaszoltak kérdéseire.
� Mindenki által sok szeretettel várt esemény

a Szent Család befogadása, a szentcsalád-járás.
A befogadó osztály elsõként a tanároktól kapja
meg a betlehemi jászolt, majd közös énekléssel

adja tovább a következõ, várakozó osztálynak.
Ajándékba kölcsönösen jut egy-egy ének, vers,
apró tárgy.
�Mekkora élményvolt tavaly a város többi la-

kójával együtt részt venni az adventi fénygyújtá-
son; énekelni, lovaskocsizni, forró teát szürcsöl-
getni, sült gesztenyét majszolgatni!
Mármegint anyaként gondolok december 24.

délutánjára: milyen jó az otthoni ünneplés elõtt
közösen megnézni iskolánk diákjainak betlehe-
mi játékát a templomban, s szívünket díszbe öl-
töztetve hazaérkezni.
Természetesen e meghitt betlehemezésre

mindenkit szeretettel vár a Szent Imre Katolikus
Általános Iskola délelõtt 11 órára a katolikus
templomba.
Édesapámbejárta a világot, demég élete utol-

só karácsonyának adventi idõszakában semmu-
lasztotta volna el a ráckevei szentmiséket, mert
ez volt az egyetlen hely, ahol énekelve a �Szál-
lást keres a szent család�-ot igazi örömöt, valódi
felkészülést talált.
Milyen szép lenne, ha a mi gyerekeink szülõ-

ként, nagyszülõként hasonlóképpen gondolná-
nak vissza iskoláskoruk decemberére, és gyer-
mekük kezét szorongatva kívánnának minden-
kinek kegyelemteljes, boldog, békés ünnepeket!

BorbélynéKendeGyörgyi
tanár

Pillanatok

November utolsó hetében tartották a Szent Imre Katolikus Általános
Iskolában az iskola névadójának, Szent Imre hercegnek a tiszteletére
hagyományosan megrendezett Szent Imre-napot. Ezen a napon a tanulók
játékos vetélkedõ formájában mérték össze tudásukat, képességeiket. Az
iskola pedagógusai az idén jellegzetes magyar tájegységek, híres városok
témakörét hirdették meg, így versenyeztek a diákok ötletesebbnél ötlete-
sebb jelmezekbe öltözve.

Szöveg és fotó: Jáki Réka
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A karácsonyi készülõdés napjaiban illõ meg-
állni nekünk, a 21. századi ráckevei emberek-
nek. Amúltunkból érkezett intelmeketmost kel-
lene elolvasnunk. Írásunk idézete egy 19. száza-
di Miskolc környéki parasztember, Gyükér Jó-
zsef megfontolandó szavai hozzánk szólnak. De
minden naplóíró az emlékezetnek ír, az utókor-
nak szánja a feljegyzéseit. Ha megismerjük az
írásaik tartalmát, azt láthatjuk, hogy élettapasz-
talatot, hitet és hagyománytiszteletet testálnak
ránk. Üzennek az utódoknak, századunk ma-
gyarságának.
Nehézkes betûikkel tanító célzattal írnak: �ezt

tanujja meg mindenki.� � kérik az olvasójuktól.
Ezért nemvéletlen, hogy van, aki az �élet iskola�
címet adta naplójának. Így nevezte el feljegyzé-
seit a dömsödi Bereményi Gábor. Õ is a 19. szá-
zadban élt. Tovább is ment az intelmeivel. Azt
kérte családjától: �viseld jól a gondját,mert sokat
löhet belüle tapasztalni és tanulni, és mind mög-
van az életben. �Ezekkel az intõ mondatokkal
igazít el bennünket is két század távlatából a nap-
lójában. Bereményi is az erdélyi emlékiratok ha-
gyományát folytatta. De többet is mond azoknál,
amikor hozzánk szól. Életének leírásával a min-
dennapokra ad nekünk tanácsot, útravalót. A ter-
mészeti csapások, a gyakori dunai árvíz, a tûzvé-
szek, a járványok, az idõjárás viszontagságai
mind-mind beárnyékolták a mindennapjukat.
Ezért ezekrõl bõvebben is írtak. Soraikból az ag-
gódó hang, az érzelmi kitörés cseng ki. A rácke-
vei Kneitner napló írói pontos dátumokkal érzé-
keltetik az árvizek, a tûzvészek pusztító hatását a
város lakóira. Egyéni, családi sorsukon keresztül
átélték a falu életét. Ezért is keseregtek azon,
hogy a szegény emberre nagy terheket róttak ura-
ik. Feljegyezték az idõjárás hatását amindennap-
jaikra. A szokatlan idõjárási jelenséget is
megörökítették. A szárazság mindenkor �szük-
séget� okozott, emiatt az adó megnyomorította
õket is. 1865-ben pl. olyan enyhe volt a telünk,
hogy decemberben a rorátéra mezítláb mentek a
gyerekek! Kneitner feljegyzése szerint 1890 ja-
nuárjában olyan jó volt idõ, hogy �ingben, gatyá-
ban és pruszlikban szántottak� az emberek. A
peronoszpora, a filoxera megtizedelte a termést,
tönkretette a lakosokat. Gózony András is az ár-
vizek dátumát sorolja fel a naplójában. Amolnár
Kajzer János a malmok sorsával kapcsolja össze
a természeti csapásokat, jelenségeket. Az árvíz
nagy kárt okozott, elvitte, összetörte amalmokat.
A szárazság miatt is kiszolgáltatottá váltak a
molnárok is. Megrendülten írnak a naplókban az
országot sújtó 1831-es kolerajárvány ráckevei ál-
dozatairól. A nagy adók fõleg a Bach-korszak-
ban szinte létbizonytalanságot okoztak. Az
1856-os tûzvész részletes leírásával siratta el
Kajzer János több család fájdalmát, mert ekkor
Ráckevén több mint 40 ház leégett. Szinte érez-

zük a soraiban a falu szomorú hangulatát is. A
�szükségrõl és a szárazságról� kesereg a dömsö-
di Bereményi is naplójában 1847-ben. A 20. szá-
zadi makádi Baski András szûkszavúan írt. De õ
is várta a jobb jövõt, amikor az égen szivárványt
látott. A peregi KeresztesMária is az elmúlt szá-
zad krónikása. Természeti csapásokról, történel-
mi viharokról, világháború borzalmairól kesereg
naplójában. A példáink is azt igazolják, hogy
nem véletlenül számít ránk, az utókorra a népi
emlékirat, a paraszti iromány. Tanítja az utódo-
kat. Ezt igazolja Bereményi verses naplójának
bölcs záró összegzése is:
�Aki ebbül nem tud semmit tapasztalni,
Annak jobb lött volna soha nem születni.�
Egykori egyetemi tanárom,GyenisVilmos is

megállapította, hogy a naplóíró parasztemberek
az elsõ idõkben rigmusokba, verses formába
szedték a mondandójukat. Ebbõl az idõbõl ma-
radt fenn számunkra a 14 éves makádi diák, Ba-
logh József verses kéziratos köszöntõje.
�Áldott az Úr aki Tanítókat rendelt
Kinek áldásával minden lélek bé telt�
Tanítójának, Koroknai Sándornak írta ezeket

a sorokat szinte egyidõben a tizenéves Petrovics
(Petõfi) Sándorral, aki aszódi tanítóját, Koren
Istvánt ugyanígy versben köszöntötte 1837-ben.
A dömsödi Bereményi Gábor is versbe fog-

lalta naplójában gondolatait a világról, az �élet
iskoláról�. A ráckevei takács mester, Boros Ist-
ván is megverselte mintakönyvében korának is-
mereteit, erkölcsi tanításait.
Nem véletlen, hogy a paraszti irományok, a

parasztnaplók középpontjában a mindennapok
világa, a nehéz munka végzése az alapélmény
úgy, mint a népköltészetben. A Kis-Duna part-
ján is az ember áll a középpontban, a dolgozó, az
érzõ, a szenvedõ és a szeretõ ember.
Talán ez a legfõbb értéke, ez a legnagyobb

hatása a 21. századi ráckevei polgárok számára.
Ezért olvassuk tisztelettel a mának szóló üzene-
tét. A napló íróit ugyanúgy átöleli a táj, körbe-
fogja a történelem,mint bennünket, az utódokat.
Ezekbõl az írásokból elénk tárul a magyar em-
ber gazdag érzelem- és gondolatvilága. Konkrét
tényeket olvashatunk a családi életrõl, a család
szerepérõl a mindennapi életben. Tudatos önjel-
lemzés képét adják magukról, tisztességes éle-
tükrõl. Bármilyen csapás is érte õket, minden
helyzetben megállták a helyüket. A paraszti éle-
tet saját sorsukon keresztül ábrázolták. Ez a ter-
mészetes elõadásmód teszi hitelessé és követen-
dõvé számunkra az életmódjukat. Ez a másik
legfõbb értéke írásaiknak.
Ilyenkor, karácsony táján jutottak hozzá,

hogy leírják érzéseiket, gondolataikat magukról,
falujukról, hazájukról, mert csak ekkor értek rá.
Leírásaikban összekapcsolódik a magánélet és a
történelem eseménysora. Lelkesedtek az 1848-

as forradalomért, részletesen leírták a helyi ese-
ményeit. Írásukat lépten-nyomon áthatja az azo-
nosulás érzése. A forradalom leverése után a lel-
kes hangot felváltja a megrendült, keserû hang-
nem. Meghatóan szép emléket állítanak nagyja-
inknak. Kneitner János írta �gróf Széchenyi Ist-
vánnak, a nagylelkû s igaz hazafi�-nak halála-
kor: �Gyászolja az egész Magyarország�.
Kossuth Lajos kultusza különösen Dömsödön
élt tovább. Szinte mindenütt várták vissza Kos-
suth Apánkat. Ezért is rejtették el a bankóit.
Kajzer naplójából tudjuk, hogy elítélték az áru-
lókat. A helyi lakosság áldozatkészségérõl is be-
számolnak, arról is, hogyan áldozták fel malma-
ikat a forradalom idején a molnárok átkelõ híd-
nak. Hogyan harcoltak a szenttamási sáncokon
az önkénteseink. Sok helytörténeti ismeretet ka-
punk a naplók lapozása során. Többek közt a
vashíd, a gõzmalom, a vasút, a közvilágítás lét-
rejöttérõl. A követválasztásokról, az egyletekrõl
részletesen írtak elõdeink. Néprajzi értékû meg-
figyeléseik gazdag örökséget jelentenek szá-
munkra. Helyenként megjelentek az írásaikban
a babonák, a hiedelmek és a jövendölések is az
1858-63-as üstökösrõl, egyes betegségekrõl. A
kolerát harangozással próbálták egyesek elhárí-
tani a településrõl.
Megható aBereményi napló írójának az öreg-

korról írt rezignált, bölcs és meleg hangú vallo-
mása. Arany János fájdalmas hangú Õszikék
verseinek népi, prózai megfogalmazására emlé-
keztetnek sorai.
A szétesett 21. századi világunknak üzeni a

parasztnaplók világa az ember és a közösség
harmóniáját, ennek a szellemében éltek elõde-
ink. Sajnos kevésbé ismertek ezek a népi, pa-
raszti irományok. Az Ady Gimnázium Ács Ká-
roly Honismereti Szakkörében az utánunk kö-
vetkezõ nemzedékkel feldolgoztuk a felsorolt
naplókat. Fõiskolai szakdolgozatok is születtek
belõlük. Többek köztMarkóErzsébet, Paulovits
Erzsébet, Szebellédi Lujza és Túri Erzsébet is
foglalkozott velük. Ezeket az eredeti naplókat
vagy másolataikat még idõben gyûjtöttük össze
az Árpád Múzeumban. A Kneitner és Kajzer
naplót a múzeum nyomtatásban is megjelentet-
te. Reméljük, idõvel a többi emlékirat is hozzá-
férhetõvé válik.
Ezt a hagyatékot feladatunk saját településün-

kön megismerni, megbecsülni. Szinte közhely-
szerû, de igaz, múlt nélkül nincs jelen és jövõ
még a Kis-Duna mentén sem! Ezekbõl az írá-
sokból szeretnénk ízelítõt nyújtani olvasóinknak
ezeken a szomorú téli napokon. Hisz elõdeink is
csak ekkor jutottak amegírásukhoz!
�Én Bereményi Gábor saját magam írtam.

Mert az Úrmeg áldott ésszel okosságal áldom is
õt mind éjjel mind nappal.� � Bereményi Gábor
öntudatos beköszöntõjébõl, a naplóírók hitébõl,
szülõföldjük szeretetébõl sokat tanulhatunk nap-
jainkban is.Az �emlékezetnekméltó történetek�
minden olvasójuknak adnak útravalót, tanácsot!

Paulovits Teréz

�Emlékezetnekméltó történetek��
(A parasztnaplók)
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A 2007-es év egyik legmaradandóbb kulturális
eredménye a �Ráckeve, a vizek városa� DVD vi-
deófilm megszületése. Az operatõre Cserna
Gábor. Õ rendezte és vágta az évek óta gondosan
válogatott ráckevei filmes látomásait a vizek váro-
sáról: Ráckevérõl. A film ajánló szövege szerint
egy �õslakos� ráckevei rendezõ-operatõr optiká-
ján keresztül a város páratlan szépségét, gazdag
programkínálatát adja át mindenkinek. Ez nem is
kevés! Persze ezzel a kulturális, mûvészeti élmény-
nyel az szembesül, aki leül a képernyõ elé, és a ké-
pi látomások szépségét hagyja a szívén áthullá-
mozni. Ráckeve szépségének felfogásához-meg-
értéséhez ugyanis idõ kell, nem is kevés. Jómagam
1956 tavasza óta �tanulom� Ráckevét. Az sem
biztos, hogy megismerhettem minden titkát, vagy
akár a legfontosabbakat is életemutóbbi 50 éve so-
rán.
Ráckeve város számos titkot rejt. Más hangon

szól a festõmûvészhez, más látomások megörökí-
tésére indítja az évtizedek óta titkait fürkészõ fotós
rendezõ operatõrt. Van szava és üzenete a múltját
kutató történészhez is.Most errõl szeretnék szólni.
Van néhány igazán rangos, szép festmény a buda-
örsi otthonunkban. Köztük az egyik legkedvesebb
a �Ráckevei sirályok�, mely Patay László festõi ti-
tok-keresése. A mûvész ül mûterem-ablaka elõtt,
vagy pecázik a fényeit éppen kibontó vízpartnál, a
Duna partján. Majd látja, hogy egy sirály lecsap a
vízre. Sokáig azt hittem, hogy a �Ráckevei sirá-
lyok� csak László Mester csodálatos költõi láto-
mása. Pedig nem az, hanem a varázsos valóság. A
festõmûvész a víz felett suhanás boldog pillanatát
rögzíti. A kecses ragadozómadármost rabolja napi
halát az opálos víztükörbõl. A szürke színek cso-
dálatos árnyalataiban lecsapó sirályról ezt a �törté-
neti pillanatot� örökíti meg Patay László képi láto-
mása. Mindezt az élményt naponta a lakásunkba
hozza amûvész képe.
Cserna Gábor évtizedek óta faggatja szülõváro-

sa képi látványainak titkait. Az õ kamerája is meg-
örökíti a halat raboló sirály élet-halál küzdelmét.
Azóta tudom, hogy ugyanazt a pillanatot ragadta
meg a festõmûvész és a fotós-operatõr egyaránt.
Van tehát ilyen valóság-szelete is a ráckevei haj-
nalnak. Csak ehhez az élményhez nagyon korán
kellmegjelennie a filmrendezõnek aDuna partján!
A város történeti rétegeit a film rendezõje írott

források � útikönyvekben feldolgozott történelmi
írások alapján fedezi fel és fejti meg. De ahhoz
Cserna Gábor operatõri tudása kell, hogy megörö-
kítsen egy középkori kereskedõházból egy véletle-
nül kivillanó ablakot vagy üzletbejáratot! A mû-
emlék-kedvelõ történész, helytörténész ehhez csak
annyit tehet hozzá, hogy újra fel kellene nyitni a
falból elõbújt üzletablakot eredeti használatához.
Ott lehetne belépni aKossuth Lajos utcai Pócs-ház
virágboltjába, ebbe a kis boltba! Jól látja az opera-
tõr objektívjével a három ráckevei templomot. A
XV. századi bizánci képcsodákkal beborított � ki-

festett szerb templomot az önállóan álló többször
átépített harangtornyával. Ez önmagában is csodás
látvány!Az egyszerû késõ-barokk katolikus temp-
lomot Patay László mester emelte be a csodák vi-
lágába. Az alulról fényképezett és a filmezett
templomhomlokzat minden esetben, így a refor-
mátus templom bemutatásakor is érvényesül a fil-
men. Cserna Gábor a református templom filme-
zésekor okosan csempészi bele az elbontott közép-
kori templomuk emlékképét is!
Késõbb a filmen egy ifjú huszár és kékruhás

menyasszonya sétál Horváth Nep. János ráckevei
síroszlopa felé. János vitéz és Iluska Ráckevén!
Legenda? Igen az. De kétségtelenül szép legenda.
Megható az az igyekezet, amivel Petõfi János vité-
zéhez fûzõdõ kapcsolatait keresi a Nemes Város.
Keresi a feltételezhetõ ráckevei mintát. A Cserna-
filmen feltûnik aDunán egy réges-régi tollrajzról a
sokevezõs hosszú kereskedõhajó is. Gabonát visz?
Vagy rabokat Konstantinápoly felé? Nem tudjuk.
De Savoyai Jenõ térképének rajzáról beúszik aVi-
zek városa filmbe a burcsella látványa is! A film-
költeményben a város mind a négy évszaka
megjelenik Vivaldi zenéjének hatását keltve. A
tavaszi népitáncos felvonulás � a Summerfest
színes, szívet melengetõ látványa a film további
látvány erõssége! Néhány évtizede ez a fesztivál is
beleépült a Vizek városa, Ráckeve idegenforgalmi
kínálatába.AzÁszok ünnepségsorozata � az újabb
évtizedek eredménye. A Ráckeve-élménnyel
összekapcsolódva a többi vásári-vízparti for-
gataggal együtt ez is része lett a filmképi látványá-
nak.
Ráckeve téli kivilágításban is csodálatos! A ka-

rácsonyi hangverseny a Savoyai-kastélyban: ez is
Ráckeve! Hála Istennek, az idõk során kopottá
vált, már a lebontással fenyegetett építészeti cso-
dát, az elsõ igazán hiteles magyarországi barokk
kastélyt arra használjákRáckevén, amire kell!Van
itt szép és igényes szálloda! Helyet kapnak itt az
olyan rangos rendezvények, mint a karácsonyi
koncert. Itt szállást kap a felüdülést keresõ turista
is! A Város itt tünteti ki karácsonykor a legérde-
mesebb fiait és leányait!
ElmondomÖnöknek, hogyan szólítjamegRác-

keve a helytörténész lelkét! Engem eddig is mû-
vek, könyvek, kisebb-nagyobb tanulmányokmeg-
írására kötelezett. Mindezeket már részben megír-
tam az elmúlt évtizedek során. A �Ráckeve él-
ménybõl� született meg többek között 1977-ben,
majd egy évvel késõbb új kiadásban két kis rácke-
vei útikönyvem. Tíz évvel késõbb, 1987-ben pe-
dig megjelent a DUNATOURS kiadásában a
Ráckeve és környéke útleírásom.Akiadvány tör-
téneti, helytörténeti szövege ma is élõ, nem avult
el,mert tartós ismereteket õriz. A turisztikai részek
elkerülhetetlenül elavulnak az évtizedek során. A
DVD szép hangú narrátora, Nagy Imre összekötõ
szövegében örömmel ismertem fel egy-egy mû-
emléki leírásomat, népszerûen megírt történeti

megállapításomat. Az útikönyvem szövegének
használatát élõszóban köszönettel elismerte az
operatõr CsernaGábor is.
Úgy érzem, elérkeztünk ahhoz a ponthoz, ahol

az operatõrnek, Ráckeve városának, a SOPHIA
Utazási Irodának ésKönyvesboltnak össze kellene
fognia. Évtizedek óta gyûjtöm az egyes történeti
idõszakok, századok leírását a Nagy Szigetrõl. A
titokzatos Anonymus Árpád fia, Zsolt születésérõl
ad hírt. Candalei Anna, majd Habsburg Mária
Csepel-szigeti vadászatairól hiteles leírásokat is-
merünk. A reformáció Ráckevéje megelevenedik
Szegedi Kis István életrajzában. Végvári vitézek
írnak jelentéseket pénzes kalmárok elfogásáról
Ráckeve környékén, akiket aztán váltságdíj elle-
nében útjukra bocsátanak. Van leírásunk Savoyai
Jenõ kastélyának szépségérõl is. Hiteles paraszt-
naplók írnak az itt élõkrõl, a vízimolnárok életérõl,
a dunai árvizekrõl.
Elmondható mindez egyetlen könyvben! A for-

rások szövegébõl olyan mûvelõdéstörténeti és tu-
risztikai útikönyvet írhatunk, amelyben a könyv
része lenne egy DVD, mely Ráckevérõl, a vizek
városáról, a szomszédos Szigetbecsérõl,Makádról
és Lórévrõl is ad mûvészi képi élményt. Az úti-
könyvmûvelõdéstörténeti részében az egyes törté-
neti korszakok szólalnának meg hiteles szövegle-
írások alapján. A szépen fényképezett tájfotók �
mûemléki fényképek egyetlen könyvben kapcso-
lódnának össze.
Ez lehetne a Vizek városa útikönyve és DVD

filmje!Mindezt korszerû, rangos nyomdai és ope-
ratõri egységben valósíthatjuk meg. Így épülhet
össze egy történeti-turisztikai útikönyv egy rangos
DVD-vel. Nyugaton ez már bevezetett idegenfor-
galmi megoldás! Megvalósíthatnánk a fejedelmi
Nagy Szigetrõl Antalfy Gyula: �Így utaztunk haj-
danán� történeti útikönyvének rangos-korszerû
helyi változatát! Szépet alkothat együtt az útiköny-
vet kiadó Ráckeve városa, a SOPHIAUtazási Iro-
da, az operatõr CsernaGábor és a helytörténet rác-
kevei híve, Kovács József László. Örömmel vál-
lalkoznék erre a feladatra!
A könyvtervet már átadtam a nemes város pol-

gármesterének. A Ráckevei Újság errõl a tervrõl
már rövid hírben tudósította is a polgárokat.
Valami különlegesen egyedit valósíthatnánk

meg együtt egy ilyen újszerû kiadvánnyal! Ez len-
ne aNagy Sziget � aVizek városaDVD-vel gaz-
dagított történeti és turisztikai kézikönyve! Ez
lehetne egyfajta ráckevei �Szerelmes földrajz�.
Olyan, mint amilyet elõször Szabó Zoltán írt 1940
körül. Fogjunk össze! Új lépés lehetne Ráckeve
felfedezéséhez ez a filmes történeti-turisztikai úti-
könyv!
Csak gratulálhatunk a �RÁCKEVE, A VIZEK

VÁROSA� DVD-filmhez minden támogatónak,
résztvevõnek, alkotónak, az ötletgazda dr.
Szánthó Györgynének! A filmjük összekapcsolja
a hagyománytisztelet, a természet, a turisztika leg-
fontosabb és legszebb területeit. Ezért is kellene
megteremteni ennek útikönyves változatát egy
DVD-lemezzel gazdagítva!

Kovács József László

A vizek városa DVD filmen
(Ráckeve, a vizek városa)
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December 1-2. Szombat-Vasárnap
Képkiállítás és -vásár 10.00-18.00
December 5. Szerda
Vegyescikkvásár 14.00-17.00
December 6. Csütörtök
ÕszidõNyugdíjas Klub soros összejövetele

16.00
December 7. Péntek
Ráckevei Polgárõrség soros összejövetele

19.00
December 8. Szombat
Táncház � Tánc- és énektanítás, kézmûvesség

15.00
December 9. Vasárnap
Mikulás futás 14.30
December 12. Szerda
Véradás 9.00-16.00
December 13. Csütörtök
Diótörõ címû bábszínházi elõadás 8.30
December 16. Vasárnap
Nyugdíjas karácsony 15.00
December 20. Csütörtök
Molnár Jacqueline kiállításának megnyitója a
KeveGalériában 18.00
Vegyescikk vásár 9.00-12.00
December 22. Szombat
Karácsonyi koncert a Savoyai-kastélyban

18.00
Kiállítások:

Puha Ferenc. Megnyitó: 2007. november 22.
(csütörtök) 18.00 órakor a KeveGalériában.
A mûvek megtekinthetõk 2007. december
16-ig a KeveGalériában.
Molnár Jacqueline. Megnyitó: 2007. decem-
ber 20. (csütörtök) 18.00 órakor a Keve
Galériában. A mûvek megtekinthetõk 2008.
január 20-ig a KeveGalériában.

Rendszeres foglalkozások:
� Gyermekpszichológia minden hétfõn és
szerdán � Minden szerdán 14.30-15.30-ig
nyugdíjas torna � Minden szerdán 18.30-tól
modern tánc � Minden pénteken 15.30 órától
társastánc próba � Minden pénteken 18.00
órától a Dínomdánom Népzenei Együttes
próbái �Minden pénteken 19.30 órától aKéve
Néptáncegyüttes próbája � Hétköznap délutá-
nonként a BokrétaNéptáncegyüttes gyermek-
csoportjainak próbái

Szolgáltatásaink:
� Terembérleti lehetõség: 35-120 m2-ig. Ter-
meink alkalmasak elõadások, konferenciák,
gyûlések, bemutatók, mûsorok, vásárok ren-
dezéséhez, lebonyolításához. Biztosítani tu-
dunk hangosítást, projektoros kivetítést, búto-
rokat, plakátozást. � Ráckevei Újság kapható!

DDeecceemmbbeerr  hhaavvii
pprrooggrraammjjaa

MEGHÍVÓ
Ráckeve Város Önkormányzata és a rác-

kevei Szivárvány Óvoda dolgozói szeretettel
meghívják Ráckeve óvodás és kisiskolás
gyermekeit

2007. december 9-én,
(vasárnap) 15 órakor
a Savoyai-kastély

kupolatermében tartandó
VÁROSIMIKULÁS
ÜNNEPSÉGRE.

Tini
kuckó!

HHuullll aa hhóó ééss hhóózziikk!!
Decemberi kuckó!

Minden péntek délután 13.30-kor
a Tini Kuckó foglalkozásai
Helye: gyermekkönyvtár

December 07.
�Advent kezdete�
Ajándéktartó doboz

December 14.
�Karácsonyi fényesség�
Mozaikos üvegmécses

December 21.
�Ünnepeljünk együtt�

Betlehemes játék
Ajándékozás, ünnepélyes eredményhirdetés:

�Ha szombat, akkor könyvtár�

Minden kedves iskolás gyermeket
szeretettel várunk!

Köszönet a támogatásért!
Köszönjük a Városi Mikulás Ünnepség

megrendezéséhez nyújtott támogatását
Szadai József képviselõnek, a ráckevei Dr.
Köcher Kft.-nek és a Budapest Bank rácke-
vei fiókjának.

Kedves olvasóink!
Könyvtárunk 2007. december 24 -

2008. január 01-ig zárva tart.
Nyitás 2008. január 02. szerda.

Áldott, békés karácsonyi ünnepeket és
boldog, sikeres 2008-as esztendõt kívá-
nok a Skarica Máté Városi Könyvtár dol-
gozói nevében!

BartánéÁsinMárta
igazgató

Karácsonyi vásár!
A Szivárvány Óvoda Vörösmarty úti tag-

intézménye

2007. december 3-7. között
KARÁCSONYI JÁTÉKVÁSÁRT

rendezett.

Ablakdíszek, asztaldí-
szek és egyéb az ünnep-
pel kapcsolatos tárgyak,
melyet az intézmény pe-
dagógusai készítettek.
A bevételt a gyerme-

kek javára fordítjuk.

Gyermekszínház
Diótörõ

2007. december 13. (csütörtök) 8.30 óra
Diótörõ történetét a balettet kedvelõk

talán jobban ismerik. Hoffmann meséje
kötetnyi izgalmas kaland, melybõl most a
mese cselekményének vezérfonalát, Diótörõ
herceg ésMarika kalandos útját meséljük el.
A gyerekek segítségével legyõzzük az
Egérkirályt, aki ármánykodásával sok bajt
okoz, és megfejtjük a rejtélyt, ki is az a
titokzatos BonbonHercegnõ.

Téged is várunk szeretettel!
Helyszín és jegyelõvétel:
ÁcsKárolyMûvelõdési Központ
2300 Ráckeve, Kossuth L. u. 51.
Tel.: 24/518-650

Belépõjegy ára:
650 Ft/fõ

Meghívó

Történelmünk titkai:
Árpád Fejedelem
Elõadó: Aradi Lajos

2007. december 13. csütörtök 17 óra
Helye: SkaricaMáté
Városi Könyvtár
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Tisztelt Intézményvezetõ / Programszervezõ /
Vállalkozó!
A Magyar Turizmus Zrt. marketing kommu-

nikációjában immár hagyománnyá vált, hogy a
belföldi lakosság figyelmét termékalapú éves
kampányokkal hívja fel. 2006. a Bor és Gasztro-
nómia éve, 2007. a Zöldturizmus éve volt.
Az MT Zrt. 2008-ban is folytatja a tematikus

évad koncepcióját, és a vizet állítja belföldi mar-
ketingtevékenységének fókuszába. A Magyar
Turizmus Zrt. a 2008-as évre meghirdeti a
�Vizek Évét�, amelynek keretén belül tavasszal
és õsszel az egészségturisztikai kínálat népszerû-
sítésére, nyáron pedig a Magyarország élõvizei
által kínált lehetõségekre helyezi a hangsúlyt.
A ráckevei kistérség települései rendkívül

kedvezõ helyzetben vannak, mert mindenhol
adott a lehetõség vízhez kapcsolódó program,
esemény megrendezéséhez. Bízom abban, hogy
minél több településen élnek ezzel a lehetõség-
gel, kihasználják a kampányév adta elõnyöket,
és akár mint új önálló, akár mint a visszatérõ
eseményhez csatlakozó, vízhez kapcsolódó
programot szerveznek.
Ugyancsak ösztönzõ az a tény, hogy a 2008.

február 28. és március 2. között megren-
dezésre kerülõ Utazás kiállítás belföldi ki-
emelt témája � aMagyar Turizmus Zrt. által
meghirdetett �Vizek Évéhez� csatlakozva �
Magyarország élõvizei lesznek. Irodánk termé-
szetesen jövõre is ott lesz a kiállításon, hogy az
Önök ajánlatait kínálva képviselje a kistérséget.
Tisztelt Intézményvezetõ / Programszerve-

zõ!A2008-as kistérségi eseménynaptár összeál-

lítását segítõ programgyûjtõ adatlapjainkat már
elküldtük Önöknek. Remélem, az eddigi prog-
ramokon felül �vizes� programok is érkeznek
szép számmal, amelyeket az eseménynaptárban
külön oldalon, kiemelve jelentetünkmeg.
Tisztelt Vállalkozó! Amennyiben turisztikai

vállalkozását, szolgáltatását a Vizek Évéhez
kapcsolódva bõvítette, fejlesztette, irodánkon
keresztül ennek térítésmentesen hírt adhat. Ki-
adványait ugyancsak ingyenesen terjesztjük.
Tehát ne feledje: 2008 aVizekÉve, amelyre

várjuk a programokat, hogy azokat az esemény-
naptáron keresztül ajánlhassuk az érdeklõdõk-
nek, valamint várjuk a tematikus évhez kapcso-
lódó szolgáltatásokról szóló értesítést, szóróla-
pot, kiadványt! Címünk és egyéb elérhetõsége-
ink a fejlécen olvashatók.
Szintén figyelmükbe ajánlom, hogy a Vizek

Éve mellett 2008. egyben a Reneszánsz Éve is
lesz. A programok összeállításánál erre is érde-
mes gondolni.
Egy kis elõrejelzéssel szeretnék segítségükre

lenni a jövõt illetõen. 2009 a Kulturális Turiz-
mus Éve lesz.
Kérdéseikkel, észrevételeikkel, ötleteikkel

kérem, keressenek a Tourinform Iroda elérhetõ-
ségein hétfõtõl péntekig 9.00 és 17.00 óra
között.
Kívánok egyedi ötleteket, izgalmas tervezge-

tést, eredményesmunkát!
Az együttmûködés reményében üdvözlettel:

Kenessey Szilvia
irodavezetõ

Tourinform-Ráckeve

Fotó és képzõmûvészeti
pályázat

AzÁcsKárolyMûvelõdési Központ és a
Sziget Subculture Egyesület

ifjúsági fotó- és képzõmûvészeti pályázatot hirdet a
2008. éviMagyar Kultúra Napjához kapcsolódóan.
Amûveket azÁcsKárolyMûvelõdési Központ

Kísérleti Galériájában fogjuk kiállítani.
Amegnyitóünnepség 2008. január 25-én, 18.00 órakor lesz.

Abeérkezett alkotásokat szakmai zsûri fogja értékelni, a legtehetségesebb alkotók díjazásban
részesülnek!

Amûvek beérkezési határideje és helye:
2008. január 15. � ÁcsKárolyMûvelõdési Központ.

Akorhatár 25 év.

Bõvebb információ: 06 24 518 650, info@akmk.rackeve.hu
www.szigetsubculture.uw.hu

Kodály Zoltán 125. születésnapjára
�A zene mindenkié�

Szeretettel várunk mindenkit 2007. decem-
ber 16-án, vasárnap 11 órakor zenei matinéra
a mûvészeti iskola szolfézstermébe Jencsik
Zsuzsa Kodály Zoltán élete és munkássága
címû elõadására.

ARánki GyörgyMûvészeti Iskola
szeretettel vár minden érdeklõdõt
2007. december 20-án, 18 órára

a Savoyai-kastélyba
ADVENTTÕL VÍZKERESZTIG
címû karácsony-köszöntõmûsorára.
Amûsor elsõ részében fellépnek:

� DÍNOM-DÁNOMnépzenei együttes
� az iskola hangszeres növendékei és

� a város diákjai.
Amásodik részben az ez idõszakra esõ
legfontosabb népszokások jelennekmeg:

Lucázás, Szentcsalád-járás, Karácsonyvárás,
Kántálás, Betlehemes játék, János-napi
köszöntõ, Névnapi bál, Csillagjárás,

Vízkereszt, Házszentelés, Kánai menyegzõ.
Közremûködnek: � a néptánc tagozat és

� a KÉVE együttes táncosai,
� a DÍNOM-DÁNOMasszonyok és

� a Szigethalmi Asszonykórus.

ZENÉSÁHÍTAT
2007. december 8-án,
szombaton 17 órakor
Ráckevén a református

templomban
a Ránki GyörgyMûvészeti Iskola
tanárainak közremûködésével.
Mindenkit szeretettel várunk!
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Közlekedés:
Ráckevén az eltelt egy hónapban sajnos több

személyi sérüléses baleset történt.
November 11-én 11.00 óra körül aLudaicsMik-

sa téren, a Szerb templom elõtti útszakaszon egy
jászberényi férfi tolatott személygépkocsijával az
Ady Endre utca és az Alkotmány utca felé. Tolatás
közben figyelmetlen volt és összeütközött a mö-
götte Babetta kismotorral közlekedõ helyi lakossal.
A hölgyet kórházba vitték, elõreláthatólag könnyû,
nyolc napon belül gyógyuló sérülésekkel. A ba-
lesetet a szabálytalan hátramenet okozta.

Ráckeve külterületén, a Kiskunlacháza�Rácke-
ve közötti útszakaszon november 05-én súlyos ba-
leset történt. Egy kistehergépkocsi kb. 16.00 óra
körüli idõben Kiskunlacháza irányából Ráckeve
irányába haladt. A gépjármû vezetõje feltehetõen
elaludt, és elütötte a vele azonos irányban kerékpá-
rozó helyi lakost, aki az úttest jobb oldalán lévõ út-
árokba esett, és sajnos a sérülések következtében a
helyszínen elhunyt.

A mindennapossá váló esõk, szitálások, a nyál-
kás, havas utak és a köd a téli közlekedés velejárói,
amelyek a felkészületlen autóst veszélybe sodor-
ják. Alapkövetelmény a gépjármû gumik kifogás-
talan állapota. A téli gumi tulajdonságai közé tarto-
zik, hogy a nyári guminál jobb a folyadék-elvezetõ
képessége, és hidegben is jó a tapadása az úttest-
hez. Ha valakinek csak két téli gumija van, akkor
mindenképpen hátra szerelje fel azokat, mert
megcsúszáskor a kocsi elejét könnyebb irányítani,
mint a kilendülõ hátsó részt. Téli gumikkal a
nyálkás úton a fékút is rövidebb, de nagyon fontos,
hogy mindig az útviszonyoknak és a közlekedés
menetének megfelelõ sebességet válasszon az
autós. Téli átálláskor ellenõriztetni kell a gépjármû
fékberendezését és a lengéscsillapítókat. Nem árt
ellenõrizni, hogy a lámpáinkmegfelelõen legyenek
beállítva, nem kell elvakítani a sofõrtársakat,
illetve a ködlámpákat csak ténylegesen ködben
szabad használni. Éjszaka és rossz látási viszonyok
között még kellõ közvilágítás mellett is csak rövid
távolságot lehet belátni. Még ezt a látótávolságot is
leronthatja a rossz fényszóró-beállítás, a színezett
ablaküveg. Kell az autóban egy megfelelõ párát-
lanító rendszer, hátsó szélvédõfûtés és jóminõségû
ablaktörlõ lapát. Rossz látási viszonyok között az
irányjelzõt és a féklámpát is idõben, egy kissé
hamarabb kell használni, de nem megtévesztõ
módon. Ködben a konvojban haladás kis biztonsá-
got adhat, de nagyon ügyelni kell a megfelelõ
követési távolság betartására. Ellenõriztetni kell a
téli hûtõfolyadék szintjét és fagyáspontját is. Az
akkumulátoroknál, típustól függõen persze, a fo-
lyadékot desztillált vízzel kell pótolni. Hidegindí-
táskor a jármû csak megfelelõ állapotú gyertyával
indul el, de jó ellenõrizni a levegõszûrõ tisztaságát
és a meleglevegõs fûtés útját is. Diesel jármûvek-
nél a jó kompresszió, a megfelelõ tisztaságú üzem-
anyag és a kifogástalanul mûködõ porlasztócsúcs
elengedhetetlen a téli közlekedésnél.

A Ráckevei Rendõrkapitányság Közlekedésren-
dészeti Osztály tájékoztatja a Tisztelt Olvasókat,
hogy anyagi káros balesetnél megszûnt a helyszí-
nen történõ bírságolás gyakorlata. Tehát amennyi-
ben a baleset helyszínén megjelenik a rendõr, ak-
kor intézkedési kötelezettsége van és szabálysértési
eljárást fog kezdeményezni. Azaz nincs a helyszí-
nen bírság és máris lerendezve a baleset, hanem
minden egyes balesetnél szabálysértési eljárás in-
dul. Ha a felek rendõr nélkül megegyeznek, akkor
szabálysértési eljárás nem indul. Azért az fontos,
hogy a legkisebb sérülés esetén is rendõrt kell hívni
a baleset helyszínére.

A Ráckevei Rendõrkapitányság Igazgatásren-
dészeti Osztály felhívja a tisztelt fegyverengedély-
lyel rendelkezõ ügyfeleket, hogy nem fognak min-
denkinek külön értesítést küldeni a fegyverenge-
dély érvényességének lejártáról. Az engedély lejár-
ta elõtt 30 nappal kezdeményezni kell a fegyvertar-
tási engedélymegújítását, különben automatikusan
visszavonják az engedélyt.

Bûnügyi hírek:
A Sillingi úti TÜZÉP teleprõl alkalmi lopás

módszerével egy mobiltelefont vittek el november
30-án.Ugyancsak a Sillingi úton egy családi házba
törtek be november 31-én 22.00 óra körüli idõben.
A konyhába ajtófeszítés és ablakbetörés módszeré-
vel törtek be, de a sértett megzavarta a betörõket,
akik elmenekültek. Újhegyen egy Kft. telephelyérõl
egy réz üstöt loptak el november 06-án. November
07-én kora este a Kastély utcai Pizzériából tûnt el
egy nõi táska iratokkal és készpénzzel. A Tókert so-
ri víkendterületen egy hétvégi ház udvaráról és a
telek elõtti vízpartról csónakmotort, talicskát és
horgász-felszereléseket tulajdonítottak el. Újhe-
gyen ismét aCukorkaüzembõl egy darálót loptak el
alkalmi lopás módszerével november 08-ra virra-
dóra. A Görög Étterem elõl loptak el egy Yamaha
robogó motorkerékpárt november 12-én 18.40�
19.00 óra között. A robogót sikerült a nyomozók-
nak lefoglalni, információ alapján a Ráckeve Tél
utcában megkerült a jármû, a nyomozás folytató-
dik. November 13-ra virradóra a Sillingi úton egy
kertbõl, fóliasátoros részrõl elektromos kábelt lop-
tak el. A Holtág utcai víkendterületen pedig egy
hétvégi házba törtek be ablakbetörés módszerével,
és onnan kandallót, bronz dísztárgyakat tulajdoní-
tottak el.

Október végén jól vizsgázott a Ráckevén kiala-
kított térfigyelõrendszer. Egy helyi lakos tett felje-
lentést, miszerint a Bercsényi utcai CBA Áruház
elõl eltulajdonították a kerékpárját. A kamerák fel-
vételeit visszanézve és értékelve azokat, megálla-
pítást nyert az elkövetõ kiléte, aki egy gyermekko-
rú szintén ráckevei lakos fiatalember volt. A térfi-
gyelõrendszer ezenkívül is számos esetben volt
már segítségünkre egy-egy bûncselekmény illetve
baleset körülményeinek rekonstruálásához. Kö-
szönjükmindazokmunkáját, akik egy kicsit is hoz-
zájárultak a térfigyelõrendszer kialakításához és
mûködéséhez.

Körözés:
Csikós Roland 29 éves Ráckeve, Haladás u. 5.

alatti lakost a Fõvárosi Bíróság Büntetés-végre-
hajtási Csoportja körözi, 2 év 10 hónap börtönbün-
tetését kell letöltenie. Csikós Roland tartózkodási
helye lehet még Bp., XX. Pázsitos sétány 10. 1. ajtó
alatti cím is.

FarkasGyörgy 31 évesRáckeve, SoltraA. u. 57.
sz. alatti lakos ellen két elfogatóparancs van ér-
vényben. A Pest Megyei Bíróság Büntetés-végre-
hajtási Csoportja és a Budakörnyéki Bíróság is kö-
rözi. Elfogása esetén õt is a legközelebbi büntetés-
végrehajtási intézetbe kell szállítani.

Cserna Mónika 16 éves Ráckeve, Bem u. 4. sz.
alatti lakos ellen a Budapest I-XII. ker. Ügyészség
adott ki elfogatóparancsot, bûncselekmény elköve-
tésének megalapozott gyanúja miatt. Tartózkodási
helye lehet még aBp. IV. Árpád u. 199. sz. alatti in-
tézet is.

Szabó Imre 39 éves Ráckeve, Nyár u. 36. sz.
alatti tartózkodási helyû férfi ellen lopás és egyéb
bûncselekmények miatt több elfogatóparancs van
életben. Tartózkodási helye lehet még a Délegy-
háza,Majosi u. 29. alatti cím is.

Piróth Tamás 25 éves Ráckeve, Dankó u. 6. sz.
alatti lakos ellen a Ráckevei Városi Bíróság adott
ki körözést tartózkodási helyének megállapítása
végett.

Papp László 43 éves Ráckeve, Dr. Skultéty u.
13. sz. alatti tartózkodási helyû férfi ellen a Pesti
Központi Kerületi Bíróság adott ki körözést csalás
elkövetésemiatt.

A Budakörnyéki Bíróság Sztojka József 29 éves,
Tél u. 21. sz. alatti lakos ellen adott ki körözést se-
gítségnyújtás elmulasztása bûncselekmény elköve-
tése miatt.

Jakab Krisztián 26 éves Ráckeve, Bucka u. 11.
sz. alatti lakost a Ráckevei Városi Bíróság körözi
csalás bûncselekménymiatt.

Az Esztergomi Városi Bíróság tartózkodási he-
lyének megállapítása miatt adott ki körözést Hajdú
József 59 éves Ráckeve, Berkenye u. 40. sz. alatti
lakos ellen.

Jakab Gergely 32 éves Ráckeve, Jókai Mór u.
13. sz. alatti lakos tartózkodási helyének amegálla-
pítását kéri a Pesti Központi Kerületi Bíróság, és
ezért ellene körözést adott ki.

Tartózkodási helyének megállapítása végett ke-
resi a Ráckevei Városi Bíróság Kocsis Zoltán 37
éves Ráckeve, Ilona köz 1. sz. alatti lakost. Tartóz-
kodási helye lehetmég Szigetbecse, Réti u. 11. vagy
Herceghalom és térsége.

Murvai Imre Ráckeve, Petõfi u. 20. sz. alatti la-
kos ellen (47 éves) aBudapestXX. ésXXI. ker. Bí-
róság adott ki elfogatóparancsot csalás bûncselek-
mény elkövetésénekmegalapozott gyanújamiatt.

Információ vagy egyéb adat esetén értesíthetik
RomanóczkinéKenessey Ilona r. tzls. hölgyet, a kö-
rözési elõadót is vagy bármelyik rendõrt.

A Ráckevei Rendõrkapitányság telefonszámai:
06-24-518-680; 06-24-518-690; 06-30-960-0572;
06-20-444-1268

Szabó Sándor r. alezredes
Tel.: 06 24 518 690
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Az elsõ adventi gyertya
gyújtásával megkezdõdik az
elõkészület a karácsonyi ünne-

pekre. Azt szeretnénk, hogy szeretetben teljen,
minden jó legyen és gyönyörû. Ennek érdeké-
ben sok mindent megteszünk. Ennek vidám
hangulatát Imrus története hitelesíti.
Szombat délután édesapám hívott.
� Gyere fiam, készítünk a nagymamának kis-

széket, mert amit használt szétesett. Te leszel a
festõ, én meg az asztalos. Príma gyalult deszkát
kaptam. Na, fogjunk hozzá, mert a végén úgy
készül el, mint a Luca széke.
Azt tudtam, hogy a nagyinak milyen széket

csinálunk, mert én is szívesen üldögélek rajta,
amikor nála járok, de Luca széket még sosem
láttam.A garázsában fogtunk hozzá a szék gyár-
tásához. Apukám fûrészelt, gyalult, serényen
dolgozott. Egyszer megengedte, hogy fûrészel-
jek, s a gyalut is kipróbálhattam, de fõleg a szö-
get adogattam neki, mikor a remekmûvünket
összeállította. Aztán én következtem a festéssel.
Boldogan fogtam hozzá. Nagyon igyekeztem
szépen húzni az ecsetet. Azt akartam, hogy na-
gyon szép legyen, mert nagyon szerettem a na-
gyit. Közben nem hagyott a kíváncsiság nyu-
godni. Vajon a Luca széke is ilyen szép, mitõl
különleges? Feltettem a kérdést apának errõl. Õ
jót nevetett és elkezdte mesélni a Luca szék ké-
szítés módját.

� Tudod, manapság már nem készítenek az
emberek ilyen alkalmatosságot, de a régi idõk-
ben ennek nagy hagyománya volt. Én is csak az
apámtól hallottam róla. �Legfontosabb szem-
pont: legalább kilencféle fából készüljön, és vas-
szöget nem használhattak hozzá. December 13-
án Luca napján kellett hozzáfogni a munkához.
Minden nap kellett valamit csinálni rajta ka-
rácsonyig. Pontosan akkorra kellett elkészülnie.
A Luca székben varázserõt hittek, mert ha ké-
szítõje szentestén, az éjféli misén erre ráállt, fel-
ismerhette a falu boszorkányait. Ezek a boszik a
fejükön szarvakat és tollakat viseltek. A nagy-
papád mesélte, hogy suttyó korukban õk is csi-
náltak ilyet. Ki is próbálták az éjféli misén. Saj-
nos nem láttak se tollat, se szarvat senki fején. A
nagy ágaskodásban megbillent a Luca szék és
leestek róla, ezzel akkora zajt csaptak, hogy az
egész templomi gyülekezet rájuk figyelt.
Iszkoltak is rendesen. A Luca széket sajnos ott
hagyták. Azóta sem került elõ. Biztos vala-
melyik szép boszorkány magával vitte, nem
gondolod?�
Most pedig én kezdtem el hahotázni, alig bír-

tam abbahagyni. Visszatérve a házba isteni illa-
tok fogadtak bennünket. Anya meg Lili a kony-
hában karácsonyi mintájú sütiket szaggattak a
tésztából. Volt már olyan is, ami kisült. Sajnos
csak egy-egy sütit kaptunk apával, azt is csak
kóstolónak. Azt mondták, a mézes sütit elõre

meg kell sütni, hogy karácsonyra ehetõ legyen.
Nagyon ehetõ volt, így is többet is meg tudtam
volna enni. Ezek az illatok fantasztikusak! Alig
várom, hogy karácsony legyen. Szeretem ennek
az ünnepnek az illatait. Anya elmondta milyen
fûszereket használt, de az ünnepen ezek illóola-
jait párologtatja, hogy a karácsonyi ünnep meg-
hittségét még vonzóbbá tegye.
Édes narancs (Citrus aurantium dilcia): meleg

égövi növény. Olaját hidegen sajtolással nyerik
a gyümölcs héjából. Illata tompítja a bánatot, jó
irányba hangolja a kedélyünket. Szívünket me-
legíti, derûssé ésmegértõvé tesz.
Fahéj (Cinnamomum ceylanci): Ceylon szi-

getérõl származó babérféle. Olaját vízgõz desz-
tillációjával nyerik a kéregbõl, levelekbõl és vi-
rágaikból. Az illata segíti oldani a lelki feszült-
séget, szép gondolatok irányába igazítja a gon-
dolkodásunkat. Szívmelegítõ, idegerõsítõ.
Szegfûszeg (Eugenia Caryophyllata): Indiá-

ból származó mirtuszféle, amelynek virágbim-
bóit szárítják meg. Illóolaját belélegezve a rossz
emlékeket feledteti, fogékonyabbak leszünk az
új élményekre. Bölcsességre figyelmeztet, mert
a jó és a rossz egyaránt mulandó.
A karácsonyfa kellemes fenyõillatát fokoz-

hatjuk erdei fenyõ, törpefenyõ és borókaolaj ke-
verékével.
Kívánom kedves olvasóimnak, hogy jó han-

gulatban, szeretetben teljen az ünnepük.
ZákányErzsébet

természetgyógyász
06-302-350-705

VÉRADÁS!!!
IDÉNAZUTOLSÓ

Kedves Véradók, potenciális Véradók,
kedves Olvasók!
Szeretném felhívni Mindenkinek a fi-

gyelmét, hogy a következõ véradás aMa-
gyar Vöröskereszt szervezésében, Rácke-
vén, az Ács Károly Mûvelõdési Köz-
pontban, 2007. december 12-én lesz és
várhatóan már nem délután 4-ig, hanem
9-15 óráig. Emlékeztetõül figyelhetik a
városban és a környéken elhelyezett pla-
kátokat.
Biztosan mindannyian tudják, hogy

férfiaknál az évi 4, nõknél 3 véradás (meg-
felelõ idõközönként) nem terheli meg a
szervezetet, sõt, inkább elõsegíti a sejtek
regenerálódását.
Amennyiben bárkinek kérdése merül-

ne fel a véradásokkal kapcsolatban, ké-
rem látogasson el a www.veradas.hu ol-
dalra vagy a Magyar Vöröskereszt hon-
lapjára.
A helyszínen pedig egy jókedvû kis

csapat várja Önöket. Tartsanak velünk és
segítsenek!!!

SzõllõsyNikoletta, helyi szervezõ

Drogprevenció céljából 30.000 Ft-ot biztosított
a polgármesteri hivatal dr. Novák Gábor felaján-
lása révén az ifjúság-egészségügyi szolgálat részé-
re. Mivel az utóbbi években mindkét hozzám tar-
tozó középiskolában sokat foglalkoztunk e témá-
val, ezért úgy döntöttem, hogymost valami újat fo-
gok a diákoknak és az érdeklõdõ tanároknak be-
mutatni. Mit is? És ez hogyan kapcsolódik a té-
mához?

Felgyorsult világunkban egyre több problémá-
val kell szembenéznie,megküzdenie ama emberé-
nek. Kellene, de nem tudunk. Mert nem tanított
meg rá sokunkat senki. Nincsenek fogódzóink, ér-
tékeink, amibe kapaszkodhatnánk. És az elõttünk
lévõ példák sem pozitívak. A stresszhelyzetek
konfliktusokat szülnek, vagy felõrlik belsõ ener-
giatartalékainkat. A következményeket mindenki
ismeri, mégsem teszünk ellene semmit. Várjuk,
hogy valami �külsõ erõ� majd csak megoldja he-
lyettünk a problémákat. Közben pedig kialakulnak
a pszichoszomatikus betegségek (egyre többet ta-
pasztalom ezt már középiskolások között is � ma-
gas vérnyomás, gyomorpanaszok, gyakori fejfájá-
sok, táplálkozási zavarok stb.) és alakulnak ki füg-
gõségek (cigaretta- és alkoholfogyasztás, kábító-

szerek, játékszenvedélyek, internetfüggõség stb.).
Ezeken az utakon próbálnak csalóka és múló örö-
möket szerezni. A problémák pedig a szõnyeg alá
kerülnek. Pedig beszélni kell róluk, megoldásokat
keresni. Ha valaki maga akar tenni magáért, az
megtalálja a lehetõségeket. Ezekre adott a �Lélek-
simogató� elõadója, Szöllõsi Erika kineziológus,
ONE-BRAIN oktató, jógaoktató, ötleteket, mód-
szereket a stressz hétköznapi levezetésére. Érdekes
dolgokat hallottunk, bár egy-egy olyan is volt,
amire józan ésszel végiggondolva magunktól is rá
kell hogy jöjjünk. Aztán voltakmeglepõ dolgok is,
amit a hallgatóság megmosolygott (köszönhetõen
az elõadó fesztelenségének).A két középiskolában
a mostani (október 12-13-i) elõadásokat kb. 120
diák és 16 tanár hallgatta meg. A fél évvel ezelõttit
52 fõ. Természetesen, mint bármely más témakör-
ben, ebben is vegyes volt a hallgatóság véleménye.
Volt, akinek tetszett, volt akinek kevésbé. Van aki
hisz benne, más pedig nem. Már csak ilyenek
vagyunk mi emberek. Ettõl színes a világ. Más
módszerekmegint másokat ragadnakmeg.
Köszönöma lehetõséget, a résztvevõknevében is.

Méri Istvánné
ifjúságvédõnõ

Készülõdés az ünnepekre

Beszámoló a �Léleksimogató� c. elõadásokról
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Bár a Ráckeve utolsó mérkõzése a rendkívüli
idõjárási körülmények miatt elmaradt Piliscsabán,
amit az utolsó három fordulóban nyújtott a csapat
(nem feltétlenül játékban), az mindenképpen elis-
merésreméltó. Tekintsük át az utolsó három fordu-
ló történéseit, idõrendi sorrendben. Az eléggé sze-
szélyesen, de viszonylag jól szereplõ Halásztelek
vendégjátéka nyitotta meg a befejezõ szakasz mér-
kõzéssorozatát. Az FTC tököli vendégjátéka azért
meglátszott a nézõszámon, jó néhányan a Fradi
meccsét választották inkább, talán késõbb már
másképp döntöttek volna.

Ráckeve�Halásztelek 3:1 (2:1)
Ráckeve: Kondor, Agócs, Szakács, Takács,

Bakai, Gyurcsányi, Feczesin Zs., Tóth J., Erdõs,
Szöllõsi, Bonhardt. Csere: Szabó I. (k), Liszkay,
Markó, Bukri S. Góllövõk: Gyurcsányi, Szöllõsi,
Erdõs. Edzõ: VargaÁkos.

A 7. percben Tóth J. ziccere maradt ki. A 8.
percben Gyurcsányi lövését védte a halászteleki
hálóõr. A 16. percben Szöllõsi puskázott el egy le-
hetõséget. A 18. percben Gyurcsányi veszélyezte-
tett, majd Feczesin Zs. lövését védte a vendégek
kapusa. A 25. percben szinte a semmibõl szerzett
vezetést a vendégcsapat. Egy remekül eltalált sza-
badrúgás nyomán 0:1-et mutatott az eredményjel-
zõ. A 26. percben ismét Szöllõsi lábában maradt a
kevei gól. A 30. percben végre egyenlítettünk.
Szöllõsi hozta helyzetbe Gyurcsányit, aki nem hi-
bázott (1:1). Feltûnt, hogy a Ráckeve játéka nélkü-
lözte a megfelelõ ritmust, ezért elég sok hiba csú-
szott a játékba. A 36. percben Szakács remek sza-
badrúgását bravúrral, lábbal védte a teleki portás.
A 41. percbenmár vezettünk. Feczesin Zs. labdáját
Szöllõsi értékesítette (2:1). A 44. percben Feczesin
Zs. kilépett egy labdával, de a vendég hálóõr bra-
vúrral hárított. A második félidõt viharos támadá-
sokkal kezdte a Keve. A 49. percben Feczesin Zs.
ziccert hibázott, majd egy perc elteltével újabb ha-
zai lehetõség borzolta a kedélyeket. Az 55. percben
Gyurcsányi mellélövése volt az említésre méltó
esemény. Kiegyenlített mezõnyjáték következett,
majd a 66. percben Erdõs labdáját Tóth J. mellélõt-
te. A 77. percben növeltük elõnyünket. Egy ziccer-
sorozat végén Erdõs betalált (3:1). A 79. percben
Bonhardt hibázott el egy lehetõséget, majd
Gyurcsányi távoli lövését védte a vendégek kapu-
sa. A befejezõ percekben Liszkay kétszer is beta-
lálhatott volna, majd a 90. percbenMarkó fejese is
fölészállt. A Ráckeve biztos gyõzelmet aratott, an-
nak ellenére, hogy játéka nem volt igazánmeggyõ-
zõ, és számos lehetõséget el is puskázott. A szá-
munkra ismeretlen Perbál következett idegenben,
és természetesen reménykedtünk a jó folytatásban.

Perbál�Ráckeve 3:4 (0:2)
Ráckeve: Kondor, Agócs, Szakács, Takács,

Bakai, Markó, Gyurcsányi, Bonhardt, Feczesin
Zs., Erdõs, Szöllõsi. Csere: Szabó I. (k), Liszkay,
Tóth J., Balogh Cs. Góllövõk: Liszkay 2,
Gyurcsányi, Szöllõsi. Edzõ: VargaÁkos.

A jelentõs széltõl támogatott Ráckeve fölényét
hozta az elsõ játékrész. Gyurcsányi távoli, jól elta-

lált lövésével, majd Szöllõsi pazar góljával a ven-
dég Ráckeve 0:2-es elõnnyel zárta az elsõ félidõt.
A második félidõ elsõ részében Liszkay találata
már a 0:3-at jelentette. Ezt követõen egy gyerme-
teg védelmi hiba gólhoz segítette a hazaiakat (1:3).
Ettõl, és a szél támogatásától vérszemet kapva le-
dolgozták hátrányukat a házigazdák (3:3). Teljesen
nyílttá vált a mérkõzés, de szerencsére Liszkay
nagyszerû alakítása után megszereztük a gyõztes
találatot a 92. percben (3:4). Az újrakezdésre már
szinte nem is maradt idõ. Egy, a már padlón lévõ
hazai csapatot nem nagyon tanácsos a padlóról fel-
segíteni. Ez a mérkõzés egyik nagy tanulsága. Kö-
vetkezett az a Szigethalom, amelyik tavaly még a
megyei elsõ osztályban szerepelt. Eléggé ütõképes
játékosokból álló együttese viszont nem szerepel
túl kiegyensúlyozottan. Kíváncsian vártuk, hogy
most melyik arcát mutatja meg a vendégcsapat.

Ráckeve�Szigethalom 5:2 (2:0)
Ráckeve: Kondor, Agócs, Szakács, Takács,

Markó, Gyurcsányi, Tóth J., Bonhardt, Feczesin
Zs., Erdõs, Szöllõsi. Csere: Szabó I. (k), Lerner B.,
Liszkay, Bakai. Góllövõk: Liszkay 3, Erdõs, Szöl-
lõsi. Edzõ: VargaÁkos.

A kellemetlen, szeles idõben kevés nézõ volt kí-
váncsi a mérkõzésre, de nagy részük a szélvédett
napos �teraszon� foglalt helyet. A 3. percben
Feczesin Zs. emelési kísérlete tévesztett célt, nem
volt rossz elgondolás. A 4. percbenmég egy kima-
radt kevei lehetõségen bosszankodtunk, de a 6.
percben már vezettünk. Szöllõsi labdáját Bonhardt
belõtte (1:0). A 9. percben Szöllõsi ziccerbõl kapu-
fát lõtt. A 14. percben Tóth J. követte Szöllõsi pél-
dáját, õ is a kapufát forgácsolta ziccerbõl. A 18.
percben Szöllõsi gólba tartó labdáját mentette
Török Csaba a gólvonalról. A 28. percben Kondor
elsõ védését láthattuk, de azmindjárt bravúr is volt.
A 30. percben folytatódott a Szöllõsi �bemutató�,
ezúttal is nagy helyzetben hibázott az egyébként
agilis támadónk. A 32. percben újabb Kondor bra-
vúr figyelmeztetett bennünket, hogy a vendégek
nem adták fel. A37. percben viszont Erdõs remek
emelése után már 2:0-át mutatott az eredményjel-
zõ. A 38. percben már Kondor harmadik bravúrját
jegyezhettük. A félidõ zárásaként még egy hazai
lehetõség következett. Pontatlan, csapkodó játék-
kal indult a második félidõ, de Liszkay az 52. perc-
ben 3:0-ra növelte elõnyünket. Az 56. percben vé-
delmi hibát követõen szépítettek a vendégek (3:1).
A 60. percben Szöllõsi harcossága után Liszkay
újabb gólt szerzett (4:1). A 70. percben újabb ven-
déggól következett (4:2). A 78. percben �iskola-
játék� után Liszkay már a harmadik gólját jegyez-
hette (5:2). A 81. percben Erdõs ziccere maradt ki,
majd Feczesin Zs. szabadrúgása akadt el a sorfal-
ban. A Ráckeve akár kétszámjegyû gyõzelmet is
arathatott volna helyzetei alapján. Végül is Liszkay
gólérzékenysége vezetett a biztos gyõzelemhez.
Az utolsó fordulóra kisorsolt Piliscsaba�Ráckeve
mérkõzés a korábbiakban említett körülmények
miatt elmaradt, a mérkõzés új idõpontja 2007. de-
cember 1.

A Ráckeve e mérkõzést leszámítva a második
helyen állt az aktuális tabellán, de az élmezõny
rendkívül szoros.

Az ifjúságiak mérkõzéseirõl
Ráckeve�Halásztelek 4:0 (2:0)
Ráckeve: Szabó I., Füstös, Tóth M., Méri N.,

Joó G., Kiss Z., Baranya, Szabó Cs., Varga G.,
Dudás, Szadai L. Csere: Miskolci (k), Uzelmann,
HorváthD., Raul, Soós. Góllövõk: SzabóCs., Var-
ga G., Szadai, Dudás. Edzõ: Balczer Ambrus.

Magabiztosnak látszó gyõzelem, de azért nem
volt ilyen egyszerû.

Perbál�Ráckeve 4:1 (3:0)
Ráckeve: Miskolczi, Méri N., Tóth M., Szabó

Cs., Joó G., Vigh, Kiss Z., Domsitz, Varga G.,
Szadai L., Dudás. Csere: Szabó I. (k), Varga L.,
Czékmán, Soós, Bajai, Raul. Góllövõ: Varga G.
Edzõ: Balczer Ambrus.

Az elõzõ esti diszkó alapvetõen befolyásolta a
mérkõzés végeredményét.

Ráckeve�Szigethalom 5:1 (1:1)
Ráckeve: Szabó I., Méri N., TóthM., Farkas N.,

Czékmán,Vígh,Kiss Z., Domsitz, Szadai L., Soós,
Emõdi. Csere: Miskolczi (k), Szabó Cs., Raul,
Horváth D., Baranya, Bajai, Varga G. Góllövõk:
Domsitz, Varga G. 2-2, Emõdi. Edzõ: Balczer
Ambrus.

A második játékrészben sikerült felülkereked-
nünk a szívós Szigethalom ellenében. Ifjúsági csa-
patunk a harmadik helyen telel, természetesen a Pi-
liscsaba elleni mérkõzést a felnõttekhez hasonlóan
még pótolnia kell.

A serdülõk mérkõzéseirõl
Szigethalom�Ráckeve 1:6 (0:2)
Ráckeve: Tóth Á., Gyengési G., Baranya, Bajai,

Szabó N., Tóth T., Dudás, Uzelmann, Varga G.,
Földi M., Laki. Csere: Varga B., Moharos P.,
Donatin, Kovács M., Szabó Z. Góllövõk: Uzel-
mann 3, Varga G. 2, Moharos P. Edzõ: Balczer
Ambrus.

Magabiztos gyõzelmet arattunk.
Ráckeve�Dömsöd elmaradt!
A Dömsöd csapata nem jelent meg a kisorsolt

bajnoki mérkõzésen. A mérkõzés három pontját
3:0-s gólkülönbséggel a Ráckeve csapata javára
igazolta a versenybizottság.

Ráckeve�Kiskunlacháza 4:3 (2:1)
Ráckeve: Tóth Á., Baranya, Kovács M., Földi

Sz., Szabó N., Tóth T., Uzelmann, Varga B., Földi
M., Varga G., Dudás. Csere: Gergõ J. (k), Donatin,
Moharos P., Laki. Góllövõk: Varga G. 3, Uzel-
mann. Edzõ: Balczer Ambrus.

Tíz perccel a mérkõzés vége elõtt még 3:2-re
vezetett a Lacháza, Varga G. zseniális megoldásai
azonban megfordították a mérkõzés végered-
ményét.

Szigetcsép�Ráckeve 1:6 (0:5)
Ráckeve: Tóth Á., Szabó N., Baranya, Bajai,

Földi Sz., Tóth T., Uzelmann, Joó M., Földi M.,
Varga G., Dudás. Csere: Gergõ J. (k), Moharos P.,
Laki, Szabó Z., Donatin, Varga B. Góllövõk: Joó
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Ígéretes teljesítés a záró szakaszban
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Vegyes érzé-
sekkel zárják a
ráckevei NB II-es
röplabda csapat
lányai a 2007-
2008-as szezon
õszi fordulóinak
novemberi mér-
kõzéseit. A no-
vemberi lapzártát
követõen került
sor a Dabas elleni
mérkõzésre hazai

pályán. Már évek óta minden szezonban meg-
küzdünk velük, és az eredménymérlege eddig a
mi javunkra billen. Nehéz ellenfelek, mert telje-
sen más a játékstílusuk, és hozzászoktak õk is a
helyi viszonyokhoz. Egy héttel késõbb pedigmi
mentünk Dabasra. Idén elõször azonban nem a
szokásos kis terembe, hanem a sportcsarnokba
vezetett utunk. Mindkét alkalommal a kezdõ
felnõtt csapatunk: Bulátkó Csilla (csk), Sztu-
povszki Kati, Fekete Melinda, Sebestyén Anita,
Tóth Zsófi és Máhr Rita. Hazai pályán nem is,
de idegenben �meggyûlt a bajunk� az ellenfél-
lel, és edzõnk, Újvárosi Levente a junior csapat-
nak adott lehetõséget a játékra a harmadik szet-
tõl kezdve.Mint ahogyan azt az eredményekbõl
is láthatják, fölényesen hozták a meccs hátrale-
võ részét idegenben.A titok nyitja a felszabadult
játék volt, kemény ütések, jó mezõny és rontott
nyitások nélkül.
Erre alapozva a következõ két mérkõzésen

Gödöllõ együttese ellen ugyanúgy a junior csa-

pat tagjaival bõvített mag kezdett: Bulátkó Csil-
la (csk), Matics Zsanett, Major Kinga, Máhr
Rita, Boros Lili és Fekete Melinda. Mindkét
meccs igen szoros és izgalmas volt, egy nagyon
fiatal és dinamikus csapat ellen. E két alkalom-
mal azonban nem nyílt lehetõség hivatalos ju-
nior mérkõzésre, csak edzõmeccs volt, ezért is
kaptak juniorjaink lehetõséget a felnõtt mérkõ-
zésen. Ennek oka, hogy Gödöllõ felnõtt csapata
az Interligában (közép-európai bajnokság, ahol
a hazai bajnokság két elsõ helyezettje indulhat)
játszik, ott nem nyílik lehetõség a junior csapat
játszatására, így õk azNB II-ben játszanak.
A hónap utolsó mérkõzését kis csapatunk

Pesten, a Kinizsi utcában játszotta a KÖZGÁZ
lányai ellen. A felnõtt meccs sajnos �sima ügy�
volt a hazaiaknak, hiszen jól összezáró blokkok,
erõs mezõny és jó ütések jellemezték játékukat.
A mi lányaink viszont az ellenfél gyors és pon-
tos játékával tudtak azonosulni, és 49 perc alatt
vége is lett a meccsnek. A junioroknál már más
volt a helyzet. Lányaink jól ki tudták használni,
hogy a hazaiak kicsit elbízták magukat, köny-
nyebb meccsre számítva, nem vettek bennünket
komolyan.Mint ahogyan az eredmények is mu-
tatják, izgalmas játéknak lehettünk szemtanúi, a
hajrát azonban a hazaiak bírták jobban.
Az idénynek még nincs vége, még 3 mérkõ-

zés lesz decemberben és aKözgázos visszavágó
januárban. Addig is minden kedves érdeklõdõ
honlapunkon követheti az eredmények alakulá-
sát és megismerkedhet velünk a portrékon és a
leírásokon keresztül. Honlapunk címe:
www.rackeveiropi.mlap.hu
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Vegyes érzések

Tököl kupaNemzetközi
Kick-Box Verseny

2007. 11. 10-én került megrendezésre a tö-
köli sportcsarnokban. A 11 éves hagyomány-
nyal rendelkezõ nemzetközi versenyen 3 or-
szág 34 klubjából, közel 250 versenyzõ rész-
vételével indultak meg a küzdelmek. A meg-
mérettetés stop-semi és light contact szabály-
rendszerben zajlott. A gyermekektõl a felnõtt
korosztályig a legjobb versenyzõk jöttek el az
országból, valamint 4 horvát és 2 lengyel csa-
pat is növelte a színvonalat. A Ráckevei
Kick-box Szakosztályt Fésû Lajos képviselte
a nemes küzdelemben, ahol 2. helyezést ért el
súlycsoportjában. Színvonalas és izgalmas
mérkõzéseket láthattak a nézõk és a sportve-
zetõk. Gratulálunk a szép eredményt elért
versenyzõknek!

Kovács Attila edzõ

M., Varga G. 2-2, Dudás, Uzelmann. Edzõ:
Balczer Ambrus.

A tabellán elfoglalt helyezések amérkõzés ered-
ményének hû tükörképei. Sokkal nagyobb arányú
gyõzelem is születhetett volna.

Ráckeve�Makád 13-0 (9:0) félbeszakadt!
Ráckeve: Gergõ J., Szabó N., Baranya, Bajai,

Földi Sz., Varga B., Uzelmann, Joó M., Földi M.,
Dudás, Varga G. Csere: Laki, Donatin, Kovács M.
Góllövõk: Dudás 5, VargaG. 3, Uzelmann 2, Földi
M., Laki és egy öngól.

Amérkõzés 13:0-nál félbeszakadt. Az eleve hiá-
nyos létszámmal érkezõ Makád csapata a második
félidõ elsõ része után �elkopott�. A játékvezetõ
emiatt véget vetett a mérkõzésnek. Az elõzõ szám-
ban a �nyomda ördöge� miatt tévesen jelent meg a
Halásztelek�Ráckeve serdülõ mérkõzés eredmé-
nye. A helyes eredmény 1:4-es ráckevei gyõzelem
volt, ami a szöveges részbõl ki is derült. Serdülõ
csapatunk õszi elsõ lett, sõt a tavaszról elõrehozott
hárommérkõzést is hibátlanul teljesítette. A pontos
tájékoztatás miatt meg kell említenünk, hogy most
elõször három szakaszból fog összeállni a serdülõ
bajnokság.

Losits János

Felnõtt eredmények (2007. 11. 26-ig):
2007. 10. 28. RáckeveVSE-ADY�Dabas Nõi Röplabda SE 3:1 /25:22, 27:25, 21:25, 25:19/
2007. 11. 04.DabasNõiRöplabdaSE�RáckeveVSE-ADY 2:3 /25:21, 25:18, 16:25, 11:25, 7:15/
2007. 11. 11.RáckeveVSE-ADY�TEVAGRCJunior 3:2 /25:21, 20:25, 25:15, 11:25, 15:9/
2007. 11. 17.TEVAGRCJunior �RáckeveVSE-ADY 2:3 /23:25, 25:20, 21:25, 26:24, 9:15/
2007. 11. 24. KÖZGÁZSC ésDSK �RáckeveVSE-ADY 3:0 /25:11, 25:20, 25:12/

Junior eredmények (2007. 11. 26-ig):
2007. 10. 28. RáckeveVSE-ADY�Dabas Nõi Röplabda SE 3:0 /25:11, 25:11, 25:18/
2007. 11. 04. Dabas Nõi Röplabda SE �RáckeveVSE-ADY 0:3 /11:25, 13:25, 19:25/
2007. 11. 11. RáckeveVSE-ADY�TEVAGRC Junior edzõmérkõzés volt
2007. 11. 17. TEVAGRC Junior � RáckeveVSE-ADY edzõmérkõzés volt
2007. 11. 24.KÖZGÁZSCésDSK�RáckeveVSE-ADY 3:2 /24:25, 25:20, 25:18, 22:25, 15:7/

KIÍRÁS -MÉRKÕZÉSEK
2007. 12. 01. 15 óra TFSE �RáckeveVSE-ADY
2007. 12. 09. 11 óra RáckeveVSE-ADY� Szabóker AGRIARC
2007. 12. 22. 16 óra Szolnoki RK-SI � RáckeveVSE-ADY
2008. 01. 27. 11 óra RáckeveVSE-ADY�KÖZGÁZSC ésDSK
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Fokhagymás harcsa puliszkával
(6 személyre)

Hozzávalók: 1 kg harcsaszelet, 6 duci fok-
hagymagerezd, 1 nagy doboz tejföl, só, bors,
vegeta, 1 dl jóminõségû fehérbor, olaj a hal sü-
téséhez, 30 dkg kukoricadara a puliszkához.
Elkészítése: A harcsaszeleteket megsózom,

borsozom és kevés olajban pár perc alatt szép
pirosra sütöm. Kis idõre félreteszem. A sütés-
bõl maradt olajra rányomom a fokhagymát,
gyorsan dolgozom, nehogy elégjen, mert kese-
rû lesz. A fokhagymára öntöm a doboz tejfölt,
rászórom a vegetát, borsot, felöntöm a pohár
borral és összerottyantom. Ízlés szerint sózom.
Ezután óvatosan belerakom amegsült halat, és
hagyom, hogy egyet-kettõt lobbanjon együtt
az ételem. Petrezselyemzöldet is szórhatok rá.
Leveszem a tûzrõl, és hagyom, hogy az ízek
összeérjenek. Addig elkészítem a puliszkát.
Egy fazékba felteszek 1 liter vizet, beledobok
kevés sót. Amikor fõni kezd a víz, óvatosan
belecsurgatok kb. 30 dkg kukoricadarát, folya-
matosan kavargatva a masszát. Úgy kell fõzni
mint a tejbegrízt. Addig fõzöm míg besûrûsö-
dik, és elkezd puffogni. Ekkor kiborítom egy
tányérra. Cérnával összevagdosom, és ezzel tá-
lalom a fokhagymás harcsát.

Citromos pontyikra
(6 személyre)

Hozzávalók: 3 evõkanál pontyikra, 1 köze-
pes fej vöröshagyma, 3 dl jóminõségû olaj, só,
bors, pirospaprika, citromlé.
Elkészítése: A pontyikrát egy keverõedény-

be teszem, robotgéppel kissé szétdolgozom.
Hozzáadom a nagyon apróra vágott hagymát,
kb. egy evõkanál citromlevet, és elkezdem a
géppel kavarni, úgy mint amikor majonézt ké-
szítek. Közben óvatosan adagolom hozzá az
olajat. Szép habos, fehér, kemény állagot kell
kapjak. Ízesítem sóval, borssal, csipetnyi pi-
rospaprikával, ha szükséges még citromlével.
Hal alakú tálra halmozom, szemnek egy olaj-
bogyót teszek, pikkelyeket hajszálvékonyra
szelt citromból formázok. Nagyon finom, mu-
tatós elõétel, friss kenyérrel tálalom.

Sült hekk fokhagymamártással
/muzsdej/ (6 fõre)

Hozzávalók: 1 kg hekk, 10 dkg paprikás
liszt, só, bors, olaj a sütéshez.
Muzsdej: 5 duci gerezd fokhagyma, 1 kk pi-

rosarany, egy evõkanál olívaolaj, fél dl meleg
víz, egy evõkanál darált dió.
Elkészítése: A halat felolvadás után meg-

tisztítom, befûszerezem, paprikás lisztben
megforgatva forró olajban kisütöm. Kiszedem
papírtörlõre.A fokhagymát átnyomomegy tál-
kába, megsózom, hozzáadom a piros aranyat,

az olívaolajat és állandóan kevergetve a meleg
vizet is. Beleszórom a darált diót. Alaposan
összekeverem az egészet. Ezzel locsolommeg
a sült hekket. Ezt is lehet puliszkával tálalni,
nagyon finom.
Ezek a receptek a családom által kedvelt hal-

ételek receptjei, melyeket szeretettel osztok
megÖnökkel.
Közelednek az ünnepek, ezúton kívánok

minden kedves olvasónak Áldott Karácsonyt,
és Békés, BoldogÚj Esztendõt!
Szeretettel: Szász Veronika

Ünnepi finomságok�
December hónap a nyüzsgés hava� aján-

dék begyûjtése, karácsonyi étkek kigondolása,
beszerzése szilveszteri mulatságok szervezése,
ez fõleg a háziasszonyokra hárul. Gondos elõ-
készülettel nem kell fölösleges energiát paza-
rolni mindezekre. Elõre gondoljuk ki, mit ké-
szítünk az ünnepekre � leves, fõétel, sütik � és
szilveszterre. Ha ez megvan, idõben be kell
szerezni a hozzávalókat, a húsokat abszolút
konyhakésszé varázsolni /kockázni, klopfolni/,
úgy eltenni a fagyasztóba. A sütikhez valót
szintén. Ha ráhagyással vesszük meg pl. a hú-
sokat, esetleges plusz vendég beesésénél sincs
zavarban a háziasszony. Gondolom, ezzel nem
mondok újat, csak segíteni szeretnék a �kez-
dõknek.� Most ötletrecepteket osztanék meg
Önökkel az elõkészületekre.

Márványsajtos csirkecombok�
rizsgombóccal

Hozzávalók: 6 db csirkecomb, vaj, fél pohár
fehérbor, 6-8 zsályalevél, 1 db fõzõtejszín, 15
dkg márványsajt, 10 dkg házi füstölt szalonna,
rizs. A csirkecombokat félbevágom, fûszere-
zem csirke fûszerkeverékkel, állni hagyom 1-2
órát majd kivajazott tepsibe helyezem, zsálya-
levéllel megszórom, ráöntöm a fehérbort. Sü-
tõben � elõször fólia alatt párolom, majd anél-
kül körbeöntöm a fõzõtejszínnel és ráteszem a
combokra a csíkokra vágott szalonnát. Vissza-
teszema sütõbe, amikor pirul a husi, rámorzso-
lom a márványsajtot, és készre sütöm. A rizst
elõírás szerint elkészítem. Tálalásnál merõka-
nállal gombócot formázok a rizsbõl és salátá-
val bélelt tányérra helyezem a szaftos combok-
kal együtt. Természetesen ha nagyobb meny-
nyiségben készül, a tálalása nehezebb. A hal
sem hiányozhat ilyenkor�

Tárkonyos harcsafilé�
metélõhagymás burgonyapürével
Hozzávalók: 3 harcsafilé (kb. 8-10 szelet),

25 dkg vegyes csemegeszõlõ, 1 fõzõtejszín, fél
pohár fehérbor, egy evõkanálnyi friss vágott
tárkony, só, bors, teáskanál liszt, burgonya,
vaj, tej, egy evõkanálnyimetélõhagyma, liszt a

halhoz. A harcsafiléket tejben áztatom egy
órát. Letörölgetem, sózom, borsozom, fok-
hagymagranulátummal megszórom. Lisztben
megforgatom a halat, majd forró olajban meg-
sütöm, félreteszem. (Kevés olajat használok.)
A megmaradt zsiradékhoz adom a lisztet, pirí-
tom egy picit, majd a tárkony, tejszín és a bor
következik, összeforralom, ízesítem, ha kell. A
szõlõt is hozzáadom, ezzel egy picit forralom,
a mártásba helyezem a halszeleteket, összerá-
zom és kész. A szokásos burgonyapürét elké-
szítem vajjal, meleg tejjel, sózom, és megszó-
rommetélõvel. Hidegtálakhoz ajánlom.

Aszalt szilvás, vörösboros
csirkemájpástétom

Hozzávalók: 70 dkg csirkemáj, 2 tojás, 2
zsemle, 2 hagyma, fél zacskó aszalt szilva, fél
pohár vörösbor, só, bors, ételízesítõ, 2 zacskó
bacon, olaj, 2 evõkanál margarin, 4 db mackó-
sajt, piros kaliforniai paprika kockák. A hagy-
mát kockázom, olajon megfuttatom, rádobom
a gondosanmegtisztított összevágottmájat. Pi-
rítom, majd hozzáadom az aszalt szilvát, vö-
rösbort, margarint, ezzel sütöm tovább, kb. 10
percet. Ha kihûlt a tejben áztatott zsemle, tojás,
só, bors, kevés ételízesítõ következik, pépesí-
tem. Hozzákeverem a kockázott mackósajtot,
pirospaprikát. Téglalap alakú sütõformát kibé-
lelek egymásba csúsztatott szalonnaszeletek-
kel, ebbe öntöm a májas masszát. Szalonnával
betakarom. A formát egy nagyobb, mélyebb
tepsibe helyezem, felöntöm annyi vízzel, hogy
a derekáig érjen � és a forró sütõben legalább 1
órát sütöm. Ha kész kiveszem és a tetejére ne-
hezéket teszek, hagyom kihûlni, majd hûtõbe
teszem, hogy jól összeérjenek az ízek. Friss
zöldségekkel tálalom.

Áfonyáscsokitorta,egyszerûésgyors
Hozzávalók: 120 g finomliszt, 1 teáskanál

sütõpor, 30 g kakaópor, fél bögre cukor, 2 lá-
gyan felvert tojás, 120 g szobahõmérsékletû
margarin, 3 evõkanál tej, 150ml sûrû tejszín, 3
evõkanál áfonyadzsem, vaníliás cukor. 2 db 20
cm-es tortaformára van szükség. Lisztet, sütõ-
port, kakaót összevegyítem. Hozzáadom a
cukrot, tojást, margarint, tejet. Addig keverem,
amíg lágy, egynemû masszát kapok. A masz-
szát kettéveszem, olajos, lisztezett formákba
teszem.Kb. 30 percig sütöm, tûpróba. Tortará-
cson hagyomkihûlni. A tejszínt felveremvaní-
liával, ízesítem. Az egyik tortalapot megke-
nem az áfonyadzsemmel, majd a tejszínnel rá-
teszem a másik lapot és megfordítom. Tálalás
elõtt meghintem porcukorral. Készen kapható
csokiszósszal vagy cukormázzal bevonva gaz-
dagítható.
Karácsonykor gondoljunk szeretteinkre, ha

lehet, töltsük együtt az ünnepeket!
Kívánok jó egészséget, békés, nyugodt

Ünnepeket.
FejérdyGyõzõné/MARI

06-302-123-512 � fejerdy@vnet.hu

Sütô-fôzô sarok
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Állatorvosi ügyelet
2007. december 1-2.

dr. VonaViktor
Ráckeve, Kossuth L. u. 85.
Telefon: 06/20-9264-293
2007. december 8-9.

dr. Balogh Péter
Majosháza, Széchenyi sétány 216.
Telefon: 06/20-399-7131
2007. december 15-16.

dr. Bécsi László
Ráckeve, Ady E. u. 48.
Telefon: 06/20-9242-367
2007. december 23-24.

dr. FábiánMiklós
Kiskunlacháza, Báthory u. 8.
Telefon: 06/30-9611-694
2007. december 25-26.

Ifj. dr. FábiánMiklós
Kiskunlacháza, Báthory u. 8.
Telefon: 06/30-9510-507
2007. december 29-30.

dr. Ivanics Ervin
Dömsöd, Tókert u. 2.
Telefon: 06/30-266-3271

2007 december 31.�2008. január 01.
dr. Guba Sándor

Szigetszentmárton, Bercsényi u. 8.
Telefon: 06/30-265-2515

Köszönetnyilvánítás
Köszönetünket fejezzük ki azoknak, akik

ASZÓDI FERENCET

utolsó útjára elkísérték, és sírjára virágot
helyeztek.

Élettársa és a gyászoló család

Köszönetet szeretnék mondani a szülõk
nevében Ráckeve Város vezetésének, hogy
gyermekeink nagykorúvá válásának alkal-
mából köszöntötték a város 18 évet betöltõ
ifjú polgárait.
Köszönjük, hogy osztoztak örömünkben!
Tisztelettel: Kocsis Józsefné

KKÖÖRR TTVV AADDÁÁSSRREENNDDJJEE
AzUHF 50-es csatornán saját mûsorral
Hétfôn 10:00 órakor
Szerdán 18:00 órakor
Pénteken 18:00 órakor
Szombaton 15:00 órakor

jelentkezik.
AHálózatosTelevíziómûsoramindennap

17.00�23.00 óráig látható ugyanitt.

mmoozz aa ii kk  mmoozz aa ii kk  mmoozz aa ii kk  

Kiállítás a honfoglalásról
APMMI��Árpád�MuzeálisGyûjtemény

ésKiállítóhely (ÁrpádMúzeum)
idõszakos kiállítótermeiben bemutatja

PungorR. Dóra textilmûvész
Honfoglalók ésHontalanok

ECCEHOMOszoborkiállítását.
A kiállításon embernagyságú

textilszobrok láthatókÁrpád fejedelemtõl
Árpád-házi Szent Erzsébetig.

BenkõMihály történész
A keleti magyarok nyomában fotókiállítása

adja a hátteret a szobroknak.
Minden érdeklõdõt szeretettel várunk!

A kiállítás 2008. január 10-ig
tekinthetõmeg.

FONTOS INFORMÁCIÓ!Amúzeum
nyitvatartásamegváltozott, hétfõ
kivételévelminden nap 13-17 óráig
tartunk nyitva. Csoportokat elõzetes

bejelentés alapján nyitvatartási idõn kívül
9-13 óráig is fogadunk.

Jáki Réka kulturális szervezõ

LAPZÁRTA!
ARáckevei Újság 2008. januári számának lapzártája:

2007. december 20., 12.00 óra.
Kérem a lapzárta pontos betartását!

A kéziratok elfogadása nem jelenti azok feltétlenmegjelentetését!
A hirdetések valódiságáért felelôsséget nem vállalunk!

E-mail elérhetõségek: arpadmuz@invitel.hu
jreka@szigetnet.hu � rujsag@szigetnet.hu
Kérjük írásaikat, cikkeiket, információikat,
hirdetéseiket ezekre a címekre küldjék.
Köszönettel: Jáki Réka, szerkesztõ

Tájékoztatás
ARáckeveiÚjsághirdetési tarifái 2008. január 1-jétõlnemváltoz-

nak. A hirdetési árakat megtalálhatják a www.rackeve.hu honlapon a
média/újság címszó alatt. Hirdetésekrõl további információt a szerkesz-
tõtõl, Jáki Rékától a 06-30-201-91-73-as telefonszámon kaphatnak.
A Ráckevei Újsággal kapcsolatos információkat, hirdetéseket,

cikkeket a Polgármesteri Hivatal titkárságán kérjük leadni az ügyinté-
zésekmegkönnyítése céljából. (Tel.: 06-24-523-333)

E-mail elérhetõségek: arpadmuz@invitel.hu �
jreka@szigetnet.hu � rujsag@szigetnet.hu

Köszönettel: Jáki Réka, szerkesztõ

Figyelem!Megváltozott a piac idõpontja!
Adecember 26-ai piacnapot december 24-én hétfõn tartják.

Ipari ParkKft.

A �Kék-Duna�Majorette Táncegyüttes köszönete
A �Kék-Duna� Majorette Táncegyüttes köszönetét fejezi ki minden

támogatónak aki az együttes mûködéséhez és eszközfejlesztéséhez tá-
mogatást nyújtott, ezzel is biztosítva a csoport további fennállását.
Ráckevérõl: Német Kisebbségi Önkormányzat, Solti János � Árpád

Fejedelem Általános Iskola, Agócs Zoltán � képviselõ, Boda Attila �
képviselõ, Petre Béla � Savoyai-kastély Étterem, Viski Györgyné �
Barkácsbolt, Viski Ferenc � vállalkozó, Brezina Ferenc � vállalkozó,
Podruzsik Sándor � P&Sz Villszer. Bt., Rotortech Kft., Gyene Attila �
X-BallonKft., Nagy Julianna � fodrász.
Kiskunlacházáról: Németh Józsefné � Szentlélek Gyógyszertár,

Baranyi Józsefné � Nyptech Nyomtatványbolt, Tóth László � Vasbolt,
Pittenauer Tibor � Festékbolt, Józsa László � Hambi Büfé, Gacsné
Gránitz Enikõ � Virágbolt, ifj. Kobella József � vállalkozó, Hartai
György � vállalkozó, Kovács Péterné � szülõ.
Egyben minden kedves támogatónknak és családjaiknak Kellemes

Karácsonyi Ünnepeket és Boldog Új Évet kívánunk, s bízunk benne,
hogy a jövõ esztendõben is támogatóink között tudhatjuk.

Amazsorettes gyerekek és szüleik

GÓLYAHÍR
Örömmel tudatjuk, hogy 2007. november 8-ánmegszületett

lányunk,KISSDORKA!
Édesanyja: dr. Kissné Jeckel Anita; Édesapja: dr. Kiss László

Ráckeve város vezetése és a szerkesztõség dr. Kiss László jegyzõnek
és egész családjának szívbõl gratulál!

Tisztelt Olvasó!
Tájékoztatjuk a Ráckevei Újság olva-
sóit, hogy lehetõség van az újság elõfi-
zetésére a Polgármesteri Hivatal Ügy-
félszolgálati Irodájában. Ráckevei cím-
re történõ megrendelés esetén csak az
újság árát kell kifizetni legalább hat hó-
napra elõre.
Figyelem! Testületi döntés értelmében
az újság ára 2008. január 1-jétõl 150 Ft-
ra változott. Az elõfizetõk a régi áron,
120 Ft-ért juthatnak a laphoz. � A szerk.
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�PRÁNA� IRODA: Ingatlanközvetítés, érték-
becslés. �Keres-kínál� hirdetés felvétele.

Ozirisz fûtéstechnika. Cím: Ráckeve, Móricz
Zs. u. 13. (Földhivatallal szemben az ügyvédi
irodában). Tel.: 06/24-517-335 v. 06-20-933-

7966. Nyitva: H-P: 8.00-16.00 óráig.
Szombat: 8.00-12.00 óráig.

***
KÁRPITOS! MODERN- és stílbútorok

javítása, felújítása.

Cím: 2300 Ráckeve, Gorkij u. 64.
Telefon: 06-24-422-124

Mobiltel.: 06-30-328-7793
***

TÛZ- ÉS MUNKAVÉDELEM, VÍZ-
FÛTÉSSZERELÉS

Telefon: 06-24-485-338,
Mobil: 06-20-3700-358

***
AKCIÓS KÚTFÚRÁS

O/ 110-es CSATORNACSÕVEL 3.000 Ft/fm
Stégkészítés és felújítás!
Telefon: 06-30-9640-485

***
Kútfúrás rövid határidõvel és garanciával.
Érdeklõdni 16:00-tól a 06-30-618-46-40-es

telefonszámon.
Akna készítése, házi vízellátó, szivattyú

beüzemelése is megoldható.
***

Eladó Ráckevén, Tanács utcában 1435 m2

nagyságú részben közmûvesített
(gáz, csatorna) két utcára nyíló saroktelek.

Érdeklõdni lehet: Antal Mária 06/24/422-303,
06/70-319-3459 telefonszámon.

APRÓHIRDETÉSEK
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�Telekosár minibolt�
VEGYESÉLELMISZERÜZLET

Akciós ajánlatai!!!!
tej 195,- étolaj 398,- cukor 198,- sör 108,- bor 218,- csokoládék 24,-
zöldség-gyümölcs, különleges felvágottak, háztartási vegyi termékek,

mosó-, mosogatószerek
FRISSENFÕZÕTTOLASZKÁVÉ90,-

Karácsonyi ajándékok, különleges italok, olcsó bonbonok, dekorációk
Ajándékkosár készítését kedvezményesen vállaljuk!

Szilveszteri virsli, pezsgõ stb.
5000,- Ft feletti vásárlás eseténminden kedves vásárlónknak ajándék

Ráckeve, Petõfi S. u. 8. Budapest Bankmögött
06-30-437-44-62 Barta István

OKJ SZAKMASZERZÉS
ha elmúlt 16 éves!

Most utoljára jelentkezhet számítógépes
szakmára, ha nincs érettségije:
számítógép-kezelõ féléves képzésre.

Ha van érettségije:
számítástechnikai szoftverüzemeltetõ képesítést szerezhet nálunk.
Indul az irodai asszisztens és kereskedõ-boltvezetõ képzés is a
MÁTRIXBAN:Dömsöd, Kossuth L. u. 87.
Hogy tanfolyama térítésmentes legyen, elkészítjük pályázatát!
Jelentkezési határidõ: 2007. dec. 20.
Jelentkezés: a MÁTRIXBAN, vagy a 24/435-343, 76/550-220
telefonszámon. Nyilvántartási szám: 03-0039-06

MozgáskorlátozottakKözép-Magyarorszá-
gi Regionális Egyesülete értesíti tagjait, hogy
2007. évtõl minden hónap utolsó szombatján
tartja összejöveteleit, melyre minden érintettet
szeretettel várunk, melynek helye: Ráckeve
Bálványos Fogadó (Dömsödi u.).

HorváthnéMarika helyi csop. vez.
24/385-209

VárjukÖnt aMÁTRIXBA!
Könyvesbolt:
Ajándékutalvánnyal is ajándékozhat könyvet.
Könyvek akármegrendelésre is!
Egyes könyvek 15% árengedménnyel!
DVD-k és kisebb ajándéktárgyak
Tonert lézernyomtatójába választhat, így rendelhet festékpatront.
Egyéb szolgáltatások: fénymásolás: � nagytételben fekete 7 Ft/lap �
- színesben is 1 nap � nyomtatás � fax

Jav@kávézóban: rendezvényekmegtarthatók
(elõre egyeztetett idõpont!!!)

Internetkávézóban napilapok, heti-havilapok vásárolhatók.
Cím:DömsödKossuth L. u. 87. Tel.: 24/435-343

DooR Nyelviskola
Ny.sz.13-0114-07

FRANCIA NYELVTANFOLYAM
Mégmindig (dec. 31-ig) 50%-os árengedménnyel!
(Azaz 500 Ft/óra) (Ilyen azért nincsmindig!)
Angol, német tanfolyamok folyamatban.
Csatlakozás szintfelmérõvel lehetséges!

Információ: 06-20-314-1111

Net: dobostibor@invitel.hu

� Szeretné-e Ön, ha az Oriflame-tõl
30%-os kedvezményben részesülne,
rendelési értéktõl függetlenül?

� Szeretné-e karácsonyi ajándékainak
árát megkeresni?

� Szeretné-e Ön, ha bármikor és ingye-
nesen átvehetné csomagját?
A termékek svédkozmetikumok, kizárólag
természetesalapanyagból!

Hívjon, segítek mindenben! Most
ingyenes belépéssel vásárolhat, vagy
akár szépségtanácsadó lehet!
Versicsné Bea
Tel.: 06-20/515-7735

OKTATÓHÁZ OKTATÓHÁZ
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